
Spravodaj c 130 
Motto 30: „Nie sme národ holubičí, sme národ plebejský: pána mať je neprávosť, no 
väčšia byť pánom“ Možno, že je to cnosť z núdze; keďže sme nemali nádej byť pánmi, 
opovrhovali sme možnosťou stať sa nimi.“ 

Vladimír Mináč – Dúchanie do pahrieb 
++++++++++++++++++++++++ 

Vzťah medzi povinnosťou obyvateľa poskytovať údaje pre účely sčítania a 
identifikátorom nie je v zákone žiadnym spôsobom upravený. 
Pokiaľ Štatistický úrad požaduje upraviť sčítací formulár nalepením číselného 
identifikátora obyvateľa je to nad rámec zákona o sčítaní, ktorý jednoznačne definuje 
zisťované údaje, ktoré je obyvateľ povinný poskytnúť. Nikto, okrem obyvateľa 
vypĺňajúceho sčítací formulár, nie je bez povolenia obyvateľa oprávnený upravovať 
akýmkoľvek spôsobom sčítací formulár. Odporúčame ....... rešpektovať zákon a navyše 
do sčítacieho formulára aj nalepiť číselný identifikátor.  Číselný identifikátor si do 
sčítacieho formulára nalepte najskôr 30. mája a ak nepoznáte pôvodného vlastníka 
identifikátora aj po prípadnom overení, či nebol použitý na elektronické sčítanie. 

++++++++++++++++++++++++ 
Este raz s ohlasom: 
„Myslím si, že už dnes STU do elitnej európskej triedy patrí.“ 
I.Radičová 
 
„STU patrí dlhodobo medzi tie univerzity na Slovensku,  ktorým sa darí budovať si kredit 
úspešnosti...“ 
P.Frešo 
 
 
„STU je univerzita, ktorá je nepochybne pilierom vysokého školstva na Slovensku.“ 
E.Jurzyca 
 
Dakujeme za uznanie! KEBY RADSEJ POVEDALI NACO NAM JE 35 VYSOKYCH 
SKOL A UNIVERZIT, A NAJMA TO, KEDY Z NICH TRI STVRTINY ZRUSIA: V 
TALIANSKU JE JEDNA UNIVERZITA CI VYSOKA SKOLA NA 1 MILION 
OBYVATELOV A AJ TO VSETCI NADAVAJU, ZE JE TO VELA... 
 
Hlas zo zahranicia: 
Myslim, ze SVST (teraz STU) patrila uz davno do elitnej europskej triedy. Pamatam, este 
na zaciatku rokov 1980, som podal ziadost o aspiranturu do Pariza a do Viedne, a mi 
odpovedali, ze mozem hned zacat prvy rocnik aspirantury bez jedneho roka pripravy, ze 
poznaju kvalitu SVST. Som mal kamaratov, ktori koncili tieto zahranicné skoly, pre nich 
bolo treba jeden rok pripravy.  
STU potrebuje financnu pomoc od statu, aby vydrzal konkurenciu 
S pozdravom                  L. 

++++++++++++++++++++++++ 



Nitra, milá Nitra ... 
DNI NITRANOV VENOVANÉ VÝZNAMNÝM OSOBNOSTIAM HISTÓRIE 

I SÚČASNOSTI NITRY 
PRIBINOVE A CYRILO-METODSKÉ SLÁVNOSTI 

1.-5.júl 2011 
POD ZÁŠTITOU PREZIDENTA SLOVENSKEJ REPUBLIKY IVANA 

GAŠPAROVIČA 
* * * * * * * * * * * * * * * * 

900. výročie vzniku Prvej zoborskej listiny 
1140. výročie prvej písomnej zmienky o Nitre 

********** 
2.-3.júl / sobota - nedeľa 
MESTSKÝ PARK NA SIHOTI 
13.00 – 23.00 
 NITRIANSKY JARMOK A PIVNÉ SLÁVNOSTI 

Remeslá v tradičných podobách v podaní remeselníkov z celého Slovenska,  
             prezentácia slovenských, českých, nemeckých a belgických pivovarov od 1. do 3. 
júla. 

1. júl 16.00 Pohár silákov o Svätoplukove prúty    
2. júl 14.00 Divadlo Pod hríbikom 
 15.00 Aldaron – šermiarska skupina 

16.00  Nitrianske kapely Trafika, Swingless Jazz Ensemble, 
Jamestown  
3. júl 14.00    folklórne súbory 

18.00 FS Váh, Bačovské trio, Trombitáši Štefánikovci, Nebeská 
muzika, Dareband 

2. júl 
SVÄTOPLUKOVO NÁMESTIE 
20.00 „Tancuvačka“ prvá prázdninová párty  

Dirty Disco Rockers, Para, DJ Payo 
         Nitrianska cyklojazda 
3.júl / nedeľa 
NITRIANSKY HRAD 

KATEDRÁLNY CHRÁM - BAZILIKA SV. EMERÁMA 
09.00 SV. OMŠA 
10.00 NITRA – KOLÍSKA KRESŤANSTVA NA SLOVENSKU 

Výstava filatelistických exponátov              
BISKUPSKÝ PALÁC 

14.00 – 16.00 
 DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ 

VAZULOVA VEŽA 
17.30 DEJINY NITRY 

Sprístupnenie 1. časti expozície súborného rezbárskeho diela  Štefana Réckeho 
GALÉRIA MLYNY 
13.00 OBRIE SOCHY Z PIESKU  

GOLDEN SAND FESTIVAL NITRA 2011 



Medzinárodná súťažná prehliadka moderného piesočného sochárskeho umenia  
 potrvá do 14.8.2011 
PEŠIA ZÓNA 
15.00 SZUŠ ART PEGAS 
 Popoludnie mladých talentov 
 SVÄTOPLUKOVO NÁMESTIE 
18.30 SLAVICA FEST 

III. ročník Medzinárodného folklórneho festivalu za účasti slovanských súborov 
z Bieloruska, Česka, Poľska, Slovenska, Srbska a Ukrajiny. 

21.00 SLÁVNOSTNÉ ODHALENIE SÚSOŠIA SV. KONŠTANTÍNA A METODA 
Z PIESKU 

 ZÁVEREČNÝ KONCERT MEDZINÁRODNÉHO FESTIVALU 
SAKRÁLNEJ HUDBY MUSICA SACRA 

 Účinkujú: PETER DVORSKÝ 
       CAPPELLA ISTROPOLITANA 
       SPEVÁCKY ZBOR LÚČNICA 
       LUIGI CHERUBINI:REKVIEM C-MOL PRE MIEŠANÝ ZBOR 

A ORCHESTER 
       Diriguje ADRIÁN KOKOŠ  
4.júl / pondelok 
PONITRIANSKE MÚZEUM 
09.00 NITRA V STREDOVEKU 
  Konferencia pre širokú verejnosť 
15.00 OTVORENIE VÝSTAVY 

NITRIANSKE PREMENY 
 Veselo i vážne zo života Nitranov na konci 19. a začiatku 20.storočia 
 Hodiny na Mestskom dome opäť bijú...   
SVÄTOPLUKOVO NÁMESTIE  
16.00 – 21.00     

ROCK ME FEST 
Víťazi súťaže nitrianskych kapiel 

PLASTIKA ZOBORSKÉ LISTINY PRI ŠPECIALIZOVANEJ NEMOCNICI SV. 
SVORADA ZOBOR, N.O. 
17.00 STRETNUTIE PRI PRÍLEŽITOSTI 900. VÝROČIA PRVEJ ZOBORSKEJ 

LISTINY 
 SYNAGÓGA 
19.00 SLÁVNOSTNÉ ZASADNUTIE MESTSKÉHO ZASTUPITEĽSTVA 
 OTVORENIE VÝSTAVY  
 CYRILIKA – NOVÁ ABECEDA EURÓPSKEJ ÚNIE 
 Výstava potrvá do 5. septembra 2011  
NITRIANSKY HRAD – GOTICKÁ PRIEKOPA 
21.30 SVORAD A BEŇADIK, LEGENDA O PUSTOVNÍKOCH 

Rozprávanie a spomienky, ale tiež svedectvá a fakty o múdrosti a viere, 
o zázrakoch, o trýzni  tela, sebazapieraní a oslávení Svorada a Beňadika na 
pozadí procesu ich svätorečenia. 



 NOČNÉ DIVADELNÉ PREDSTAVENIE , SCENÁR : SLÁVKA 
CIVÁŇOVÁ, RÉŽIA PETER ORAVEC 

 5.júl / utorok 
NITRIANSKY HRAD 
CYRILO-METODSKÁ NÁRODNÁ PÚŤ 
10.00   SLÁVNOSTNÁ PONTIFIKÁLNA SV. OMŠA 
 Hlavný celebrant J.E. Mons. Cyril Vasiľ, arcibiskup, sekretár Kongregácie pre 

východné cirkvi, Rím 
 Požehnanie nového zvona pre katedrálu 
14.00 POPOLUDNIE HISTÓRIE NA HRADE A V PODHRADÍ 

Historický turnaj o meč kráľa Svätopluka 
slovanská osada, tradičné remeslá, stará hudba 

 GOTICKÁ PRIEKOPA 
21.30 SVORAD A BEŇADIK, LEGENDA O PUSTOVNÍKOCH 
Sprievodné podujatia: 
1.júl / piatok 
PONITRIANSKE MÚZEUM 
10.00 FÓRUM SLAVICA 
 Medzinárodná vedecká konferencia       
3.júl / nedeľa 
NITRIANSKY HRAD 

KATEDRÁLNY CHRÁM - BAZILIKA SV. EMERÁMA 
15.00 SV. OMŠA V POĽSKOM JAZYKU 
16.00 IV. ORGANOVÝ KONCERT SPOLKU POLIAKOV A ICH  PRIATEĽOV 
NA  

SLOVENSKU 
Hlavní usporiadatelia: 
Mesto Nitra   
Nitriansky samosprávny kraj  
Rímskokatolícka cirkev Biskupstvo Nitra 
      Spoluusporiadatelia: 
Archeologický ústav SAV v Nitre 
Bulharský kultúrny inštitút 
Dom Matice slovenskej v Nitre 
Divadelné spoločenstvo Le Mon 
Divadlo Andreja Bagara v Nitre 
Galéria Mlyny 
MD Production 
Nitrianska turnajová spoločnosť 
OZ Slavica 
Ponitrianske múzeum 
Slovenská asociácia silných mužov 
Slovenské národné divadlo 
Spolok Poliakov a ich priateľov na Slovensku 
Mediálni partneri: TV Central, radio max, Nitrička ???, Veolia, ZOC MAX Nitra, 
... 



Podujatie podporili: 
++++++++++++++++++++++++ 

Nove cislo vedeckeho casopisu Forum Historiae:  
http://www.forumhistoriae.sk/FH1_2011/obsah.html  
Tesime sa na nove podnety a komentare! 

++++++++++++++++++++++++ 
- d o c .  I n g .  P e t e r  K o v á č ,  P h D .  Projektový manažér, poradca GR  

 BIONT, a.s. „ Súčasný stav a perspektívy rozvoja nanotechnológii v BIONT, a.s.“  

P r e d n á š k a  s a  k o n á  v stredu  1.  júna   2011  v Klube zamestnancov, prízemie 

B blok  o 14,00 hod 

Tézy prednášky:  

1 Diagnostické metódy nukleárnej medicíny PET/CT (Pozitrónová emisná 
tomografia) a SPECT/CT (jednofotónová emisná tomografia) 

2 Výroba rádionuklidov a  rádiofarmák 
3 Využitie nanotechnológie pre rádioterapiu 

Perspektívy rozvoja nanotechnológii v BIONT, a.s. 
++++++++++++++++++++++++ 

- Alumni klub STU si Vás dovoľuje pozvať na  utorkové  Rozhovory s vedou, 
ktorých hosťom bude Prof.Ing.Akad.arch.Peter Lizoň,PhD.  Besedovať budeme na  
tému  Pritzkerova cena je nobelovka za architektúru Klubové stretnutie sa uskutoční 
7. júna  2011 o 14,00 hod. vo veľkej zasadačke rektora STU, 3.posch., Vazovova 5.  
Tešíme sa na stretnutie s Vami pri prednáške bohatej na mnoho nových a 
inšpirujúcich informácií, ku ktorým budete môcť pridať Vaše otázky a diskusné 
pohľady. Priateľskú atmosféru nám spríjemní i rozvoniavajúca kávička. 

++++++++++++++++++++++++ 
- DUK - Detvianska Umelecká Kolónia a autorka, akad.mal.Danica O´Shaugnessy – 
Pauličková Vás pozývajú na vernisáž výstavy obrazov, ilustrácii,                                  
detských kníh a skla pod názvom     IMAGINÁCIE - Krajina rozprávky    ktorá sa 
uskutoční v pondelok dňa 6.6.2011 o 18,00hod.  na zámku Studené / za Mostom pri 
Bratislave  

++++++++++++++++++++++++ 
- utorok 31. mája 2011 o 17.00 hodine Viedeň patrí ženám  alebo Páni, sme v obraze!  
100. výročie Medzinárodného dňa žien, ktoré si pripomíname v roku 2011, bolo pre 
Medzinárodné združenie  výtvarných umelkýň INTAKT podnetom na usporiadanie 
rozsiahleho celoročného projektu, ktorý zahŕňa  výstavy, publikácie, podujatia v 
inštitúciách i verejných priestranstvách.  
Základom výstavy je subjektívny výber životopisov známych žien zo všetkých oblastí 
života.  
Sú medzi nimi vedkyne, ale aj ženy z   verejnej a politickej sféry,  
ktoré pochádzali z Viedne alebo za posledných sto rokov vo Viedni pracovali, a ktoré nás  
fascinujú svojimi činmi a životnými príbehmi. Spomienkou na ne sú umelecky stvárnené 



podobizne a citáty.  
Prostredníctvom umeleckej konfrontácie si pripomenieme ich životopisy a budeme 
skúmať význam ich práce zo súčasnej perspektívy.  
Generácie presahujúci „dialóg“ s týmito ženami prinesie nový pohľad na historické 
súvislosti ich života a práce, názory a umelecké výrazové formy s cieľom ich začlenenia 
do kontextu  
súčasnosti. www.intakt-kuenstlerinnen.com  www.fontana-piestany.sk 

++++++++++++++++++++++++ 
- Prednáška spojená s diskusiou na tému: Potreba divočiny v atómovom veku ktorá sa 
bude konať v stredu  1.6. 2011 o 18:00 hod. na Zrínskeho ulici č. 2 v Bratislave.  
Prednášať bude Mgr. Ing. Štefan Šrobár, CSc 

++++++++++++++++++++++++ 
- diskusia na tému: Cesta k podstate človeka  ktorá sa bude konať v stredu 8.6. 2011 o 
18:00 hod. na Zrínskeho ulici č. 2 v Bratislave (konečná trolejbusu č. 208 na Šulekovej 
ulici). Prednášať bude Mgr. Ing. Štefan Šrobár, CSc. 

++++++++++++++++++++++++ 
- 4.6.2011 v sobotu bude mat  v Trnave od 11.00 do 15.00 prednasku pater Pavol Hudak.. 
Je to vzacna prilezitost sa s nim stretnut po styroch rokoch.  Program 
http://www.fln.sk/2011/content/prednasky HUDÁK Pavol   “Harmónia lásky”  Trnava, 
Kino Hviezda, Paulínska 1     11:00 - 12:30 a 13:30 - 15:00 Obľúbený katolícky kňaz 
rozpáva o vzájomnej inšpirácii chlapca a dievčaťa pri sebaobjavovaní a budovaní 
vzťahu. Srdcom muža je žena. Amfiteater Treti 
den:http://www.youtube.com/watch?v=7SHJhKcGFZ8&playnext=1&list=PLD8787EF4
6B858CFB 

http://www.youtube.com/watch?v=yLncKOaqTho&feature=player_embedded 

++++++++++++++++++++++++ 
- www.ved.sk, letne tabory v prirodnych podmienkach, prihlasit sa mozno na adrese 
diva@ved.sk, tel.: 0907/740-868,   24.-26.6.2011 Celoslovenske oslavy letneho slnovratu 
Utekac-Havrilovo, 2.-9.7.2011 Dvory prirodnych remesiel- salasnicky dvor, 17.-
24.7.2011 Vedomecky tabor, caro 4 zivlov, 6.-13.8.2011 Bividrevba vatra –hudobny 
tabor, 14.-21.8. 2011 Oddychovy tabor 

++++++++++++++++++++++++ 
- 30.5.2011 18.00 hod, Zrkadlova sien Primacialneho palaca, Bratislava, slavnostny 
koncert pri prilezitosti 24. maja – sviatok bulharskej kultury a osvety a slovanskeho 
pisomnictva- den sv. Cyrila a Metoda.  Program: Cesar Franck, Claude Debussy, Frederic 
Chopin, Nikolo Paganini, Panco Vladigerov. Ucnkuju: Mario Hosen – husle a Milena 
Mollova-klavir. 

++++++++++++++++++++++++ 

- diskusiou na tému:  Cesta k podstate človeka ktorá sa bude konať v stredu 8.6. 2011 o 
18:00 hod. na Zrínskeho ulici č. 2 v Bratislave (konečná trolejbusu č. 208 na Šulekovej 
ulici).  Prednášať bude Mgr. Ing. Štefan Šrobár, CSc. 



++++++++++++++++++++++++ 
- pozyvame Vas na MEDZINARODNY FESTIVAL UMENIA NOVYCH MEDII – 
MULTIPLACE  
ktory sa od 8. do 10. juna 2011 uskutocni v kinosale Slovenskej narodnej galerie v 
Bratislave .  
Multiplace je siet ludi a organizacii, venujucich sa interakcii medii a technologii s 
umenim, kulturou a spolocnostou. Vyvrcholenim aktivit siete je kazdorocny festival,  
ktory sa kona zaroven na roznych miestach sveta. Jeho program je otvoreny dielnam, 
instalaciam, diskusiam, koncertom, performance, vystavam, prezentaciam,  
projekciam a predovsetkym novym formam kreativity.  
Program:  
Realizacia projektov  
Viliam Slaminka – „Kto je tu sef?!“  
Tomas Benadik – interaktivna instalacia SKejt, 2011  

++++++++++++++++++++++++ 
8. jun o 2011 o 18.00 hod.  
Martina Slovakova – prednaska o hymnovej variabilite  
Jana Kapelova – prednaska o umeleckom aktivizme prostrednictvom medii  
9. jun. 2011 o 18.00 hod.  
Peter Ronai, Vladimir Beskid – prezentacia videa „IN MESSAGE IS THE MESSAGE“ – 
uvahy o sucasnom medialnom umeni  
10. jun 2011 o 18.00 hod.  
Michal Hvorecky & VJ Zden  citanie + projekcia  
Spisovatel Michal Hvorecky predstavi svoju novu poviedku „Pod hradnou skalou" s 
originalnou videoprojekciou od VJa Zdena  
Kinosala SNG, Riecna 1, 815 13 Bratislava 

++++++++++++++++++++++++ 
- 9.júna.2011, sa doziva Teodor Krizka, vyznamneho zivotneho jubilea 

++++++++++++++++++++++++ 
- 12. júna na Deákovom námestí Budapešť  
Pamätná tabuľa Jánovi Kollárovi 

Pri príležitosti 200. výročia vysvätenia evanjelického kostola na Deákovom námestí 
Cirkevný zbor na Deákovom námestí Peštianskej evanjelickej cirkvi usporiada veľkolepé 

oslavy. Dňa 12. júna, 1. svätodušný deň o 10. hodine sa uskutoční slávnostná 
bohoslužba, na ktorej Slovo Božie bude kázať biskup-predseda Evanjelickej cirkvi v 

Maďarsku Péter Gáncs. Na liturgii sa zúčastní biskup Západného dištriktu Evanjelickej 
cirkvi augsburského vyznania na Slovensku Milan Krivda a cirkevný hl. radca Karl 

Schiefermair (Rakúsko). Zo zvukovej nahrávky sa ozve niekdajší zvon kostola, ktorý sa 
v súčasnosti nachádza vo veži smrečianskeho kostola. Spoluúčinkovať bude spevokol a 

orchester Lutheránia pod taktovkou Šalamona Kampa, a Budapeštiansky slovenský 
spevácky zbor Ozvena pod vedením Marty Pálmaiovej Pápayovej. Po bohoslužbách sa 

uskutoční slávnostné valné zhromaždenie zboru. O svoje myšlienky súvisiace s 
odhalenými pamätnými tabuľami sa s prítomnými podelí predseda Maďarskej akadémie 

vied József Pálinkás, biskup Milan Krivda, a cirkevný hl. radca Karl Schiefermair. 



Slovenský evanjelický cirkevný zbor v Budapešti po ukončení slávnosti pri príležitosti 
200. výročia vysvätenia evanjelického kostola na Deákovom námestí a po odhalení 
pamätných tabúľ popoludní od 15. hodiny v Lutherovom dvore (Rákocziho trieda č. 

57/A) usporiada konferenciu Činnosť Jána Kollára, ktorý 30 rokov slúžil na Deákovom 
námestí. Hosťami podujatia budú Péter Gáncs a Milan Krivda, prednášateľmi Róbert 
Kiss Szemán, László Matús a Anna Divičanová. Podujatia sa zúčastní aj delegácia 

Spolku Jána Kollára z Prahy. 

Dňa 13. júna, v 2. svätodušný deň o 10. hodine sa v kostole na Deákovom námestí 
uskutoční spoločná slávnostná bohoslužba so službou duchovných zborov, ktoré kedysi 

patrili k Peštianskej cirkvi. Božie slovo hlása dekan Gábor Gyıri. V tento deň sa 
uskutoční aj prezentácia knihy: Ochrana v búrke - Cirkevný zbor v Budapešti rozvíjajúcej 

a na metropolu.  

Slovenský evanjelický cirkevný zbor v Budapeąti po ukončení slávnosti pri príleľitosti 
200. výročia vysvätenia evanjelického kostola na Deákovom námestí a po odhalení 
pamätných tabúµ popoludní od 15. hodiny v Lutherovom dvore (Rákocziho trieda č. 
57/A) usporiada konferenciu Činnos» Jána Kollára, ktorý 30 rokov slúľil na Deákovom 
námestí. Hos»ami podujatia budú Péter Gáncs a Milan Krivda, prednáąateµmi Róbert 
Kiss Szemán, László Matús a Anna Divičanová. Podujatia sa zúčastní aj delegácia 
Spolku Jána Kollára z Prahy. 

Dňa 13. júna, v 2. svätoduąný deň o 10. hodine sa v kostole na Deákovom námestí 
uskutoční spoločná slávnostná bohosluľba so sluľbou duchovných zborov, ktoré kedysi 
patrili k Peątianskej cirkvi. Boľie slovo hlása dekan Gábor Gyıri. V tento deň sa 
uskutoční aj prezentácia knihy: Ochrana v búrke - Cirkevný zbor v Budapeąti rozvíjajúcej 
sa na metropolu. 

++++++++++++++++++++++++ 

- prezentáciu knihy   Ernesta Hausera   ŠTIAVNIČAN    Prezentácia sa uskutoční 
v stredu 15. júna 2011 o 16.00 hod.  v priestoroch kníhkupectva Svet knihy, 2. posch. 
na Obchodnej ul. č. 4  v Bratislave.  Spomienková práca Ernesta Hausera je 
zaujímavým svedectvom osudu človeka, postihnutého komunistickým režimom. Je 
podobný mnohým iným, ktorí už takúto výpoveď o bezpráví nevypovedia. Poukazuje na 
rôzne formy postihov, ktoré boli bežné, keď sa niekto stal "nespoľahlivým" 
občanom. Kniha opisuje jeden zo zlomových bodov autorovho života - pokus o emigráciu 
koncom 40. rokov 20. storočia, následné zatknutie, vyšetrovanie, väznenie, zaradenie do 
PTP , a tiež vysťahovanie rodiny v rámci akcie B. Jeho putovanie je zároveň pohľadom 
na mikrohistóriu - život v meste a vplyv dejinných udalostí naň.   

++++++++++++++++++++++++ 
- Včera som trocha sledoval Večer pod lampou Hríba s Mikloškom. Tu je perla: 
Mikloška: názor na Havla, je to zvláštny človek, v r. 1989 nám ho zoslal asi Pán Boh...!!! 
Taký vtip som už dávno nepočul. Je to výplod chorej hlavy. Slobodomurára Havla zoslal 
Boh. Či azda Boh spolupracuje so slobodomurármi proti sebe??? 



Musím si to v archíve STV ešte raz pozrieť, keď to dajú. Zatiaľ to tam nie je. Bude to 
treba asi spropagovať?!?   S.  

++++++++++++++++++++++++ 

- 13. júna 2011 (pondelok) od 17.30 hod. Crowne Plaza Hotel (sála LONDON), Hodžovo 
námestie 2, Bratislava, 14. júna 2011 (utorok) od 15.00 hod.  Žilinská univerzita v Žiline 
(Učebňa NG01 Fakulty prevádzky a ekonomiky dopravy a spojov Žilinskej univerzity), 
Veľký diel, Univerzitná 1, Žilina   PHILIPP BAGUS /profesor ekonómie na Univerzite 
kráľa Juana Carlosa v Madride/ Tragédia eura, Philipp Bagus je profesor ekonómie na 
Univerzite kráľa Juana Carlosa v Madride a asistent editora časopisu Procesos de 
Mercado: Revista Europea de Economía Política. Vo svojej výskumnej a pedagogickej 
činnosti sa zameriava predovšetkým na menovu teóriu a teóriu ekonomických cyklov. 

Philipp Bagus je autor knihy The Tragedy of the Euro (Mises Institute: 2010) 
a s Davidom Howdenom spoluator knihy Deep Freeze: Global Credit Markets and the 
Icelandic Financial Crisis (Mises Institute: 2011). Publikuje v odborných časopisoch, 
ako sú napríklad Journal of Business Ethics, American Journal of Economics and 
Sociology, Independent Review, Review of Austrian Economics, New Perspectives on 
Political Economy, Journal of Libertarian Studies, Economic Affairs. 

Philipp Bagus získal viaceré ocenenia, napríklad v roku 2010 cenu O.P. Alford III Prize 
za najlepší text v Libertarian Papers v tom roku (za článok Austrian Business Cycle 
Theory: Are 100% Reserves Sufficient to Prevent A Business Cycle?) a v roku 2003 Ron 
Paul Liberty in Media Award za článok The Commons and Tragedy of Banking. 

Viac o Philippovi Bagusovi nájdete v jeho CV vo formáte PDF tu.  

Texty Philippa Bagusa na Ludwig von Mises Institute nájdete tu a zoznam publikačnej 
činnosti Philippa Bagusa nájdete vo formáte PDF tu.  

++++++++++++++++++++++++ 
Stanovisko 

Panslovanskej únie 
č. 2/2011 

 
k navrhovanej novele slovenskej ústavy 

Nová maďarská ústava jednoznačne vytvára ústavný rámec pre vytvorenie zdania legality 
revizionistickej maďarskej politiky smerujúcej k vytvoreniu Veľkého Maďarska. Tento 
stav ohrozuje základné slovenské záujmy. Slovensko by preto malo dôrazne reagovať na 
všetkých možných „frontoch“ a nemali by sme váhať ani nad zmenami slovenskej ústavy. 
Mali by sme tiež reagovať aj doplnením Trestného zákonníka a zákona o politických 
stranách a hnutiach – maďarskú iredentu na Slovensku musíme zastaviť. 
 
Z uvedeného dôvodu Panslovanská únia víta návrh na zmenu slovenskej ústavy z dielne 
strany Smer-SD, ktorého cieľom je na úrovni ústavného práva zakotviť, že Slovensko 
zaručuje individuálne a nie kolektívne práva a slobody. 



V Bratislave streda, 1. júna 2011 Predsedníctvo Panslovanskej únie 
++++++++++++++++++++++++ 

Pochod za ochranu rodiny 2011  

http://azn.nawebe.net/view.php?cisloclanku=2009060012 

TK KBS odmieta informovat o Bohumilich aktivitách krestanov na Slovensku, 
preposielam vam link na video z pochodu za ochranu rodiny v Bratislave zo dna 28. 5. 
2011. Dakujeme vsetkym odvazlivcom za ucast a ostatnym za modlitby pre zdarny 
priebeh celej akcie. 

++++++++++++++++++++++++ 

Veľvyslanectvá 20 štátov sa stavajú na podporu Gay Pridu Bratislava 2011. Pochod za 
ochranu rodiny nepodporil žiaden "pastier". 

Gay Pride Bratislava: Organizátori bez masky 

Veľvyslanectvá 20 štátov sa stavajú na podporu  Gay Pridu Bratislava 2011 (viď link 
ambasády USA na Slovensku).  Odmaskovanie máme tu.  Je na zamyslenie sa, že Gay 
Pride 2011 v Bratislave podporuje aj veľvyslanec Maďarska (ktoré v Budapešti gay 
pochod v júni 2011 zakázalo) ako aj poľský veľvyslanec.  Minulý rok písomné protesty a 
žiadosti nášho združenia veľvyslanectvá západných štátov ani nevzali na vedomie.  Aj to 
zrejme patrí medzi západné poňatie “demokracie”, v ktorej pravdepodobne morálku, 
pravdu a Božie zákony považujú za “extrémizmus”.   

Anton Selecký 

http://slovakia.usembassy.gov/duhovy_pride_spolocne_vyhlasenie_20_velvyslancov.htm
l 

Stojí za to prečítať si výhražný, drzý a vrcholne   “extrémistický” (v tomto prípade to asi 
je v poriadku)  článok   Petra Weisenbachera , výkonného riaditeľa Gay Pridu Bratislava 
2011: 

„Ak ste teda zabudli o čo sa rozohrala partia medzi vyvolávačmi ducha Jozefa Tisa v 
maškarných kostýmoch a ľudsko-právnymi aktivistami, aktivistkami, známymi 
osobnosťami i minimálne tisíckov bežných občanov tejto krajiny 22. mája minulého roka, 
spite ďalej. Len sa potom nečudujte do čoho sa to zobudíte. A ak nie, tak poďte pomôcť 
„našej mladej republike“ zložiť reparát zo štátnosti. Zvolená vláda, minimálne 
personifikovaná najvyššími štátnymi predstaviteľmi, o to nestojí. 

Ale veď to predsa nevadí, republika bola a ostáva vecou verejnou a medzi štát a vládu 
dávať rovnátko už nechceme, či?“ 



autor je výkonný riaditeľ Dúhového PRIDE Bratislava 

http://www.jetotak.sk/editorial/duhovy-pride-2011-reparat-zo-statu 

Ešte príšernejší slovník má neuveriteľne jedovatý článok  renomovanej lesby  Hany 
Fábry  (citát a link nižšie) proti pochodu Združenia za ochranu rodiny, ktorý sa 
uskutočnil 28. mája 2011  v uliciach Bratislavy.  Zdá sa, že  ”diskriminovaní” propagátori 
LGBT to majú “našliapnuté” v štýle Veľkej októbrovej socialistickej revolúcie.  Aký 
bude “výstrel z Auróry”? Ten  zrejme určí ďalší nátlak na slovenskú spoločnosť, ktorá 
možno ustojí  - alebo aj neustojí  - nápor  ”ľudských práv” antimorálky.  Zdá sa, že s 
mlčaním kompetentných morálnych autorít  Slovenska sa im to aj podarí.  Ak však 
nezasiahne Boh… 

“Najlepšia obrana je prevencia? Tak treba rozumieť zástancom tzv. tradičných rodín, 
ktorí minulý piatok vyrazili do bratislavských ulíc na pochod proti homosexualite? 
Smiešne až do plaču. Združenie pre ochranu rodiny pritom zneužilo na svoje ciele deti, 
keď im vložilo do rúk transparenty s „prorodinnými“ frázami. 

Títo milujúci blížneho svojho, títo bohom povolaní samozvaní ochrancovia morálky si 
zrejme neuvedomujú, že ľudia, proti ktorým broja so slovami o zatratení na perách, sú 
deti, ktoré tiež pochádzajú z „tradičných“ rodín. 

Už teraz totiž žijeme v štáte, ktorého vrcholní predstavitelia dovolia polícii zasiahnuť 
proti dvom pubertálnym chlapcom, provokujúcich tento maškarný sprievod, ale ku 
ktorým sa ľudskoprávna organizácia Amnesty International musí dovolávať petičnou 
výzvou na ochranu účastníkov a účastníčok Dúhového Pride, pretože krvavá skúsenosť z 
minulého roka vyvoláva oprávnené pochybnosti, na čej strane stojí Lipšicov neokatolícky 
rezort vnútra. Nesmrdí tu niečo?” 

http://www.jetotak.sk/editorial/rodina-ako-zamienka 

Zopakujme si, čo ide chrániť 20 veľvyslancov v Slovenskej republike, primátor 
Bratislavy Milan Ftáčnik, celá slovenská polícia, a povedzme rovno, svojím mlčaním aj 
morálne autority Slovenska: 

Celý článok TU http://www.magnificat.sk/2011/06/gay-pride-bratislava-velvyslanci-bez-
masky/ 
  
Nebuďme ako BENJAMÍNOVCI. 

 ++++++++++++++++++++++++ 
Kniha sudcov - kapitola 19 

13 Potom povedal svojmu sluhovi: "Poď, zájdeme do niektorej dediny a prenocujeme či 
už v Gabae alebo v Rame." 14 A uberali sa svojou cestou ďalej. Pri Gabae, ktorá patrí 
Benjamínovi, zapadlo im slnko. 15 Ta teda odbočili z cesty, aby si zašli na noc do Gabay. 
Keď však vošiel a zložil sa na námestí mesta, nebolo nikoho kto by ich bol prijal do 



domu na nocľah. 16 Tu zvečera prichádzal starec z poľa, zo svojej práce. Muž pochádzal 
z Efraimského pohoria a zdržoval sa ako cudzí v Gabae. Miestni obyvatelia však boli 
Benjamínovci. 17 Keď zdvihol oči, zazrel na námestí mesta pocestného. Starec sa ho 
spýtal: "Kde ideš? Odkiaľ prichádzaš?" 18 Odpovedal mu: "Cestujeme z Júdovho 
Betlehema až do zadných končín Efraimského pohoria. Odtiaľ som. Zašiel som si do 
Júdovho Betlehema a zasa sa uberám do Pánovho domu. Niet tu však nikoho, kto by ma 
prijal do domu. 19 Máme slamu a obrok pre svojho osla, aj chlieb a víno pre mňa, pre 
tvoju služobnicu a pre sluhu, ktorý je s tvojím služobníkom. Vôbec nič nám 
nechýba." 20Tu povedal starec: "Pokoj buď s tebou! Ak by ti aj niečo chýbalo, to už bude 
moja starosť. Na námestí predsa nocovať nemôžeš!" 21Potom ho uviedol do svojho 
domu a nakŕmil osly. Keď si umyli nohy, jedli a pili. 22 Keď už boli v dobrej nálade, tu 
mužovia z mesta, zlosynovia, obstali dom a ustavične tĺkli na bránu. Vyvolávali na 
starca, pána domu: "Vyveď muža, čo prišiel do tvojho domu! Chceme s ním 
obcovať!" 23 Tu vyšiel k nim muž, pán domu, a vravel im: "Nie, bratia moji! Nerobte nič 
zlé, keď prišiel ten človek do môjho domu! Nedopustíte sa predsa takej 
nehanebnosti! 24 Mám však dcéru, pannu, a on zas vedľajšiu ženu. Môžem vám ich 
vyviesť. Tie znásilnite a urobte s nimi, ako sa vám ľúbi. Ale na tomto mužovi sa 
nedopustite takej nehanebnosti!" 25Keďže mužovia ho nechceli ani len vypočuť, vzal 
muž svoju vedľajšiu manželku a vyviedol im ju von na ulicu. Zneužívali ju a ukájali si na 
nej svoje chúťky celú noc až do rána. Prepustili ju až pri východe zorničky. 26 Nad 
ránom sa žena pokúšala vojsť, ale klesla pred dvermi domu muža, u ktorého bol jej pán, a 
zostala tam až do rozvidnenia. 27 Ráno jej pán vstal, otvoril dvere domu a keď vyšiel, 
aby sa vydal na cestu, jeho vedľajšia žena ležala predo dvermi domu s rukami na 
prahu! 28 Volal na ňu: "Vstaň! Pôjdeme!" Ale nik mu neodpovedal. Tu ju vzal na osla, 
muž sa pobral a šiel do svojho bydliska. 29 Keď prišiel do svojho domu, vzal nôž, chytil 
svoju vedľajšiu ženu, rozsekal úd za údom na dvanásť kusov a rozposlal ich po celom 
Izraelovom území. 30Každý, kto to videl, hovoril: "Také niečo sa ešte nestalo, ani nebolo 
vidieť odo dňa, keď vyšli Izraelovi synovia z krajiny Egypťanov, až podnes. Premýšľajte 
o tom, poraďte sa a vravte!" 

++++++++++++++++++++++++ 
MSGR. Dominik Hrušovský  85 rokov (1.6.2011) 
LEXIKON SLOVENSKÝCH KNAZSKÝCH OSOBNOSTI Lúč (Bratislava) Heslo: Dominik 
Hrušovský © J. M. Rydlo 1  
 DOMINIK HRUSOVSKÝ, J. E., MSGR.  
* 1. VI. 1926, Veľká Máňa  
Rodák z Veľkej Máne, syn Tomáša a Márie Hudecovej, brat Jána, Benedikta a Emanuela, 
navštevoval v rokoch 1932 - 1937 základnú školu v rodisku, v školskom roku 1937/38 1. 
triedu gymnázia v Zlatých Moravciach a v rokoch 1938 - 1945 gymnázium v Šuranoch, 
kde 3. augusta 1945 zmaturoval. V školskom roku 1945/46 vstúpil do seminára a začal 
študovať bohoslovie na Rímsko-katolíckej cyrilometodskej bohosloveckej fakulte 
Slovenskej univerzity Istropolitany v Bratislave, ale už v jeseni roku 1946 ho trnavský 
apoštolský administrátor poslal na štúdiá do Ríma. V Pápežskom kolégiu sv. Jána 
Nepomuckého dostal ďalšiu kňazskú formáciu a študoval na Pápežskej Lateránskej 
univerzite v Ríme, v rokoch 1946/47 absolvoval dvojročné štúdium filozofie a v rokoch 
1947 - 1951 štvorročné štúdium teológie, ktoré zavŕšil 19. júna 1951, kedy dosiahol 



licenciát teológie; v štúdiách pokračoval aj v školskom roku 1954/55, keď absolvoval V. 
ročník teologickej fakulty.  
Sviatosť kňazstva prijal 23. decembra 1950 v Ríme z rúk arcibiskupa Luigiho Tragliu.  
Keďže sa po roku 1948 nemohol vrátiť na Slovensko, pôsobil v severotalianskej diecéze 
Belluno najprv ako kaplán vo farnosti Pieve di Alpago (október 1951 - december 1953), 
potom ako farár farnosti Goima di Zoldo (december 1953 - august 1955). V roku 1955 ho 
Kongregácia pre univerzity a semináre vymenovala za profesora Pápežského 
regionálneho kňazského seminára vo Viterbe, kde prednášal v rokoch 1955 - 1959 
filozofiu a v rokoch 1959 - 1962 dogmatiku. Od novembra 1962 do júla 1966 pôsobil na 
Slovenskej katolíckej misii v Paríži ako farár Slovákov Parížskej arcidiecéze.  
Od roku 1966 do roku 1992 je jeho činnosť spojená s pôsobením v Slovenskom ústave 
sv. Cyrila a Metoda v Ríme —> od júla 1966 do marca 1973 bol redaktorom časopisu 
Hlasy z Ríma, od 1. marca 1973 do 31. decembra 1992 riaditeľom Ústavu, od 17. júna 
1975 do 31. decembra 1992 vedúcim duchovnej služby pre Slovákov v zahraničí.  
Dňa 8. novemra 1981 prijal na návšteve v Slovenskom ústave sv. Cyrila a Metoda v 
Ríme pápeža Jána Pavla II., ktorý si prišiel uctiť patrónov Európy sv. Cyrila a Metoda v 
jedinom chráme, ktorý im bol v Ríme v tom čase zasvätený.  
Dňa 18. decembra 1982 ho pápež Ján Pavol II. vymenoval za titulárneho biskupa diecézy 
Tubia a ustanovil za biskupa pre slovákov v zahraničí. .  
Sviatosť plnosti kňazstva, biskupskú vysviacku prijal 6. januára 1983 v Bazilike sv. Petra 
v Ríme z rúk pápeža Jána Pavla II.  
V roku 1992 sa vrátil na Slovensko, aby svojej vlasti odovzdal svoje dlhoročné 
dušpastierske skúsenosti. Dňa 24. septembra 1992 ho pápež Ján Pavol II. vymenoval za 
pomocného biskupa Bratislavsko-Trnavskej arcidiecézy a 17. decembra 1992 sa stal jej 
generálnym vikárom. Od roku 1993 do 27. júla 1995 zastával funkciu generálneho 
tajomníka Konferencie biskupov Slovenska a do 15. apríla 1996 funkciu predsedu 
Komisie Konferencie biskupov Slovenska pre Slovákov v zahraničí.  
Dňa 15. apríla 1996 ho pápež Ján Pavol II. povýšil na titulárneho arcibiskupa diecézy 
Tubia a vymenoval za apoštolského nuncia v Bielorusku – poverovacie listiny odovzdal 
22. mája 1996 v Minsku.  
Autor prekladov niekoľkých cirkevných dokumentov, viacerých úvodov do kníh a 
veľkého počtu článkov článkov v rôznych časopisoch (Diakonia-Slovenský kňaz, Hlasy z 
Ríma, Jednota, Kanadský Slovák, Katolícke noviny, Magnifikat, Most, Slovák v Amerike, 
Slovenské hlasy z Ríma, Verbum). LEXIKON SLOVENSKÝCH KNAZSKÝCH 
OSOBNOSTI Lúč (Bratislava) Heslo: Dominik Hrušovský © J. M. Rydlo 2  V rokoch 
1947 - 1962 bol pri začiatkoch slovenských vysielaní Vatikánskeho rozhlasu. Príspevky v 
týchto rokoch sa týkali rôznych náboženských tém, komentárov k úmyslom apoštolátu 
modlitby a udalostí v Ríme. V období 1962 - 1966 pravidelne spolupracoval so 
slovenským programom Francúzskeho rozhlasu: každý týždeň jedna „desaťminútovka― 
o francúzskych náboženských a kultúrnych aktualitách, o koncile, o osobnostiach 
francúzskeho kultúrneho života (okolo 200 relácií). Od roku 1967 obnovil pravidelnú 
spoluprácu so slovenským vysielaním Vatikánskeho rozhlasu, kde do roku 1973 mával 
každý týždeň „štvorminútovú―nedeľnú myšlienku (okolo 300 relácií). Po roku 1973 v 
spolupráci pokračoval až do roku 1993, keď sa v tomto období k homíliám 
pridružilipríležitostné príhovory o rôznych udalostiach slovenského náboženského a 
kultúrneho života v zahraničí. Ako biskup v rokoch 1983 – 1993 mával každý mesiac raz 



vo Vatikánskom rozhlase príhovor ku kňazom; témou boli rôzne stavovské otázky. V 
rokoch 1993 - 1996 pomerne často spolupracoval so Slovenským rozhlasom v Bratislave.  
Zvláštnu zmienku si zasluhuje jeho prednášková činnosť na rôzne filozofické a 
teologické témy pre rôznorodé okruhy poslucháčov (kňazi, bohoslovci, rehoľné sestry, 
skupiny laikov) a nespočetné kurzy duchovných cvičení, ktoré kázaval pre slovenských 
veriacich v zahraničí a neskôr aj na Slovensku.  
Pocty a vyznamenania:  
. pápežský komorník (3. 12. 1970, Pavol VI.);  
. pápežský prelát (1. 6. 1976, Pavol VI.);  
. člen Pápežskej rady pre duchovnú službu migrantov a cestujúcich 1995 - 1996;  
. čestný predseda Svetového kongresu Slovákov;  
. Doctor utriusque iuris honoris causa (30. 6. 1983, Calumet College, Hammond, Indiana, 
USA);  
. Štátna cena Slovenskej republiky, ktorú Slovenská národná rada 18. 12. 1991 udelila 
Slovenskému ústavu sv. Cyrila a Metoda v Ríme; – prevzal D. Hrušovský v prítomnosti 
protektora SÚSCM biskupa Andreja G. Grutku.  
. Pocta Štefana Moysesa a Karola Kuzmányho (3. 1. 1996, Ministerstvo kultúry 
Slovenskej republiky);  
. Rad Ľudovíta Štúra I. triedy (31. 8. 1996, Prezident Slovenskej republiky);  
. Posol Slovenska (14. 2. 1997, Bratislava, denník Slovenská Republika);  
. Cena Štefana Moysesa (14. 2. 1997, Turčiansky. Sv. Martin, Matica slovenská).  
. Rad práce Talianskej republiky (14. Február 2000, prezident Oscar Luigi Scalfaro.  
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17. – MICHAL RUSNAK, ―Pozdravujeme nového biskupa ako novú nádej.t In: 
Slovenské hlasy z Ríma(Rím), r. XXXII (1983), č. 2, s. 17. – JOZEF TOMKO, ―Nech je 
naša povďačnosť zodpovedná.t In: Slovenské hlasy z Ríma (Rím), r. XXXII (1983), č. 2, 



s. 15. – JOZEF M. RYDLO, Vydavateľské dielo Slovenského ústavu sv. Cyrila a Metoda 
v Ríme 1963 - 1988. Predslov Andrej G. Grutka. Rím, Slovenský ústav sv. Cyrila a 
Metoda 1989. CLI + 583 s.  
JOZEF M. RYDLO 

++++++++++++++++++++++++ 
Veľavážená Excelencia, pán Arcibiskup,  
Prijmite od nás srdečné blahoželanie k Vášmu veľkému životnému jubileu so želaním  
dobrého zdravia a božského požehnania do ďalšieho Vášho života. S veľkou vďakou  
spomíname na Vašu pastoračnú činnosť medzi nami krajanmi vo Švajčiarsku, kde ste  
nám bol útechou v našom exilovom živote. Vo Vašich skvelých kázňach dával ste nám  
nádej do budúcna a odvahu, boriť sa s novým životom, ktorý nás v novej zemi očakával.  
Viera v Boha, ktorú si slovenský národ zachováva, je našou silou a presvedčením vo  
vlastné sily, zdolať všetky prekážky, ktoré sa nám v živote vyskytnú. Preto sme aj tu vo  
Švajčiarsku boli úspešní a môžeme sa hrdo dívať na naše úspechy, ktoré sme dosiahli.  
Prijmite od nás úprimné krajanské pozdravy a peknú spomienku na Vás.  
Slovenskí krajania vo Švajčiarsku. 

++++++++++++++++++++++++ 
SMK zacina kampan za uzemnu autonomiu 
http://hirko.blog.sme.sk/c/265085/SMK-zacina-kampan-za-uzemnu-autonomiu.html 

++++++++++++++++++++++++ 
NAS SVET POMALY KONCI... 
http://www.czechfreepress.info/tema-tydne/mike-adams-kolaps-moderniho-sveta-v-
plnem-proude 
Pamatuješ ještě Erbenovu Polednici?? 
Tak tohle je paráda, napsat současnost a přitom 
zachovat rytmus a slovosled a význam klasika!!! 
K. J. Erben - Finančnice 
U záložny lidé stáli, 
z plna hrdla křičeli. 
Kde jsou naše prachy, králi, 
kam úspory zmizely? 
královy jim ruce kynou – 
mlčte, dám vám svobodu! 
Lid však kleje: piješ víno, 
nás posíláš pro vodu!!! 
Tady každá rada těžká 
ve čtvrtek i v pondělí. 
Zeptejte se Klause, Johna 
kam se prachy poděly. 
Král jim hází hračky z věže – 
Klause, Ježka, Kohouta. 
Všechno marno, Klaus i Ježek 
bum bác letí do kouta. 
Bude-li vám, lidi, zima 
bude-li se krátit dech, 
chcete-li se míti prima, 



čtěte si v mých dramatech. 
Zase křičí, rudnou v líci – 
čti si svoje kydy sám! 
Že na vás, vy nezbedníci, 
Koženého zavolám? 
Pojď si pro ně, zbohatlíku, 
pojď, vem si ty zlostníky! 
A hle, kdosi bere kliku, 
lodě, banky, podniky – 
Jako stín se ruka plíží, 
na co sáhne - otočí. 
Z obýváků, ložnic, spíží 
vybírá si obročí. 
Již vztahuje černé ruce 
po chlebě i po soli – 
Sametová revoluce 
dneska právě vrcholí 
Slyšte, první, druhá, třetí, 
v poledne zvon udeří – 
klika cvakla, dveře letí – 
EU vchází do dveří. 
Ve mdlobách tu národ leží, 
na čele se perlí pot. 
Pokladna je prázdná, temná – 
zbudou prachy na důchod? 

++++++++++++++++++++++++ 
Buďme šťastní, ale zomierajme včas 

31. mája 2011 
Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 

www.pansu.sk  
Starí ľudia môžu byť dostatočne šťastní iba vtedy, ak dostatočne zavčasu zomrú. 

Včasná smrť je podmienkou šťastného života. Nedajte sa pomýliť blúznivcami, ktorí si 
myslia, že v predĺžení ľudského života je skryté nejaké sladké tajomstvo, nijaké sladké 
jadro jadier, veď jadrá bývajú v klasickej prírode horkasté a vo fyzikálnej nadprírode 
nebezpečné. Je dobré a výhodné, že sa v našich končinách  udržiava trend štatisticko-
rannej úmrtnosti u mužov okolo 70 rokov, u žien okolo 76 rokov. Tam, kde sa tento 
vývoj nedodržiava , budú so živými oveľa väčšie starosti, ako by boli s mŕtvymi. Čo už 
potrebujú mŕtvi ? A živí stále otvárajú ústa, opatrené chrupmi zo štátnych peňazí, 
z peňazí starých  a mladých poplatníkov.  

Ako k tomu prídu mladí a zdraví poplatníci platiaci dane? Svet starne, 
v Nemecku, Francúzsku a škandinávskych krajinách ponad rozhodujúcu hranicu 65 
rokov žije už viac ako 20 percent obyvateľstva, v Japonsku ešte viac. A ak to takto pôjde 
vo vyspelých krajinách čoskoro každý štvrtý bude penzista. Dnešní sociológovia a naši 
mladí analytici hovoria, že dlhovekosť je veľká väzenská guľa, ktorá spomaľuje 
ekonomický rast a v istom momente, keď prekročí želateľné hranice, môže spôsobiť 
ekonomický chaos a všeobecná sociálny úpadok. Dlhovekosť je ďalšia hrozba na obzore 



pre celé ľudstvo. Omladené dámy okolo sedemdesiatky, ružolíci starci, ktorí sa 
udržiavajú pri živote zdravým životným štýlom a správnymi stravovacími postupmi, 
chorí boháči, ktorým už  vymenili všetky pôvodné orgány, umelí starí roboti, 
vyumelkovaná radostná staroba. To všetko môže v jednej chvíli porušiť sociálno–
ekonomickú rovnováhu, ktorú ľudstvo na všetkých svetadieloch a rovnobežkách len 
s vypätím a námahou udržuje, môže spôsobiť katastrofu. Matuzalemský vek ak sa stane 
skutočnosťou bude nebezpečným splneným ľudským snom. Ružolíci starci a starenky 
môžu v najbližších desaťročiach nepriedušne obsadiť planétu v mene predĺženia života, 
čo môže spôsobiť ekonomický chaos a všeobecný sociálny úpadok. Takže buďme 
šťastní, že u nás sa zavčasu umiera. U nás funguje výber ešte podľa starej smrtky s kosou 
príde a pokosí, čo treba a keď je vo švungu, aj to čo netreba. A tak nemusíme mať starosti 
na Slovensku s dlhovekosťou, iba starosti s kvalitou života našich dôchodcov, ktorí sú 
daní napospas trhovému hospodárstvu a nedostatku vhodných a finančne dostupných 
sociálnych zariadení. A tak vidina šťastnej staroby pre väčšinu našich seniorov sa 
definitívne rozpadla ako ranná hmla. Za socializmu omieľané heslo ,,svet patrí mladým,, 
sa v nových podmienkach demokracie a ranného kapitalizmu začína napĺňať. 
Nastupujúca mladá generácia otvorene hovorí o tom akou záťažou pre dnešnú spoločnosť 
sú seniori a dôchodcovia, hoci bez ich mozoľov by nebolo čo privatizovať a vypredávať 
do zahraničia. 

Veď si len uvážte vážení aká neistá je investícia do penzistu: chováte ho 
dobrotami a on v rozhodujúcej chvíli, vo chvíli volebných urien, sa vykydne a - a amen 
tma. Aj bez sociologických prieskumov a štatistík vedia politici, že najrizikovejšie 
povolanie je povolanie penzistu. Vedia, že medzi dvoma voľbami sa ich rady prerieďujú 
a masovo odchádzajú a ukladajú sa do vlastných urien, lebo mladý môže, starý musí, 
všakže. Penzista je najsmrteľnejší volič. Preto poslanci všetkých parlamentných strán 
zlikvidovali bez akejkoľvek hanby svoje volebné programy, ktoré sa dotýkali ochrany 
občana, ako dennodenne vidíme, majú celkom iné starosti o seba a svojich najbližších 
v rodinách a spríbuznených obchodných kruhoch z ktorých sa živia. Dnešná pravicová 
vláda na Slovensku, v mene zákonov a pravidiel z Európskej únie, všetku ťarchu naložila 
na plecia občana, od daní, cez zdraženie zdravotníckych služieb až po sociálne dávky pre 
tých, čo celý život pracovali a vytvorili tie národné hodnoty, ktoré úzka vrstva 
novodobých zbohatlíkov a politikov predala zahraničným nadnárodným firmám 
a obchodným reťazcom. Výpredaj toho, čo ešte nestačili pravicové vlády rozpredať 
pokračuje dnes za vlády Radičovej. Takúto vládu diletantov a arogantných vraj 
„služobníkov ľudu“ si Slovensko nepamätá. Klamstvo a lož je bežnou pracovnou 
metódou, bez zahanbenia pred širokou verejnosťou, ktorú postavili do úlohy štatistov. 
Napriek nesúhlasu (podľa posledného prieskumu, by Ficov Smer sám  obsadil 
v parlamente 80 kresiel) drvivej väčšiny národa a oklamaných voličov s konaním tejto 
neslovenskej vlády koaličný zlepenec sa drží zubami nechtami pri moci v mene peňazí, aj 
napriek neplneniu predvolebných sľubov a finančným aféram a klientelizmu. Slovo 
ministra nemá až na výnimky žiadnu váhu nehovoriac o odbornosti, ktorá je výsmechom 
slušným ľuďom, skutočným odborníkom, ktorí to so Slovenskom myslia vážne. Treba si 
uvedomiť, že tento spôsob komunikácie je vyslovene  výsmechom predvolebných hesiel 
zlepenca o novej kultúre a demokracii v spoločnosti a politike. 

Slovenský parlament je otrasne nemorálny, pokojne si odhlasúva zákony, podľa 
ktorých sa môže správať nemorálne, nehľadiac na potreby občanov. Nepripúšťa zákony, 



ktoré by ho morálne zaväzovali, ktoré by skutočne znemožňovali tajnú a zjavnú korupciu 
a klientelizmus politických strán, ktoré kradnú zo štátnych peňazí a peňazí daňovníkov. 
Jediným meradlom mravov a súčasne jediným prameňom moci je – počúvam to so 
zvrátenou záľubou – poslancovo svedomie. Lenže kde nieto, ani Boh neberie. 

Počúvame o stúpajúcej nezamestnanosti a tým rozširujúcej sa chudoby na 
Slovensku, aj v mojom nešťastnom gemerskom kraji. Už raz ho divo rozorali, po prvej 
svetovej vojne, keď Česi zlikvidovali tisovskú vysokú pec a likierske vysoké pece, huty 
a hámre. Po „nežnej revolúcii“ padla likierska chemička živiteľka kraja, zatvorili aj bane 
na okolí. Z prosperujúcich poľnohospodárskych družstiev po nežnej revolúcii zostali len 
torzá, ako nemé pamätníky v rimavskej doline sa týčia ruiny hospodárskych budov 
a kravínov, polia spustli. V zahraničných obchodných reťazcoch si kupujeme treťotriedny 
tovar všetko zo zahraničia, slovenské výrobky zmizli z pultov, plnia sa sny aj vrecká 
cudzím firmám. Bieda a chudoba sa šíri slovenskými krajmi, za plyn, vodu aj 
telekomunikácie platíme cudzím majiteľom, výpredaj Slovenska ukončí Radičovej vláda. 
Posledné ministerské zmeny v zdravotníctve, rušiace stovky oddelení a vyberanie 
poplatkov prakticky za všetky úkony v zdravotníctve pošliapali ústavné právo na ochranu 
zdravia na náklady štátu. 

Mladí odchádzajú do miest a s námahou hľadajú záchranu v zahraničí , tak ako po 
prvej svetovej vojne v Československu nebola pre Slovákov robota, lebo všetky štátne 
posty dostali Česi. A tak môže sa stať, že aj náš kraj spustne, že z parádnych domov sa 
stanú hrobky, v ktorých bez nádeje budú mrznúť tí, čo s toľkou láskou a námahou ich  
pre seba aj svoje deti postavili. 

Staropenzisti u nás na Slovensku vďaka Bohu ešte nefungujú, a ak budú 
fungovať, tak iba ako súčasť trhového hospodárstva. Tí ktorí budú mať dosť peňazí budú 
si môcť voľkať v dlhovekosti, ale tí chudobní, čo si nenahanobili korunky a eurá, budú 
musieť zomrieť náležite predčasne a to kvôli štatistickému priemeru, ktorý určí všemocná 
Európska únia. Ak sa niektorým nebude chcieť dosť zavčasu zomrieť, treba vyhlásiť 
celonárodnú povinnosť a tiež na oltár prosperity: v mene budúcnosti zomierajme včas. 
Potom tejto vláde bude hej, lebo najlepší penzista je mŕtvy penzista. 
Prof. MUDr. Igor M. Tomo 

++++++++++++++++++++++++ 
Pre registracie takehoto typu treba vyplnat dotaznik tak, ze sa volate Josif Atilla, rodisko 
Mongolsko, Ulambatar, trvala adresa Ulambatar, Washington Road 44. 
Pan inzinier, prosim dajte to na nasu stranku, dakujem, Miklovicova 
Varovanie - podvod : online kniznica VAROVANIE PRE VSETKYCH 
 VAROVANIE PRE VSETKYCH - kliknutie na portal online kniznica je drahe! 
 Bezmocna spotrebitelka sa opisala svoj pribeh pre varovanie dalsich, uvadzame ho v 
nezmenom zneni.   
> Dobry den, 
> klikla som na stranku - najsirsia online kniznica. Vyzvalo ma na 
> registraciu, a AZ POTOM mi bolo oznamene, ze toto je plateny portal. Rychlo 
> som stranku opustila, ale uz bolo neskoro.- vygenerovalo mi to fakturu za 
> uzivanie kniznice na 24 mesiacov za 70 eur a nie je moznost od zmluvy 
> odstupit.  
> Odpisala som, ze nebolo vopred varovanie, ze toto je platena stranka a ze 
> nechcem sluzby vyuzivat a odhlasujem sa z posyktovania sluzieb, a nemienim 



> ani platit 70 eurá za sluzby, ktore nechcem v buducnosti vyuzivat. TAk ze 
> mam zaplatit spolu 70 eur + 60 eur za porusenie zmluvy + 5 eur manipulacny 
> poplatok.  
 
> Odmietla som.  
> Uz po par dnoch mi dosla nova vyzva na uhradu-1.upomienka a za upomienku 5 
> eur navyse-za par dni. !!!!  
> Firma nema na seba telefonicky kontakt a je registrovana na Seychelach.  
> Preslo zase dalsich par dni , ked som si vygooglila, ze nemam nic platit, aj 
 som im odpisala , googlila som dalej, sla za pravnickou a odmietala platit.  
> Dnes-po 2 mesiacoch mi prisla predzalobna upomienka od SLOVENSKEJ FIRMY 
BIB 
> !!!, ze k istine 107 eur (skade sa vzala tato vyssia suma?!)á mam plus 22 
> eur uroky ! 20percent za 2 mesiace !!! a ked nezaplatim spolu 130 eur, ide 
> to na sud a bude to vyse 300 eur. Pravnicka mi poradila zaplatit, kedze su 
> na Seychelach a neda sa odstupit od zmluvy.  
> NEVYUZILA SOM ANI PISMENKO Z ICH SLUZIEB !!!!!!  
>  
> Prosim, varujte dalsich, aby neklikali kniznicu, hokejove majstrovstva (aj 
> toto uz vyparatili), mozno pride futbal a olympiada a SA NIKAM SAMI 
> NEREGISTRUJTE !!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!  
> Neskocte do pasce !!!!!!!!!!!  
> tu je ich mail: Online Investment Group Ltd. < <mailto:oig-ltd@pro-mail.eu> 
> oig-ltd@pro-mail.eu 

++++++++++++++++++++++++ 

Internetová vojna: USA hrozí raketami, Čína stavia múr 

Internet mobilizuje mocnosti. USA vyhlasujú, že na internetový terorizmus môžu 
odpovedať vojenskými raketami, Čína sa chce brániť internetovým múrom. 
Otvorene sa hovorí o kybernetickej vojne! 

 „Tak, ako bola nukleárna vojna strategickou vojnou priemyselnej éry, sa kybernetická 
vojna stala strategickou vojnou informačnej éry. Stala sa formou boja, ktorý má masívne 
deštrukčné následky, týka sa života smrti národov,“ píšu čínske provládne noviny.  
 
Použitie sily  

USA pre zmenu reagovali na hrozbu kybernetických útokov správou, že ich môžu 
považovať za vojnové akty. To v praxi znamená, že na ne môžu reagovať vojenskou 
silou. Ako uviedol Wall Street Journal, nemenovaný zdroj z amerického ministerstva 
obrany dokonca hovoril o použití rakiet. USA reaguje novou stratégiou aj rétorikou 
na nedávny kybernetický útok na systém Pentagonu, či na udalosť z roku 2008, keď 
zaznamenali minimálne jeden prienik do amerického vojenského počítačového systému.  



 
„Ak kybernetický útok spôsobuje smrť, poškodenie, zničenie, alebo narušenie na vysokej 
úrovni, čo by spôsobil aj tradičný vojenský útok, potom si to zaslúži odplatu,“ píše Wall 
Street Journal.  

Čítajte: Vírus ochromil NASA, Disney-ho a ďalších  

Informačný múr 

Čína svoju stratégiu v tzv. kybernetickej vojne predstavila dnes, dva dni po tom, ako ju 
Google obvinil z útoku hackerov. Google tvrdí, že útok pochádzal z Číny, z mesta Jian, 
ktoré je hlavným mestom provincie Shangdong, kde sídli špecializovaná spravodajská 
služba Čínskej ľudovo-demokratickej armády. Peking vyhlásenie spoločnosti Google 
odmietol. 
 
Okrem toho predstavitelia čínskej vlády prezentovali plány v oblasti informačných 
technológií. Vyjadrili dokonca vlastné obavy pred kybernetickými útokmi.  „Ciele 
psychologického vedenia vojny sa presunulo z armády na civilistov,“ tvrdia čínski vedci. 
Ich vyjadrenia priniesla agentúra Reuters. Momentálne začala diskusia o tom, ako 
vytvoriť čo najsilnejšie a najťažšie prekonateľný internetový múr, ktorý by mal zamädziť 
prípadným útokom hackerov.   
 
V tomto roku už Čína sprísnila cenzúru internetu. 

++++++++++++++++++++++++ 

Bratislavské kníhkupectvo sa včera hmýrilo normálnymi cvokmi 

 „Za celý život som prečítal tri vážne knižky,“ povedal s úsmevom hudobný hosť Miro 
Šmajda na prezentácii románu Normálny cvok. „Prvá bola Starec a more, druhá zbierka 
básní Ivana Kraska a tretí bol Normálny cvok Petra Holku. Inak čítam skôr populárno-
náučnú literatúru.“ Miro Šmajda sa ku knihe dostal v škole na hodine literatúry 
a samotný príbeh, psychológia postáv, ho nadchli.  

Normálny cvok – príbeh o tom, čo všetko sme schopní urobiť pre lásku - sa stal pred 
osemnástimi rokmi bestsellerom pre tínedžerov a teraz vychádza v čiastočne upravenom 
druhom vydaní. Nadčasový príbeh mladého chalana, ktorý vyrastal v slušnej rodine, ale 
zaľúbil sa do nesprávneho dievčaťa. Rozpráva ho z polepšovne, kam sa dostal kvôli 
láske.  

Pre trio Peter Holka - Dado Nagy – Miro Šmajda boli dokonca pripravené špeciálne 
tričká s potlačenou obálkou knihy.  Na prezentáciu prišli viacerí študenti, členovia Klubu 
Normálnych cvokov z Bratislavy či Šoporne.  



++++++++++++++++++++++++ 
List vo veci poskodzovania dobreho mena 

Vážení rodáci, krajania, 

                                  v prílohe si Vám dovoľujem poslať list, aký som dnes zaslal 
predsedovi Narodnej rady Slovenskej republiky a pani PhDr. Helena Jacošovej, 
riaditeľke Slovenského inštitútu vo  Varšave, vo veci zneužívania tejto slovenskej 
ustanovizne v zahraničí na kampaň proti slovenskej menšine žijúcej v Poľsku a proti 
Spolku Slovákov v Poľsku, ktorú proti nám v súčasnosti organizuje v Poľsku poslankyňa 
Národnej rady Slovenskej republiky Magdaléna Vášáryová.  

Ľudomír Molitoris 

generálny tajomník 

Spolok Slovákov v Poľsku 

Towarzystwo Słowaków w Polsce 

tel.: 00 48 12 634 11 27; 12 632 66 04; 12 633 09 41 

Fax: 00 48 12 632 20 80 

  

ul. św. Filipa 7 

31-150 Kraków 

e-mail: zg@tsp.org.pl 

www.tsp.org.pl 



 



 



 
 

 
 

++++++++++++++++++++++++ 
Karl  Marx - Right Here Waiting For You 



http://www.youtube.com/watch?v=iLi_osYNsOU 
I Want to know what love is - Foreigner 
http://www.youtube.com/watch?v=loWXMtjUZWM&feature=related 
The BRIT Awards 2011 - Adele sings Someone Like You 
http://www.youtube.com/watch?v=qemWRToNYJY&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=_fHoSynoqQk 
Sailing Rod Stewart 
http://www.youtube.com/watch?v=34jZePnMQNQ 
Roxette - Listen To Your Heart (With Lyrics) 
http://www.youtube.com/watch?v=Z30EeVQLYwA&feature=related 

++++++++++++++++++++++++ 
bezpecnost Obamovej limuziny prekonana 
http://www.youtube.com/watch?v=yo5zH0Il8B0 

++++++++++++++++++++++++ 
http://www.sme.sk/c/5911486/matovic-percentom-madarov-skor-podrzal.html 
Matovič percentom Maďarov skôr podržal 

++++++++++++++++++++++++ 

Zmena kvóra poškodí Rusínov a Rómov, Maďarom môže pomôcť. 

BRATISLAVA. Šéf Obyčajných ľudí Igor Matovič, ktorý brojil proti maďarizácii, 
slovenským Maďarom v konečnom dôsledku pomohol. 

Zmena kvóra na používanie jazykov menšín, ktorú u koaličných partnerov presadil, 
zrejme poškodí Rusínov a Rómov. Maďarom môže dokonca pomôcť. 

V Hurbanovej Vsi bude aj naďalej povolená maďarčina v úradnom styku, hoci v 
posledných rokoch tam podiel menšiny prudko klesol. V roku 1991 žilo v obci 35 percent 
Maďarov, o desať rokov už len 15 percent. 

„Ľudia z celého Slovenska migrujú za prácou do Bratislavy, Hurbanova Ves nie je 
ďaleko, tak sa usadili tu,“    vysvetľuje zmeny v zložení obyvateľstva starosta Ľubomír 
Petrák zo Smeru. 

Predpokladá, že v prebiehajúcom sčítaní bude počet Maďarov ešte nižší. „Za desať rokov 
sa prisťahovalo viacero rodín, len jedna je 
maďarská.“                                                                                 

O status neprídu do 2031 
Dvojjazyčné obce 

• v roku 1991 bolo 512 obcí, kde žilo 20 percent Maďarov,  
• v roku 2001 bolo 513 obcí, kde žilo 15 percent Maďarov,  
• pri 15percentnej hranici by okrem rusínskych a rómskych obcí pribudli aj dve 

chorvátske a jedna nemecká.  



Obce, ktoré môžu v úradnom styku používať maďarčinu, vďaka Matovičovi o status 
neprídu až do roku 2031. Klesajúci podiel menšiny musia potvrdiť tri po sebe 
nasledujúce sčítania ľudu. 

V roku 1991 viac než 20 percent Maďarov žilo v 512 obciach. O desať rokov neskôr 
percento kleslo. V takmer rovnakom počte obcí žilo už iba viac ako 15 percent Maďarov, 
ale počet dvojjazyčných obcí vláda neznížila. 

Most-Híd a SMK sa obávajú, že tento rok sa prihlási ešte menej Maďarov. „Status quo, 
ktoré presadil Matovič, pomôže, ak by sčítanie nebolo pre Maďarov priaznivé,“ myslí si 
predseda SMK József Berényi. 

Líder Mostu Béla Bugár hovorí, že pôvodne chceli, aby nikto právo na používanie jazyka 
nemohol stratiť. Nebolo to prijateľné, tak schválili Matovičov kompromis. 

Načo je taký zákon? 

Rusínskych obcí je 68, rómskych 58. Vicepremiér Rudolf Chmel z Mosta počítal, že pri 
15-percentnom kvóre ich bude 113 a 86. Dvojjazyčné tabule však pre Matoviča získajú 
najskôr v roku 2021. 

„Načo schvaľovať zákon, ktorý nadobudne platnosť až po ďalšom sčítaní? Je to len hra 
niektorých politikov,“ myslí si starostka Uble (okres Snina) Nina Sirková, kde žije vyše 
19 percent Rusínov. 

Matovič hovorí, že je dobré, ak nepribudnú ďalšie menšinové obce. 
++++++++++++++++++++++++ 

Fuska Ján a kolektív:M.R. Štefánik v myšlienkach a obrazoch M.R. Štefánik v 
myšlienkach a obrazoch  

Autor : Fuska Ján a kolektív  
Vydavateľ: Vydavateľstvo Elán  

Cena: 15,00 €  
Kniha obsahuje jedinečný Štefánikov myšlienkový a mravný odkaz vo forme citátov, 

ktoré sú rozdelené podľa významu do niekoľkých častí (veda, láska, život, demokracia, 
národ, atď). Autentické...  

++++++++++++++++++++++++ 

Konstam Angus:Pirátství. Úplné dějiny Pirátství. Úplné dějiny  
Autor : Konstam Angus  
Vydavateľ: Mladá fronta  
Cena: 16,80 €  
Dějiny pirátství začaly vzápětí poté, co se člověk vydal na moře. Zkušený historik Angus 
Konstam, který se tímto tématem zabývá už dlouhou dobu, zavede čtenáře přímo do 
hlubin temného pirátského... 

++++++++++++++++++++++++ 



Hlas z USA 

Ako nezabúdame A NEVAZIME SI SVOJICH PREDKOV!!! 
#   Náš rodák zo Švajčiarska, Miroslav Demko, roku 2003 v Bratislave vydal 
# mimoriadne zaujímavú knihu pod názvom Franz Liszt - Stratený syn Slovenska. 
# Spôsobil tým svetu nemalé prekvapenie, a nám, Slovákom (aspoň tým, pre 
# ktorých slová ako národ a Slovák ešte niečo znamenajú), obrovskú radosť. 
# Dozvedeli sme sa, že senzačný klavírny virtuóz, hudobný skladateľ Franz 
# Liszt vyrastal v slovenskej rodine! Jeho starý otec Juraj sa ešte podpisoval 
# ako List. Jeho stará mama bola Barbara Slezáková. Otec Adam už bol Lisztom. 
# Nie že by sa bol pomaďarčil, iba meno mu napísali po maďarsky. Hľa, kam až 
# siahajú korene maďarizácie! Rodina Listovcov žila v Malackách, kde v 
# školskom roku 1790/1791 ako povinný predmet bola úradne zavedená maďarčina! 
# Adam sa trápil s týmto predmetom a mal z neho vždy najhoršiu známku. Ani 
# jeho syn František nevedel po maďarsky, ba ani sa o to nikdy nepokúšal. Jeho 
# materinský jazyk bola slovenčina, vedel po nemecky, ale lepšie ovládal 
# francúzštinu. Známy je aj jeho vrúcny vzťah k Bratislave. Keďže Slováci v 
# Uhorsku oficiálne neboli uznaní za národ, ani slovenčina za úradný jazyk, 
# nemohol sa podpisovať menom František, nuž používal nemecký variant Franz. 
# Po celý život ho trápilo, že jeho národ, Slováci, sú neuznávaní, potláčaní. 
# Bol z toho nešťastný. Navzdory týmto faktom dnes je prezentovaný ako 
# maďarský skladateľ! Maďari po ňom nazvali hudobnú akadémiu, školu, má v 
# Budapešti námestie, na ňom, ba aj na budove Opery, má sochu, jeho 
# maďarské(!) meno nesie celý rad ulíc... 

++++++++++++++++++++++++ 

Najlepsia fakulta v najhorsom europskom state, ktory nici svoju vedu a kulturu 

Dobry den, 
vcera sa mi podarila oxymoronova formulacia na Dni otvorenych dveri nasej 
fakulty, "matfyzu" 
pretoze namiesto tankov nas okupuju media 
http://www.noveslovo.sk/r/2384/__Andrej_Ferko 
dovolujem si sirit, ako sa da 
este vedecka synteza situacie: 
Meciar Fico Dzurinda 
traja slepi hrobari 
nasej vedy kultury 
najblizsie likvidacne kroky proti tvorivej ekonomike - zdanenie autorov, 
zrusenie Literarneho fondu a vlastizradny program reforiem 
http://www.uniba.sk/index.php?id=3473 
nikto z politiky, medii ani byrokracie nekladie otazky o vine napr. za 
zrusenie kolibskej filmovej vyroby, 
kradez trnavskej tlaciarne a vsetkych spolocnych uspor spisovatelov 
(videozaznam pachatela znicili "nahodou" aj na policii aj v danej banke - 



pre Vasu informaciu) - skvela kratka pamet medii - pre zlocincov,  
tieto zlociny sa stali a neodstali, iba sa media rozhodli ich pachatelov 
pardonovat, 
nemame svoju mocensku elitu a vsetky politicke strany sluzia zaujmom,  
ktore nesluzia buducnosti vedy a kultury, cize v kazdom volebnom obdobi  
plati cim horsie, tym lepsie, 
vratane chystanej kradeze europskych financii pre tvorivu ekonomiku 
betonarskou mafiou, 
ktorej pobockou a spolupachatelom sa v tomto stava slovenska vlada, inak 
sa to povedat neda, 
nazyvajme mena pravymi vecami, 
Andrej Ferko 
obcan druhej kategorie 
autor trezorovych filmov 

++++++++++++++++++++++++ 

mame spojencov! Re: Prečítajte si článok J. Čarnogurského ad Maďarsko versus 
Slovensko 

Dobry den, 
az teraz som si pozrel clanok JC, aj z tohto textu podla mna vyplyva, ze spojencov 
nemame ziadnych, bohuzial, 
AF 
On Mon, 2 May 2011 11:55:52 +0200, viliam jablonicky 
<jablonickysk@gmail.com> wrote: 
> mame spojencov! <jablonickysk@gmail.com> napísal(a): 
> SK 
> Je to zavazny a triezvy hlas, závery treba brat velmi vazne na 
politickej 
> pode vsetkych slovenskych stran, aj tych s naivnymi predstavami bez 
> zakladnych historickych skusenosti! Myli sa vsak, ze nemame spojencov  
su 
> nimi vsetci nasi susedia okrem Madarska /dokonca aj tam su nam naklonene 
> niektore zoskupenia/, prirodzene aj vsetci susedia Madarov, ktori chcu 
> trvale a pokojne spoluzitie vsetkych! Systematicky a trpezlivo treba 
hladat 
> pre to aj spojencov vsade v Europe a vo svete posnuc EU, USA, Ruskom, 
> Britaniou, Nemeckom, Francuzskom, Talianskom, Spanielskom a nekonciac 
> Vatikanom!Vratane minorit doma i obcanov madarskej narodnosti, ktori 
zvacsa 
> su triezvi realisti, hoci niektori podliehaju opatovne, napriek jej 
krachu 
> prinajmenej v 2. svetovej vojne, /KRYPTO/ REVIZIONISTICKEJ a historicky 
> dezinterpretujucej propagande spoza hranic i doma! Vid napriklad aj 
> prispevky O. Psenaka na novozamockom http://www.watson.sk 



> 02.05.2011 11:30:43 
> http://blog.aktualne.centrum.sk/blogy/jan-carnogursky.php?itemid=949 

 
Pozname to. Zažívame, prežívame, no stojí na zamyslenie ako žiť ďalej - pokarčovať; 
vzdorovať - stať sa odolným,; vzburiťsa; (?) 
Realita súčasnosti 
Ryba, jedlo žobrákov, ako sa niekedy na bratislavskom trhovisku hovorilo sa stala 
luxusnou lahôdkou. 
Kuracie zadky, ktoré sme hádzali psom sa začali predávať s kúskom chrbta v honosnom 
balení s hrabákmi a krkmi ako delikatesa. 
Kvalitnú vodu z vodovodu, sme vymenili za sladké presýtené žbrndy. 
Rohlíky sa scvrkli o polovicu, kyslé mlieko sa nedá doma vyrobiť, pretože vznikne jedna 
smradľavá odporne zapáchajúca tekutina, ktorú udržíte 
 
v ústach len dovtedy, kým ju rýchlo nevypľujete, a to kamkoľvek! 
Všetko, čo bolo kedysi naozaj dobré, čo malo svoju hodnotu - tradíciu, sme vlastne 
vymenili za drahé šmejdy v načačkanom obale. 
Sú tu aj dobré veci. Lenže, čím ďalej tým je ich menej a treba ich 
poriadne dlho hľadať. 
Hľadať, premýšľať, čítať nečitateľné návody a obsahy, ktoré nemáme šancu vidieť, ak 
sme si nepribalili lupu. 
Ulice sa nám zaplnili Bratislavčanmi z Číny, Thajwanu či Vietnamu. Cez reklamy si 
nevidíme špičku nosa. 
Chodníky a prechody sú plné stojacich áut. 
Exekútor dopisuje adresu a správca domu hádže do schránky vyúčtovanie s tučným 
nedoplatkom. 
Žijeme v pomyselnom blahobyte. 
Máme dva aj tri telefóny, internet, televíziu, domáce kino, DVD, PC a 
stále nám niečo chýba. Zákazy, príkazy, nariadenia, poučenia, ktorým už človek prestáva 
rozumieť a vyznať sa v nich, je priam nemožné. 
Kamery nás sledujú na každom kroku. Kdekoľvek sa pohneme, sme pod kontrolou. 
Všetko je evidované, zaznamenané a to všetko pre našu "bezpečnosť." 
Každá správa, každá pošta, každý telefonát, každá platba, každý mail, každý, niekedy 
veľmi súkromný pohyb, je pod organizovaným dohľadom. 
Kedykoľvek sa dá vybrať z archívu ako zbraň, ktorá je pripravená na 
okamžité použitie proti nám. Zaujímavé je, že aj pri takomto špicľovaní dochádza k 
trestným činom o akých som nemal v minulosti ani potuchy. 
 
Drogy, prepady, násilie, výpalníctvo, vraždy, sa stali bežným sprievodným javom tejto 
"slobodnej" doby. 
Zbavujeme sa vlastnej identity, pretože súhlasíme so všetkým, čo po nás 
rôzne inštitúcie, ako banky, mobilní operátori a pod., požadujú. 
Môžeme vidieť oči bezdomovca, ktorý ý sa určite na ulici nenarodil. 
Môžeme vidieť žobrákov, ako im trčia nohy z kontajnera, aby sa natiahli 
za prázdnou fľašou, či noblesné hotely pre psov aj s vlastnou webovou 



stránkou, lekárom a kaderníkom. Môžeme sledovať zložité operácie svojich psích 
miláčikov priamo na internete. 
 
A ak sa nám náhodou náš drahý psík stratí, okamžite sa oňho postarajú v útulku aj s 
lekárskou starostlivosťou. 
Ak sa však ocitne na ulici človek, nezakopne oňho ani pes. 
 
Stávame sa číslom daňového úradu či sociálnej poisťovne. 
Kde sa podeli hodnoty, kde je vlastná podstata človečenstva? Kde je 
 
niečo viac, ako len strohé konštatovanie ? Hrôza, čo sa tu udialo za tých 
dvadsať rokov. Vytratila sa láska, porozumenie, ľudskosť, tolerancia, teplo rúk, sklon 
pred šedinami. 
 
Nepoznáme suseda, nevieme aký plat má vlastná žena či muž. 
 
Nesmieme dať po zadku vlastnému dieťaťu ak nechceme mať problémy sú radmi. 
Sledujeme stupídne, nehodnotné až deštruktívne pôsobiace televízne stanice, kde seriály 
bez konca nahradzujú 
kultúrne vyžitie určitej skupine nevedomých a možno aj nevidomých ľudí. 
Ale čo ta druhá polovica? 
Nemá šancu fungovať dôstojne, bez toho aby jej boli podsúvané podobné stupídnosti? 
Ak je toho málo, môžeme si pozrieť Superstar a tam nás pošlú verejne do riti aj s 
posmešným komentárom. 
 
Ak je ešte málo, potom sú tu priblblé seriály prepadáku (rozumej Paneláku), pripečení 
policajti, alebo niečo podobné otzv. mafii! 
 
Nádhera a vďaka, za ten kultúrny a hodnotný zážitok, ktorý nám za lacný peniaz 
podsúvajú ako duševným mrzákom, niektoré televízie. 
Nehovoriac, aké celebrity tam má možnosť človek vidieť (polovica z nich patrí za 
mreže). 
 
Kde že by mali na nich takí umelci, ako p. Króner, Dibarbora, Huba. atp., čo sa celý život 
usilovali, aby predviedli ten 
 
najlepší herecký - umelecký výkon, aby zanechali v divákovi ozajstný zážitok. 
Rozdiel je len v tom, že títo herci s umením žili celý svoj život. 
 
Žili pre umenie a srdcom umenie tvorili. 
K lekárke chodíme s platobnou kartou, alebo s peňaženkou v ruke. 
Bavíme sa ako roboti, keď jeden rozpráva o živote a druhý hľadí do počítača. 
Formulky, nacvičené frázy, ktoré nemajú s našim ozajstným ľudským 
vnútrom a presvedčením nič spoločného. 
Letákmi, ktorými sú upchané vchody bytoviek, nás lákajú do obchodov. 
Dobre nás neprosia, aby sme nakúpili len u nich. Keď sme však 



zaplatili, "u nich", nestačíme sa diviť ako musíme kmitať a hádzať svoj 
nákup do tašky. Hneď je jasné kto je tu pánom a kde ich zdvorilosť skončila. 
Môžeme povedať svoj názor. Slobodne, demokraticky sa aj /občas/ vyjadriť. 
No, k čomu to je, keď to nie je nič platné! Žijeme v neustálom strese a 
napätí. Nikto z nás si nie je istý zajtrajškom. 
Je len pár jedincov, ktorým je to jedno a tí žijú aj tak mimo nás a v anonymite. 
 
Nie som sám, komu to všetko už začalo vadiť. Niekde sa stala chyba - veľká chyba, 
ktorej náprava bude trvať veľmi dlho. 
Svet ochorel a my v snahe uplatniť sa, sme ochoreli s ním! Socializmus nebol dobrý, ale 
takáto demokracia, nie je o nič lepšia. 
 
Možno až nástup duševných chorôb, depresii, samovrážd, naštartuje proces triedenia, 
ktorý nás položí na kolená, keď to už prestaneme zvládať. 
A čo ďalej? 
Mám dosť slobody tohto typu, slobody, ktorá so slobodou nemá nič spoločného. 
Slobody, ktorú si nedokážeme užívať, pretože je viac proti nám ako pre nás. 
Je tak oklieštená zákonmi a právami tých druhých, že je v podstate otvorená 
neprávosti, zločinu, podvodom, že jej existencia mi pripadá ako aura. 
Kdesi je, ale nevidím ju. Je mimo mňa. 
Nuž a záverom? Nechýba mi už reklama, ktorá ma v tej západnej dedine tak ohúrila. 
Nechýba mi ani západ, o ktorého ideách som toľko sníval. 
Nechýbajú mi ani kuracie zadky, čo som hádzal psovi. 
Chýba mi však jedno: chcem ešte stretnúť človeka - priateľa. 
Chcem sa ráno prebudiť a celým srdcom sa tešiť novému dňu. 
 
Chcem mať okolo seba úprimných ľudí, ako tomu bolo voľakedy. 
Chcem stretnúť kamaráta, ktorého prvá otázka nebude smerovať k 
materiálnym veciam, ale opýta sa ma: Ako sa máš? Ako žiješ? Zájdeme si spolu niekam 
sadnúť? 
 
Kamaráta ktorého v polovici debaty nevyruší zvonenie mobilu a nebude musieť odísť. 
 
"Vieš, tento telefonát bol tak dôležitý, že ak by som to nezobral, mohlo by ma to stáť 
prácu." 
Nie! Verím že nie! 
No, ovládol nás strach a v tom strachu žijeme svoje každodenné životy. 
To je fakt a skutočná realita tohto novodobého, demokraticky pokazeného sveta. 
Nehovorím o novembri, ten prísť musel, ale o tom, čo všetko sem s 
novembrom vkĺzlo. 
Ďalšieho pokusu, ktorý príde keď sa to už celé nebude dať udržať, sa chvála Bohu 
nedožijem. 
Dokedy bude človek hľadať svoje miesto? 

++++++++++++++++++++++++ 
Slovenský jazyk a proces čechoslovakizácie 

Prof. PhDr. Pavol ŽIGO, CSc. 



Každá kodifikovaná podoba jazyka má byť vedeckým opisom, spĺňajúcim 
národnoreprezentatívne a kultúrnoreprezentatívne kritériá. Tým sa kodifikovaný jazyk 
stáva súčasťou identifikácie národa. V dejinách spisovnej slovenčiny sa ako osobitná 
kapitola kodifikácie národného jazyka vyčleňuje medzivojnové obdobie, ohraničené 
rokmi 1918 a 1940. Rokom 1918 preto, že po 1. svetovej vojne sa slovenčina v porovnaní 
so situáciou v Rakúsko-Uhorsku dostala do odlišného postavenia, rokom 1940 sa obdobie 
vymedzuje preto, lebo v tomto roku vyšli Pravidlá slovenského pravopisu, ktoré 
postihovali špecifickosť slovenčiny ako samostatného jazyka. 

Ukončením I. svetovej vojny došlo k novému deleniu území a vzniku nových 
štátov a k deklarovaniu „nových“, v porovnaní s predchádzajúcimi štátoprávnymi 
zriadeniami odlišných zásad spoločenského aj jazykového usporiadania. Vo vzťahu k 
spisovnému jazyku si v týchto nových podmienkach treba uvedomiť, že kodifikáciu 
slovenčiny v medzivojnovom období ovplyvňovali divergentné tendencie. Prvá tendencia 
bola pokračovaním tradícií martinského úzu, nadväznosťou na Škultétyho vydania 
Cambelovej Rukoväti. Zo systémového hľadiska išlo o osvedčené normotvorné kritériá, 
ktorými sa stali jazykové prostriedky publicistiky a beletrie vychádzajúcej v časopisoch, 
zborníkoch a almanachoch vydávaných Maticou slovenskou, t. j. martinský úzus, ktorý 
bol na začiatku 20. storočia určujúcim faktorom vývinu spisovnej slovenčiny. 
Rozhodujúcim kritériom bola preň jazyková prax a jazykové prostriedky matičných 
časopisov Slovenské pohľady, Národné noviny a literatúry vydávanej Kníhtlačiarskym 
účastinárskym spolkom. Jadrom martinského úzu bola reč pôvodných Martinčanov zo 60. 
a 70. rokov 19. storočia. Kodifikačný charakter svojej Rukoväti zdôraznil S. Cambel 
v predslove takto: „Rukoväť“ je pre takých, ktorí vedia po slovensky hovoriť a chcú 
vedieť písať Stredoslovák, ktorý vyslovuje dvojhlásky ia, ie, iu, ô, bez všetkých príprav 
môže vziať Rukoväť do ruky, lebo sú v nej pravidlá osnované na strednom nárečí 
slovenskom. Ale príslušníkom nárečí a podrečí, v ktorých niet dvojhlások ia, ie, iu, ô, 
alebo v ktorých sa vyslovuje dz a c m. písaného ď a ť (dzakovac m. ďakovať!), treba 
náležite sa pripraviť. Oni, ak majú potrebu, chuť a vôľu osvojiť si spisovnú reč slovenskú, 
nech predovšetkým čítavajú také novšie knihy, ktoré sú správne po slovensky písané. Pre 
nich sa len potom hodí „Rukoväť“. V „Rukoväti“ je všetko, čo toho času treba vedieť z 
pravopisu a grammatiky spisovnej reči slovenskej. „Obsah“, ktorý nasleduje po 
predmluve, ukazuje, kde čo treba hľadať. Vo veciach, o ktorých nenajdeš úpravy, ani 
zásadnej, opieraj sa o vlastné podrečie. „Abecedný ukazovateľ“, na str. 303 – 372, 
ukazuje, ako sa jednotlivé slová píšu alebo uhybujú a inými slovami viažu. Kto hľadá v 
ňom, nech nespúšťa s očú „Pripomenutí“, vytlačených na str. 304. Pôvodca. 

Druhá tendencia inklinovala k vtedajšej oficiálnej štátnej politike o dvoch 
variantoch spoločného československého jazyka. V tomto duchu ju až do rozpadu 
spoločného štátu Čechov a Slovákov v r. 1938 definovali aj oficiálne učebnice: 
”Československým jazykom rozumieme samostatnú jazykovú skupinu v oblasti 
západoslovanských jazykov, a je to súhrn všetkých nárečí od Chebu po Užhorod s dvoma 
spisovnými jazykmi  –  českým a slovenským. Československá jazyková oblasť delí sa 
dnes na dve veľké skupiny: západnú čiže českú a východnú čiže slovenskú. Súhrn českých 
nárečí so spisovným jazykom a jeho úlohami a službami čiže funkciami tvorí pojem 
českého jazyka a súhrn slovenských nárečí so spisovným jazykom a jeho úlohami a 
službami tvorí pojem slovenského jazyka. Obe tieto oblasti zapájajú sa do seba ako 
ohnivká reťaze” (J. Stanislav, 1938, s.177). Táto tendencia v oblasti kodifikácie spisovnej 



slovenčiny nevychádzala z overených kritérií a premietala sa vo vydaniach základných 
učebníc slovenského jazyka. Medzi prvé takéto učebnice s dôrazom na pravopis patrila 
Slovenská mluvnica so zvláštnym zreteľom na pravopis, ktorú v r. 1919 vydal J. 
Damborský. Učebnica vyšla v prepracovaných a rozšírených vydaniach v r. 1920, 1921,  
1924, posledné vydanie z r. 1930 vyšlo pod názvom Slovenská mluvnica pre stredné 
školy a učiteľské ústavy. Damborského vydania Slovenskej mluvnice vychádzali z 
koncepcie učebníc češtiny od autorov J. Gebauera a V. Ertla. Nedomáci pôvod 
Damborského kodifikačných snáh ilustrujú krátke tematické morfémy pri slovesách typu 
treš  –  trem, trpeť, krátke podoby slov typu konec, venec, v ortoepii sa zavádza pri 
výslovnosti hlásky v po samohláske a pred spoluhláskou, resp. na konci slova podoba s f 
(typ krf, slifka). Takéto chápanie kodifikácie a spisovného jazyka vyvolalo celkom 
prirodzenú obrannú reakciu časti slovenskej inteligencie. Osobitnú vlnu nespokojnosti zo 
strany väčšiny slovenskej inteligencie vyvolalo najmä vydanie prvých Pravidiel 
slovenského pravopisu (1931). Najväčším nedostatkom prvej polovice medzivojnového 
obdobia bola nízka úroveň odborného štýlu. Z týchto nedostatkov funkčnej diferenciácie 
slovenčiny sa začiatkom dvadsiatych rokov zrodila koncepcia, podľa ktorej sa jazykom 
odbornej komunikácie mala stať čeština. Tým sa oslaboval národnoreprezentatívny 
charakter slovenčiny a ako každá akcia vyvoláva reakciu, tak sa aj slovenčina napriek 
uvedeným tendenciám ďalej kultivovala, nadobúdala primeranú funkčnú diferenciáciu a 
mohla v nežičlivej situácii odolávať bohemizačným snahám. Všeobecne uznávanou 
skutočnosťou na začiatku medzivojnového obdobia bola vysoká úroveň umeleckého 
štýlu. Nevyhovujúca bola však funkčná diferenciácia slovenčiny opierajúca sa o stav 
spred 1. svetovej vojny: nebola dostatočne vypracovaná odborná terminológia, kritériám 
spisovnosti nevyhovovala časť lexikálnych a syntaktických prvkov v oblasti vetnej a 
súvetnej syntaxe. Prvé Pravidlá slovenského pravopisu pripravila na vydanie komisia 
jazykového odboru Matice slovenskej v podobnom spracovaní a rozsahu a v podobnej 
úprave, v akej vyšli úradné Pravidlá českého pravopisu.  

Autori prvých Pravidiel slovenského pravopisu síce uvádzajú, že sú „si plne 
vedomí nedostatkov prvého vydania diela” a že nadväzujú „na pravopisnú a jazykovú 
tradíciu, aká sa vyvinula na Slovensku v minulom století a na začiatku nášho stoletia” 
(Úvod). Na toto prvé vydanie reagovala osobnosť, ktorá výrazne zasiahla do 
kodifikačných snáh tridsiatych a štyridsiatych rokov, Henrich Bartek. V recenzii 
uverejnenej v Sborníku Matice slovenskej (1931, s. 579 – 580) zhodnotil kodifikačné 
zásady V. Vážneho pri charakteristike Pravidiel slovenského pravopisu slovami:  
„Zpomedzi mnohých zmien treba pokladať za správne najmä tieto: dôsledné fonetické 
písanie perfektivovacích predpôn s- a z-, zrušenie výnimôk, akými bolo písanie slov 
ztrata, zkúška,...práve tak oprávnené je i písanie slov typu alsaský s jedným s, sem patrí i 
sať miesto etymologického ssať a číslovky dvacať, tricať (hoci v slove preca mohlo ostať -
ds-).“ 

H. Bartek ďalej uvádza, že komisia v Pravidlách riešila aj písanie cudzích 
osobných a miestnych mien, ktorých písanie je raz etymologické, raz fonetické, no 
„odstránilo sa nelogické skloňovanie slov katechizmus, katechizmusu miesto správneho 
katechizmus, katechizmu“, v slovách so skupinou st komisia určila podľa výslovnosti, 
kedy sa má písať št (štát, študent, inštrument a pod.), kedy je kodifikované písanie st 
(stagnácia, protest, testament, tamže). Kodifikačné princípy, ktoré však H. Bartek vo 
svojej recenzii odmietol, sa týkali najmä dvojtvarov typu krúžok / krúžek, prášok / prášek. 



Odmietavý postoj zaujal H. Bartek aj k tým prvkom lexikálneho systému, ktoré odrážajú 
dôsledky starších hláskových zmien: „...len obídením živej reči mohly sa doslať do 
slovníka slová: rváč, rvať, lháť, lhár, ľva (namiesto leva)“ (tamže, s. 581). V oblasti 
kodifikačnej delimitácie hodnotí H. Bartek dvojtvary sloboda  –  svoboda, debna  –  
bedna, lakeť  –  lokeť, rakyta  –  rokyta, barva  –  farba, zas  –  zasa  –  zase, bľacha  –  
plech odmietavo a z hľadiska kodifikácie sa odvoláva na staršie lexikografické pramene a 
delimitačné kritériá (A. Bernoláka). V oblasti lexiky uvedieme aspoň slová zbyť (= ostať), 
myslivec (= poľovník), smyčec (= slák), žvýkať (= žuvať), syrovátka (= srvátka), ktoré H. 
Bartek hodnotí ako „neslovenské“ (ostatné príklady pozri H. Bartek, 1931, s. 583 – 584).  

Reakciou na vydanie Pravidiel slovenského pravopisu z r. 1931 sa  po ich 
podrobnej analýze stal zvýšený záujem o dobrú slovenčinu, veď kladný postoj k tomuto 
vydaniu zaujala len časť slovenskej inteligencie, hlasistov združených okolo časopisu 
Prúdy, a predstavitelia vtedajšej českej inteligencie, pôsobiaci na slovenských školách a v 
úradoch. Rozsiahle polemiky ovplyvnili aj vtedajšie osobnosti slovenského národného 
života  –  M. Rázus, J. C. Hronský a A. Hlinka a ostrý spor o charaktere Pravidiel 
vyvrcholil 12. mája 1932 na valnom zhromaždení Matice slovenskej ich definitívnym 
odmietnutím. Na tomto zasadnutí bol nový výbor Matice slovenskej pod vedením J. 
Škultétyho poverený opraviť, resp. pripraviť opravené vydanie Pravidiel. Vydaním 
Pravidiel slovenského pravopisu z r. 1931 sa tak výrazne začal uvedomovať konflikt 
medzi kodifikovanou podobou slovenského jazyka a jeho formou, ktorá bola výsledkom 
spontánneho vývinu z predchádzajúceho vývinového obdobia. Príčiny tohto spomenutého 
konfliktu boli vnútorné aj vonkajšie. Vonkajšie príčiny vyplývali zo spomenutého 
deklarovania spoločného štátu, jedného československého národa a jedného – aj keď 
„dvojvariantného“ – československého jazyka. Tieto vonkajšie príčiny mali oporu aj vo 
vnútorných príčinách rozporu – v nevyhovujúcom rozsahu a hĺbke vedeckého výskumu 
slovenčiny. Preto sa kodifikácia spisovnej slovenčiny nemohla opierať o spoľahlivé 
východisko a nemohla byť ani úplná. A tak z podnetu Matice slovenskej začal v r. 1932 
vychádzať prvý lingvisticky orientovaný časopis  –  Slovenská reč. Vznikol z potreby a z 
vedomia, že príspevky s jazykovednou problematikou sa dovtedy v osobitnom periodiku 
nepublikovali. Závažnejším argumentom na vydávanie tohto časopisu však boli poznatky 
o klesajúcej úrovni jazykovej kultúry, snaha o odstránenie nežiaducich nedomácich 
prvkov z jazyka a snaha o zachovanie kontinuity s matičnými a martinskými tradíciami.  

V Slovenskej reči sa uverejňovali články, ktoré mali poukázať na správnosť 
domácich výrazov, odstraňovať nejednotnosť normy vyvolanú vonkajším vplyvom aj 
vydaním Pravidiel slovenského pravopisu (1931). Tieto príspevky mali posilniť aj 
uvedomovanie si vzťahu etnicity Slovákov a ich spisovného jazyka a mali zabrániť 
nežiaducemu prenikaniu bohemizmov ale aj archaizmov do slovenskej spisovnej lexiky. 

Presvedčivou argumentáciou samostatnosti slovenčiny z vývinového hľadiska ako 
aj z hľadiska spoločenskej situácie prvej polovice tridsiatych rokov sa stala práca 
vtedajšieho referenta Jazykového odboru Matice slovenskej Ľ. Nováka Jazykovedné 
glosy k československej otázke (1935, reedícia 1936), ktorá vyšla v edícii Knižnica 
Slovenských pohľadov (vydávala Matica slovenská). V Novákovej práci išlo okrem 
súhrnného autorovho výkladu československej otázky využitím jazykovedných 
argumentov najmä o charakteristiku samostatného postavenia slovenčiny v novej 
spoločenskej situácii po vzniku Československej republiky. Ľ. Novák rázne odmietol 
koncepciu zjednocovania slovenčiny s češtinou postupným “syntetickým splynutím 



slovenčiny a češtiny” slovami: ”Takéto a podobné náhľady, vyslovované a rozširované, 
bohužiaľ, niekedy dokonca aj jazykovedcami, nielen sociológmi, sú z jazykovedeckého 
stanoviska naprosto neudržateľné” (o. c., s. 237). Osobitnú pozornosť venoval Ľ. Novák 
aj odbornej terminológii odmietnutím argumentov o katastrofálnej nedobudovanosti 
slovenského slovníka pre vedeckú potrebu:  “...dnes sa vo vlastnej vedeckej spisbe, 
určenej výhradne alebo prevažne pre odborníkov, i tak veľmi často obľubuje 
medzinárodná terminologia, a to dokonca aj vtedy, keď je za ňu v jednotlivých prípadoch 
i domáca náhrada” (tamže, s . 261). Z dnešného pohľadu na jazykovú. resp. jazykovednú 
problematiku pokladáme tieto argumenty viac za obranné vo vzťahu k bohemizovaniu 
odbornej terminológie. Okrem vlastného postoja k jazykovednej situácii na Slovensku a k 
Učenej spoločnosti Šafaříkovej, v ktorej sa organizoval výskum v polovici tridsiatych 
rokov na Univerzite Komenského, naznačil Ľ. Novák aj stratégiu ďalšieho bádania 
slovenčiny:  “Matici slovenskej ostane skoro výhradne úloha bádateľská, kým univerzite 
okrem toho aj úloha vyučovateľská a – neprestávajme pre budúcnosť strácať nádej – i 
vychovávateľská. S tohto hľadiska je jasné, že je vonkoncom pomýlené, ak sa niekedy u 
nás očakáva, žeby časom Matica mohla dokonca nahradiť nielen istý druh slovenskej 
akademie (čo je možné), ale dokonca aj univerzitu. Matica slovenská, keď má svoj odbor 
prírodovedný a bude mať v budúcnosti akiste aj mnoho odborov iných, ostane 
skoncentrovaná v svojej činnosti badateľskej predovšetkým na slovenské vedné disciplíny, 
pravda, na porovnávacom základe slovanskom” (o. c., s. 283). 

Významný podiel na ďalšom formovaní spisovnej slovenčiny a na príprave 
nového návrhu Pravidiel slovenského pravopisu mal vtedajší referent Jazykového odboru 
Matice slovenskej, zakladateľ a redaktor časopisu Slovenská reč, H. Bartek. Správa 
Matice slovenskej predložila nový návrh Pravidiel 22. marca 1939 – osem dní po vzniku 
Slovenskej republiky – na schválenie ministrovi školstva a národnej osvety Jozefovi 
Sivákovi v presvedčení, že v takejto spoločenskej a aj jazykovej situácii bude 
schvaľovací akt spontánny. Koncom apríla sa predstavitelia Matice slovenskej pod 
vedením J. Škultétyho na prijatí u ministra J. Siváka dozvedeli, že matičný návrh 
Pravidiel ministerstvo neschválilo a na základe návrhu univerzitnej komisie žiadalo 
zmeny. Univerzitná komisia, ktorej členmi boli J. Stanislav, Ľ. Novák, A. Mráz a D. 
Rapant (pozri Š. Švagrovský, 1994, s. 99), kvalifikovala návrh ako príliš puristický. Na 
základe jej pripomienok pôvodný text návrhu upravil A. A. Baník a v takejto upravenej 
podobe Pravidlá vyšli v r. 1940. Argumentom na odmietnutie pôvodného návrhu 
Pravidiel z r. 1939 bolo aj „tvrdenie“, že Slovensko bolo síce v tom čase samostatným 
štátom, zo známych príčin sa však nemohlo prostredníctvom jazyka – odstraňovaním 
nedomácich prvkov, bohemizmov a najmä germanizmov v pripravovanom návrhu 
kodifikácie – dostať do konfliktu s Nemeckom. 

Hlavným zmyslom a pozitívnym znakom návrhu nových Pravidiel z r. 1939 bolo 
zjednotenie koncového -i v l-ových particípiách vo všetkých rodoch. Vo vydaní Pravidiel 
z r. 1940 sa však potvrdila zásada z Pravidiel z r.  1931 (s. 71), podľa ktorej sa l-ové 
particípiá v spojení  s mužskými životnými substantívami písali s mäkkým -i (typ  chlapi 
robili), v ostatných prípadoch sa podľa vtedajšej normy písalo -y (ženy hrabaly). Ďalším 
rozdielom Pravidiel z r.  1939 v porovnaní s pravidlami z r. 1940 bolo písanie predpôn  s-
, s(o)-, z-, zo- v zhode s výslovnosťou: podľa Pravidiel z r. 1939 sa pred znelou 
spoluhláskou a pred samohláskou zavádzalo písanie predpony z-, zo- pred neznelou 
spoluhláskou sa zavádza písanie predpony s-. Pravidlá z r. 1940 sa pri písaní predpôn s-, 



z-, so-, zo-, resp. pri písaní predložiek s, z, so, zo opierali o významové kritérium: ak išlo 
o význam „shora nadol alebo vôbec odkiaľsi preč z povrchu“ (napr. spadnúť, svrhnúť, 
shodiť), vo význame „spolu, dovedna“ (napr. sblížiť sa, složiť, slepiť, vokalizovaná 
podoba sopnúť, sohnať). Predpona s- sa takisto  zaviedla v slovách „príbuzných so- (napr. 
sberať podľa sobrať, shon podľa sohnať apod.). Predpona z- sa v Pravidlách  z r. 1940 (s. 
54) zaviedla v prípadoch, ak išlo o význam odluky (napr. zbehnúť, zriecť). V zhode s 
výslovnosťou sa používala predpona s- alebo z- vtedy, ak „složenina s pôvodnou  
predponou z- má význam „urobiť, stať sa tým, alebo vykonať  to, čo znamená slovo 
základné“, napr. schudnúť, skrátiť, skaliť – zbiť, zbelieť, zboriť, resp. vokalizovaná 
podoba zobracať, zogriať, zomrieť (s. 54). Ďalšie zásady pri písaní predpôn s-, z- sa 
uplatňovali aj pri písaní „niektorých rovnako vyslovených slov, rozdielnych významom i 
pôvodom“ (tamže, s. 55): sbeh (sbeh ľudí) – zbeh (vojenský zbeh), sbíjať  (biť dovedna) 
– zbíjať (zbíjať ako zbojník), snášať (dovedna, nadol) – znášať, znášať sa (krivdu), srezať 
(prútik zo stromu) – zrezať (sečku) atď. 

V návrhu Pravidiel z r. 1939 sa navrhovalo písanie predložiek s, so s 
inštrumentálom, s genitívom zasa len predložiek z (zo). Pravidlá z r. 1940 (s. 55) toto 
pravidlo kodifikovali ináč: predložka so sa uplatňovala s genitívom, akuzatívom aj 
inštrumentálom. Na to, či sa  v gen. sg. mala použiť predložka s, resp. z, mal vplyv 
protikladný význam otázky: ak sa na protikladnú otázku dalo odpovedať použitím 
predložky na + akuzatívom (napr. na pole, na  vrch, na nebesia), v genitíve sa používala 
predložka s (s poľa, s vrchu s nebies), ak sa na protikladnú otázku vo význame  „kam?“ 
dalo odpovedať spojením predložky do + genitív (napr. do izby, do domu, do komory), v 
základnom význame smeru zas mala použiť predložka zo + genitív (z izby, z domu, z 
komory). 

Predchádzajúce príklady sú svedectvom jednoduchosti návrhu Pravidiel z r. 1939, 
ktorý  sa opieral o formálne, resp. znelostné kritérium pri písaní predpôn. Jazyková prax 
ukázala, že predikcia kodifikátorov, ktorí pripravovali Pravidlá z r. 1939, vychádzala zo 
spoľahlivých kritérií s dominujúcou funkčnosťou a zrozumiteľnosťou.  

Presvedčivou argumentáciou samostatnosti slovenčiny z vývinového hľadiska ako 
aj z hľadiska spoločenskej situácie prvej polovice tridsiatych rokov a teda aj vo vzťahu 
kodifikovanej podoby slovenčiny k slovenskému národu, t. j. postihnutím znakov 
etnicity, sa stala práca vtedajšieho referenta Jazykového odboru Matice slovenskej Ľ. 
Nováka  Jazykovedné glosy k československej otázke (1935, reedícia 1936). V Novákovej 
práci ide okrem súhrnného autorovho výkladu československej otázky využitím 
jazykovedných argumentov najmä o charakteristiku samostatného postavenia slovenčiny 
v novej spoločenskej situácii po vzniku Československej republiky (1918). Ľ. Novák 
rázne odmietol koncepciu zjednocovania slovenčiny s češtinou postupným „syntetickým 
splynutím slovenčiny a češtiny” slovami: ”Takéto a podobné náhľady, vyslovované a 
rozširované, bohužiaľ, niekedy dokonca aj jazykovedcami, nielen sociológmi, sú z 
jazykovedeckého stanoviska naprosto neudržateľné” (o. c., s. 237). Tieto presvedčivé a 
pravdivé Novákove argumenty nemožno ich spochybňovať. Veľký tlak, ktorý 
v medzivojnovom období oslaboval hranice medzi slovenčinou a češtinou a oslabil 
vnímanie etnicity Slovákov a osobitostí ich jazyka vo vtedajšom Československu bol 
však aj dôsledkom zahraničnopolitického tlaku. Z medzinárodného hľadiska sa totiž 
Československá republika od svojho vzniku r. 1918 až do rozpadu Č-SR v marci 1939 
vnímala ako jeden subjekt medzinárodného práva.  



Kodifikácia Pravidiel z r. 1940 postupne po r. 1945 strácala funkčnosť a vznikla 
potreba zhodnotiť platnú pravopisnú normu a pripraviť novú kodifikáciu. Zámerom 
pripravovanej reformy pravopisu bolo zbaviť ortografickú normu nefunkčných a 
neústrojných prvkov a na návrh Ľ. Nováka uplatniť v kodifikácii fonematický systém. 
Základy pravopisnej reformy zdôvodnili v r. 1948 v osobitnej brožúre O reforme 
slovenského pravopisu J. Horecký a E. Pauliny (okrem týchto autorov a Ľ. Nováka 
zastávali reformu napr. aj J. Orlovský a Š. Peciar). Vedecká argumentácia však 
z ideologických príčin nebola prijatá. V r. 1953 vyšli nové Pravidlá slovenského 
pravopisu. Kodifikáciou z r. 1953 (s. 8) sa zjednotilo písanie koncového -i v l-ových 
particípiách vo všetkých rodoch.  Tento princíp je v návrhu Pravidiel z r. 1939 (s. 5) je 
obnovenou Bartkovou požiadavkou, ktorú uverejnil v prvom ročníku Slovenskej reči 
(1932, s. 56 – 57) a ktorú uplatnil aj v návrhu Pravidiel z r. 1939. Ďalším rozdielom 
Pravidiel z r. 1953 v porovnaní s dovtedajšími Pravidlami z r. 1940 bolo písanie predpôn 
s-, s(o)-, z-, zo- v zhode s výslovnosťou: podľa Pravidiel z r. 1953 sa pred znelou 
spoluhláskou a pred samohláskou zavádza písanie predpony z-, zo- pred neznelou 
spoluhláskou sa zavádza písanie predpony s- (túto zásadu obsahoval aj návrh Pravidiel z 
r. 1939, pozri vyššie). Vo vydaní Pravidiel z r. 1953 sa kodifikuje pravidlo opísaní 
predložiek: predložky s, so sa spájajú s inštrumentálom, predložky z, zo s genitívom (toto 
sa uvádza aj v návrhu Pravidiel z r. 1939, s. 9). Neskorší vývinom, ktorý vyústil v r. 1968 
aj do úpravy písania slov zbor, zjazd, zväz, zvitok (so z) a zjednotením podôb zpráva – 
správa do podoby správa, poukázala na opodstatnenosť pôvodného Bartkovho návrhu 
Pravidiel z r. 1939. Spoločenská prax a vydanie nových Pravidiel z r. 1953 napokon 
ukázali, že Bartkov návrh Pravidiel z r. 1939 bol opodstatnený a bol výraznou snahou o 
to, aby spisovná slovenčina vo svojej kodifikovanej podobe obsahovala potrebné 
množstvo dištinktívnych znakov, bola v tom čase dôstojným národnoreprezentatívnym a 
národnointegračným činiteľom a zbavila sa vzorov, ktoré jej vnútila medzivojnová 
spoločenská situácia.  

O tom, že platné kodifikácie spisovnej slovenčiny z medzivojnového obdobia, t. j. 
vydania Pravidiel slovenského pravopisu z r. 1931 a 1940, nespĺňali kodifikačné kritériá 
a nepostihovali všetky atribúty národného jazyka, niet pochýb. Prijateľnou kodifikovanou 
podobou slovenčiny s ohľadom na všetky kodifikačné kritériá, nadväznosť na 
predchádzajúci vývin, perspektivitu a postihovanie vzťahu medzi kodifikovaným 
jazykom a etnicitou, t. j. používateľmi vo verejnom styku, bol práve Bartkov neprijatý 
návrh Pravidiel slovenského pravopisu z r. 1939. Škoda, že odmietnutie návrhu 
ovplyvnili osobné spory medzi jeho autorom a niektorými členmi univerzitnej komisie, 
posudzujúcej návrh. O správnosti navrhovanej pravopisnej reformy z r. 1939, ktorá sa 
uplatnila vo vydaní Pravidiel z r. 1953, svedčí funkčnosť uzákonených pravidiel v tom, 
že v porovnaní s predchádzajúcou kodifikovanou podobou pravopisu si podoba z r. 1953 
nevyžadovala reformný zásah a používa sa dodnes. 
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++++++++++++++++++++++++ 
NAS SVET POMALY KONCI... 
http://www.czechfreepress.info/tema-tydne/mike-adams-kolaps-moderniho-sveta-v-
plnem-proude 

++++++++++++++++++++++++ 
- Pozvanka na prezentaciu: STUDUJTE V JAPONSKU (od velvyslanectva 

Japonska) Veľvyslanectvo Japonska v SR v spolupráci so Slovenskou 
akademickou informačnou agentúrou SAIA  si Vás dovoľujú pozvať na 
prezentáciu  ŠTUDUJTE V JAPONSKU  orientačno – informačné stretnutie s p. 
Yuki Wakasugi, kultúrnou attaché veľvyslanectva Japonska v SR, o štúdiu v 
Japonsku, možnostiach a procese získania vládnych štipendií Monbukagakusho: 
MEXT  Poznámka:  Prezentácia odznie prioritne v anglickom jazyku  dňa 1. júna 
2011 (streda) od 15.00 1. júna 2011 (streda) od 15.00  v priestoroch kultúrnej 
sekcie Veľvyslanectva Japonska na Hlavnom námestí 2 v Bratislave.  
Upozornenie:  Počet účastníkov je limitovaný kapacitou miestnosti, preto v 
prípade väčšieho záujmu nebude možné zaistiť miesto pre všetkých. Vzhľadom 
na tento fakt je nutné, aby záujemcovia zahlásili svoj záujem o účasť na 
telefónnom čísle 02-5980-0101 čo najskôr a rezervovali si miesta. 02-5980-0101 
čo najskôr a rezervovali si miesta.  Bližšie informácie:  Kultúrna sekcia 



veľvyslanectva Japonska v SR, Hlavné námestie 2, 813 27 Bratislava 1  tel. č.: 
02-5980-0101 

++++++++++++++++++++++++ 
Pre zaujímavosť. 
Tu je ten anonymny list, na ktory uz Minister Figel reagoval prepustenim sefa NDS. 
Vážený pán minister, 
Vážení páni poslanci KDH, predsedníctvo KDH, 
Vážená Dozorná rada NDS, 
    Síce sme v anonymite, ale ako zamestnanci NDS, ktorí sa už nemôžu pozerať na 
bačovanie GR Sitára, ktorý tu bezhranične rozbehol objednávanie priamo z ruky svojim 
priateľom, alebo priateľom pána Kolníka, ( poradcu pána ministra), Vám oznamujeme, 
robte s tým niečo. 
    Predpokladáme, že o týchto praktikách pán minister neviete nič. Ale padne Vám to na 
hlavu. To čo sa deje na NDS tu nebolo nikdy predtým. Dokonalý chaos, počas ktorého sú 
prijímaní noví zamestnanci, ktorí nemajú ani páru o čom to je. Ale dostavajú neprimerané 
platy, výhody, ktoré tu nemajú dlhoroční zamestnanci. Jedná sa o služobné autá, 
dotykové mobily, notbooky a veľké odmeny. Napríklad asistenka GR dostala v skúšobnej 
dobe, kedy podľa kolektívnej zmluve nemá nárok na nič, odmenu 4.000.- 
Eura, v porovnaní s dlhoročnými zamestnancami , ktorí dostali max. 1000.-Eura. Je to 
nehorázne. Nás to znechucuje, a zopár našich kolegov aj odišlo, alebo má v pláne to 
zbaliť sa a odísť. Takýchto neschopných ľudí s výhodami oproti nám, (dlhoročným 
zamestnancom), GR už prijal najmenej  desiatich. Napríklad okrem spomínanej pani 
Kučerovej, p.Očenášová, Gubková, dve asistenky s dvojnásobnými platmi ako dlhoročne 
zamestnané asistenky, a ďalší. 
    V prílohe tohto listu Vám prikladáme fotokopie 17 objednávok pána GR a jeho 
kolegov. Jedná sa o akože práce v sume za 309.203.- Euro, čo je neuveriteľných 9,315 
miliona Sk. Všetci , aj Vy si môžete tieto objednávky nájsť na webovej stránke NDS. 
Sme z toho veľmi rozčarovaní. Ešteže ste prijali aj s podporou Vašho KDH v parlamente 
taký zákon, ktorý veľmi rýchlo odhalí nenažraných manažérov. To čo sa tu deje nemá 
u nás históriu. Keď si prešetríte dané objednávky, zistíte, že je to bohapusté tunelovanie. 
Diaľničná spoločnosť vôbec nepotrebuje pri kvalitnom manažmente toľko školení 
a poradenstva. Keby to bolo za 20.000.- Euro (600 tisíc Sk) to berieme, ale za 9,315 
miliona slov. korún, tak to hraničí so všetkou slušnosťou. 
    V týchto dňoch sa podpísala zmluva s firmou ASSECO za veľký peniaz (400.000.- 
Euro), čo by nemal byť problém. Problém je to , že to bolo zadané priamym zadaním. 
Preverte si to ! 
    Ďaľším vrcholom bude, že 10. -11.5.2011 ide GR so svojou verchuškou na školenie do 
päťhviezdičkového hotela Amade Chateau , luxus ako pre kráľov – pozrite si 
www.hotelamade.sk . Asi výstavba diaľnic bude rýchlejšie napredovať !!! Apropo 
majiteľ hotela je pán Lelkeš s pani Sklovskou a ona je sesternicou pani Chomovej. 
    A nebute veriť , chystá sa súťaž na právnické poradenstvo za miliony Eur (3-5 miliona 
Euro) a to v NDS sú šikovný právnici, ale tak ako inžinieri, sú tu len ako poštári, tak to 
bude aj s právnikmi. Všetko sa objednáva externe. Aj to, čo by sme mohli sami 
zabezpečiť !! Treba peniaze daňových poplatníkov tunelovať ! 
    Keď neveríte týmto slovám, vážení páni urobte si prieskum. Predpokladáme, že až 85 
% ľudí to má plné zuby. Keby im nešlo o prácu, ktorú milujú, tak všetci utečú. Máme 



podozrenie, že je to úmyselné likvidovanie našej firmy. Dostalo sa do našich uší, že pán 
Sitár už tri firmy priviedol do konkurzu. 
    Robte niečo, lebo za krátky čas bude neskoro !!!! 
                     Zamestnanci NDS,  
                     ktorí zostávajú v anonymite, nakoľko sa boja o stratu zamestnania. 
–––––––––– 
Pracovníci prijatí v poslednom období na NDS a.s.- kamaráti pána GR Sitára  !!! 
 

1. Kučerová Katarína , Ing.  nástup  1.1.2011     Plat 1.766,70.-  Eur 
Pani Kučerová dostala odmenu 4.000.-Eur v skúšobnom období, čo je proti 
kolektívnej zmluve. Bola to najvyššia odmena v celej firme. Najdôležitejší ľudia, 
ktorí makajú na tendroch dostali okolo 1.000.-Eur. Prácu, ktorú vykonáva má 
hodnotu max. 850.- Eur !!! Plat, ktorý má ona, majú riaditelia SSÚD a SSÚR. 
Vyfasovala IPhone za 850.-Eur, samozrejme má notebooke. 
 

2. Očenášová Moravská Denisa  vedúca kancelárie GR od 18.4.2011     Plat 
2.500,00.-  Eur. Plat pani Očenášovej je na úrovni členov predstavenstva ako 
riaditeľov úsekov, podľa nás  nehoráznosť. Má pod sebou 3 ľudí a má plat ako 
riaditeľ, ktorý riadi 1000 ľudí. ??? Vyfasovala, lebo potrebuje, služobné auto 
Octávia na súkromné účely. Samozrejme má IPhone za 850.-Eur a ďaľšie 
vybavenie. 
 

3. Gubková Nora                                18.4.2011     Plat 1600,00.- Eur 
Nová hovorkyňa, ktorá je tiež vybavená luxusným a drahým IPhonom. 

4. Paľová Emília – sekretárka pani Chomovej, 1.5.2011    Plat 1150,00.- Eur 
5. Zarembová Silvia – sekretárka sekretárky Kučerovej                  1.5.2011     Plat 

1100,00.- Eur 
Sekretárky (Paľová, Zarembová) majú oproti dlhoročným zamestnancom na ich 
úrovni pracovných povinností plat o 400.- Eur vyšší. A to ešte neukázali, čo vedia 
robiť. 
 

6. Dr.Hudáková – má dohodu o výkone pracovnej činnosti – poradenstvo pre ľudské 
zdroje – mesačne odmena 2.500.- Eur, ďalej za každého prijatého zamestnanca po 
3-mesačnej skúšobnej dobe odmena vo výške jeho mesačného platu. 
Ako externá poradkyňa, nie zamestnanec NDS, má k dispozícii kanceláriu, 
IPhone – ( cena 850.-Eur), notebook, má pridelený parkovací box v NDS, dátové 
pripojenie, pevnú linku. 
NDS a.s. má celkom silné a kvalitné personálne oddelenie, ale asi nechcelo plniť 
všetky nariadené úlohy, ktoré sú proti všetkým mravom, slušnosti a sú na hranici 
zákona. Jej šéfka je na odstrel. 
 



Títo menovaní zamestnanci spolu pod vedením GR Sitára a inv. riaditeľky 
Chomovej sa chovajú k dlhoročnýn zamestnancom NDS ako nadľudia, ak 
nesplnia niekedy nezmyselné úlohy, niekedy dopredu jasne nesplniteľné úlohy, 
chovajú sa k nim ako k odpadu, ako ku handrám. Je to na zvracanie. 
A to sa chystá výber poradcu na právne služby za 3 miliony Eur, a to na NDS sú 
celkom dobrý právnici. 
Platy pre horeuvedených ľudí, plus objednávky dávané von (zatiaľ sa vie 
o objednávkach cez 300.000.- Eur) a to všetko NDS vie zabezpečiť cez vlastných 
ľudí. Je to nehorázne tunelovanie. Podľa nás je to na hranici zákona, ak nie už za 
hranicou zákona. GR aj spolu s riaditeľkou porušujú jednoznačne smernice 
vlastnej firmy. Napríklad uvedení zamestnanci nemajú nárok na tak drahé 
zariadenie ako je IPhone, a to si obe nové sekretárky tiež IPhone žiadali na 
odporúčanie pani Kučerovej, ale našťastie to pán finančný  riaditeľ Mráz už 
nepodpísal. 
To, že je prijatý poradca na zlúčenie NDS a SSC , o tom už pomaly škoda reči. 
Znovu tunelovanie, nakoľko NDS sama prijala veľmi dobrý materiál ku zlúčeniu 
a vieme, že aj SSC má tiež návrh na zlúčenie. Stačilo by oba návrhy spojiť a bolo 
by vyriešené bez nároku na desaťtisíce, možno aj cez sto tisíc Eur. 
                                                           Zamestnanci NDS 

++++++++++++++++++++++++ 

Čudné praktiky denníka SME 

Mám hrošiu kožu a myslím, že aj niečo znesiem, inak by som predsa nešiel do politiky. 
Tiež viem, bolo mi to povedané stokrát, že vojna s médiami sa vyhrať nedá. Napriek 
tomu si myslím, že odtiaľ potiaľ a takto je to aj s denníkom SME. 

Do volieb som denník SME ako aj iné média vôbec neriešil. Občas sa stalo, že nejaký 
môj rozhovor dostal čudesný nadpis (jedna zo 40 otázok), čo ale chápem, lebo aj SME 
potrebuje upútať voličov a navyše, netreba sa zavzdušňovať kvôli maličkostiam. 

Po voľbách sme s pokorou pretrpeli „kauzy" ako napr. môj obed s veľvyslancami, 
Liberálny dom alebo hayekovci, kedy si páni redaktori Čikovský a Burčík povedali, že 
budú písať o hayekovcoch dovtedy, dokým nepadne Martin Chren. Celkovo bolo tejto 
kauze v denníku SME venovaných 79(!) článkov behom 38 dní, čo je viac ako niektorým 
kauzám za miliardy korún a to napriek tomu, že kontroly nič nedokázali. 

Takisto znášame prskanie Petra Schutza proti reforme odvodov, i keď preukázateľne 
nemá pravdu a to čo vypisuje robí len preto, že on osobne sa už nebude môcť vyhýbať 
plateniu odvodov. 

A samozrejme, s ľahkosťou prehliadneme prekrútené titulky, ako napríklad, že SaS 
opustí niekoľko členov, čo budí dojem, že niektorí členovia by zo svojej vôle opúšťali 

 



SaS, pričom fakt bol ten, že niektorých členov sme vylúčili z dôvodu, že nespĺňali prísne 
podmienky členstva, čo aj ostatné média korektne podali. 

Celkovo mám z celého SMEčka niekedy dojem, akoby si želali návrat Fica. Tým ale ani 
len náhodou nechcem povedať, že tejto koalícii treba niečo darovať. Naopak, oceňujem 
akúkoľvek vecnú kritiku. Vecnú! A v tom je pes zakopaný a dovolím si uviesť dva 
príklady z poslednej doby. 

Prijímal som od zdravotných sestier petíciu (s čím sa napríklad môj predchodca 
neunúval) a po odovzdaní petície som na odľahčenie povedal, že ich autobus zablokoval 
vchod do garáže (na videu od 3:05 min.). Predtým som zástupkyňu zdravotných sestier 
ubezpečil, že ich petícia bude zaradená na najbližšiu schôdzu. V žiadnom prípade som 
nenazval zdravotné sestry výletníkmi, no napriek tomu redaktor denníka SME, pán 
Krempaský napíše presný opak (titulka článku bola na základe mojej sťažnosti zmenená). 
Titulka na svete, iné média, napríklad TV Markíza, ju prevzali a výsledok je, že Sulík je 
arogantný, lebo nazval zdravotné sestry výletníkmi. Pritom to ani len v náznaku nie je 
pravda. Ale skratka pán Krempaský, redaktor denníka SME, sa rozhodne a hotovo. 
Protestujem proti tomuto prístupu. Nemám najmenší problém, keď to schytáme 
zaslúžene, ale písať veci evidentne v rozpore so skutočnosťou (stačí si pozrieť linknuté 
video od 3 minút) jednoducho nie je korektné. 

Druhý príklad z poslednej doby je Juraj Hrabko, človek, ktorý si o sebe píše, že je 
publicista a ktorý vo svojom komentári napísal, neviem to inak nazvať, taký kýbeľ 
nezmyslov, že predseda ústavnoprávneho výboru musel reagovať. Išlo o vyňatie 
niektorých bodov z programu aktuálnej schôdze a o to, že som zo zákona nemal inú 
možnosť ako tú, ktorú som zvolil. Juraj Hrabko vo svojom komentári v rozpore so 
všetkými faktami, paragrafmi a argumentmi vzbudil dojem, že ja si robím, či mi práve 
napadne. Prvý a aj druhý príklad považujem za hrubo nekorektné. 

Aby som to uzavrel: Nečakám, že nám niekto niečo daruje. Nečakám ani, že po tomto 
blogu zrazu od denníka SME ustanú čisté podrazy ako vyššie uvedené dva príklady, skôr 
naopak. Predpokladám, že ješitnosť menovaných bude viesť skôr k tomu, že to nakúpime 
častejšie. Ale odmietam robiť „gute Miene zum boesen Spiel". Odmietam sa tváriť, že 
toto je objektívna žurnalistika a že tak to má byť a odmietam sa tváriť, že niektorí 
pracovníci (pojem žurnalisti v tomto kontexte nepoužívam zámerne) SME sú skvelí 
chlapíci. 

Mimochodom, máme s čím porovnávať, napríklad s denníkom Pravda. Je všeobecne 
známe, že Pravda je ľavicová a myslím, že nám (nám ako koalícii a nám ako strane) nič 
nedarujú. Dovolím si však tvrdiť, že píšu korektnejšie. Na mieste vedenia SME by som 
sa nad touto vetou zamyslel. 

Richard Sulík, pondelok 30. mája 2011 00:41  
Čítajte viac: http://richardsulik.blog.sme.sk/c/266573/Cudne-praktiky-dennika-
SME.html#ixzz1NrUujVD1 



++++++++++++++++++++++++ 
Anonymné, či nenanonymné sčítanie 

alebo 
Komu smrdí štatistika 

5. mája 2011 
www.pansu.sk  

Veľký rev, ktorý nastal okolo sčítania má všetky znaky scenára spravodajských 
mediálnych hier amerického typu. Alebo si niekto naozaj myslí, že sabotovanie štátom 
organizovanej a z našich daní platenej celoštátnej akcie dvomi štátnymi a z našich daní 
platenými inštitúciami je náhoda? 
Hoci povinnosť spolupracovať pri sčítaní obyvateľstva vyplýva explicitne zo zákona, 
minister vnútra Daniel Lipšic sa vyjadril, že necháva na rozhodnutí každého, či sa 
sčítania zúčastní. Toto vyjadrenie vážne spochybňuje samotný účel sčítania a podstatu 
jeho realizácie. 
Paranoidné vyrevovanie o neanonymnosti sčítacích hárkov, nasledovalo hneď po tom, čo 
pánovi ministrovi Lipšicovi nevyšiel jeho atak a útok sa mu vrátil ako bumerang. Veď, 
po vedzme si pravdu, ak štatistický úrad akéhokoľvek štátu nedostane včas relevantné 
informácie o zmenách (či už organizačných, územných alebo iných), čia je to chyba? 
Úradu, alebo ministerstva, ktoré tie zmeny organizovalo a riadilo? Nuž na to naozaj 
netreba mať 8 vysokých škôl, aby bolo jasné, že si pán Lipšic poriadne nastoličil na 
klobúk a možno aj podeň. Nuž čo, niekto má na hlave maslo a niekto si k nemu pridá aj... 
Keď nevyšiel jeden útok, vymyslel sa iný. Spochybnila sa anonymnosť dotazníkov. 
A nespochybnil ich nejaký šašo, novinárik ženúci sa za senzáciou ale Úrad na ochranu 
osobných údajov (ÚOOÚ) úctyhodná štátna inštitúcia  (i keď po tejto šaškárni už možno 
aj neúctyhodná). Nuž pre paranoikov lahôdka k nedeľnému obedu. 
K anonymite a neanonymite iba toľko: 
Samotný superochranársky úrad – a teda aj jeho predseda, veselej maďarskej kluk, Mgr. 
Gyula Veszelei, by mal poznať Zákon o ochrane osobných údajov (č. 428/2002 Z.z.) a aj 
jeho obsah, teda to, k čomu zaväzuje každého, čo pracuje z osobnými údajmi. 
Navyše ak zároveň vezmeme do úvahy to, že našimi osobnými údajmi napríklad 
disponuje náš zamestnávateľ, ale aj pracovníci rôznych úradov a úplne pokojne ich od 
nás vyžadujú v bankách, na pracoviskách mobilných operátorova všelikde inde. To však 
super opatrnému a na našu bezpečnosť striehnucemu ÚOOÚ (ani pánovi Veszeleimu) 
vôbec neprekáža. Čo mu ale veľmi prekáža je, keď tieto údaje poskytneme inej štátnej 
inštitúcii – Štatistickému úradu Slovenskej republiky 
Ten pri sčítaní zisťuje aj niektoré údaje osobného charakteru, ale ich ochranu zabezpečuje 
zákonom o sčítaní a zákonom o štátnej štatistike. Nielen osobné, ale všetky zisťované 
údaje sú podľa týchto zákonov chránené ako dôverné štatistické údaje. Odporcovia 
sčítania účelovo „zabúdajú“ na paragraf 6 odseky 3 a 4 a paragraf 10 odsek 3 Zákona o 
ochrane osobných údajov, ktoré umožňujú spracovanie takto zhromaždených osobných 
údajov na historické, vedecké alebo štatistické účely vo verejnom záujme. Štatistický 
úrad SR takto získané údaje anonymizuje a po ukončení sčítania ich zlikviduje v súlade s 
osobitnými zákonmi. 
K „spárovaným“ údajom má prístup len presne vymedzený okruh zamestnancov 
Štatistického úradu SR a dodávateľa projektu automatizovaného spracovania výsledkov 



sčítania, ktorí sú viazaní obmedzeniami vyplývajúcimi z príslušných zákonov (zákona o 
sčítaní a zákona o štátnej štatistike) a prísnym režimom bezpečnostného projektu. 
To však pán Veszelei nepovažuje za dostatočné. Štatistický úrad a jeho pracovníci sa mu 
nezadajú dostatočne dôveryhodnými. Zrejme vychádza so známeho príslovia: Podľa seba 
súdim teba. A to už veru pre občanov, ktorých má ÚOOˇU chrániť nie je vôbec veszelé. 
(Ale kto vie či by si Štatistický úrad nezískal priazeň a dôveru pán Veszeleiho keby jej 
predsedala  nejaká pani Benkovicsová?!).  
Takže ešte raz: 
KOMU TO SMRDÍ ŠTATISTIKA?  A PREČO? 
Je to všetko jednoduché. Ten kto útočí na sčítanie, potrebuje aby sa jeho výsledky dali 
spochybniť podľa  momentálnych potrieb a politických záujmov. Pretože potom už nikto 
nedokáže koľko percent tvorí v obci niektorá menšina, koľko je veriacich tej či onej 
cirkvi (ktorých záujmy vraj tá či oná „vraj kresťanská“ strana zastupuje), koľko treba 
škôl, pracovných miest, ciest, obchodov... atď. atď. 
 
Neplatia žiadne objektívne údaje, ale iba to čo tvrdíme my a nami kúpené média. A tak sa 
„vraj“ podľa potrieb a záujmov občanov môžu preferovať naše kšefty. 
Takže: 
Vpred do boja!!!  
Ochráňme si svoje (mimochodom ničím neohrozované) osobné údaje!!!  
Vys...me sa na naše spoločné, občianske, národné, štátne a celospoločenské záujmy! 
Nevyplňme dotazníky!  
A podporme účinnosť ďalších politických zubadiel, ktoré nás prinútia kam, ako rýchlo a s 
kým na chrbte pôjdeme ďalej. 
Dušan Brindza 

++++++++++++++++++++++++ 
Krásna báseň Zlaty Solivajsovej 
Zlata Solivajsová 
 
Slovenská štafeta 
(17. júl 1992) 
 
Vidím ten zástup prvobežcov 
Z hĺbky dejín sa vynárajú 
Ich zabudnuté tváre 
svetielkujú v šere stáročí 
Nemajú mená 
vytesané do mramorových pomníkov 
Samotným Stvoriteľom vyzvaní 
na púť k ďalekému cieľu 
Bežia 
s nenaplneným snom generácií v očiach 
do našej prítomnosti 
Bežia bezčasovo 
Ich štafetovým kolíkom 
je SLOVENSKÉ SLOVO 



 
To slovo nesmú zabudnúť 
Odovzdávajú si ho z úst do úst 
ako svätú hostiu 
s Cyrilo-Metodským požehnaním 
V slovenských riekach krstení 
ponad epochy tisícročia 
nesú posolstvo 
vtelené v jadre závetu 
ako rubín v prsteni 
 
Bežia obkľúčení 
kým v strede trojvršia 
na dvojkríži sa vzpína 
zástava rodu 
tisíc rokov do pol žrde 
spustená 
Bežia o život 
A zasiahnutí ako vtáci za letu 
padajú s rukami rozpätými 
ako Ten čo aj z kríža 
objíma s láskou celú planétu 
 
Padajú náhle v plnom rozbehu  
vyradení oštepom či skalou z praku 
zvrhnutí z brala do strže 
zákernou strelou do chrbta 
z otroctva vykúpení 
žeravým železom pozbavení zraku 
bezmenní 
z vlastného domu vyháňaní 
včerajšími hosťami 
ktorým sa zunovalo bývať 
pod stanmi 
Padajú v stovkách 
tisícoch 
ako vtáci za letu 
až ich pád 
rozhojdá srdce Matky Zeme 
vo vesmírnom zvone: 
BIJE ZVON SLOBODY 
ČUJTE HO NÁRODY! 
A ten zvon nedá živým spať 
Na jeho nulté zvonenie 
aj polomŕtvi z dereša sa vztýčia 
s heslom na perách 



K nim čerství bežci pribiehajú 
prevziať štafetu 
pochovať starý hnev 
objať priateľa 
a novú kapitolu 
načať 
 
Dym z pahrieb pradávnych 
v očiach štípe 
mocným do svedomia 
peklo preklopí 
Z popola vzlieta pravda dejín 
vlastnými kľúčmi zvoní odhodlane 
V tom vatry na horách 
vzbĺknu 
z obety Ábelovej 
plameň k nebu 
stúpa 
 
Na kožu starej Európy 
až do prasknutia napätú 
bubnuje tisícročný spev: 
SLOVENSKO ODKLIATE 
SLOVENSKO SLOBODNÉ 
SLOVENSKO ZVRCHOVANÉ! 
 
Pane 
buď štedrý ku všetkým 
čo v toto požehnané ráno 
srdcom i rozumom sú ÁNO 
Kiež zodpovednosť koluje im v krvi 
a pamätajú na tých prvých 
Nech spravodlivo delia bochník spoločný 
a nepoprú že volili sme 
statočných 
 
(Z básnickej zbierky Ucho ihly, 2002) 

++++++++++++++++++++++++ 
Vladimír Mečiar: Vládu môže položiť hlas ulice  

Nevedia pracovať tak, aby sa ľuďom polepšilo * Mrháme a znehodnocujeme domácu 
pracovnú silu * Zakaždým šetria na najbezbrannejších * „Flekujeme“ problémy v 
zdravotníctve ako deravé topánky * V športe je menej peňazí 

* Vládna reforma daní a odvodov chce zaviesť superhrubú mzdu, pričom by mali narásť 
dane a klesnúť odvody. U živnostníkov a u ľudí pracujúcich na dohodu by naopak, zasa 



príjmy klesli. Čiže daňovo - odvodové zaťaženie by sa nakoniec zvýšilo, čo vy tiež 
kritizujete aj ako časť koalície. Myslíte si, že Ivan Mikloš pretlačí tieto zmeny v koalícii? 

V. Mečiar: Táto základná myšlienka vychádza zo strany SaS. Kedysi na odvodovom 
bonuse si začal budovať svoj imidž, ešte keď bol poradcom Mikloša, Sulík. Tieto veci sa 
ešte nikde takto neaplikovali. Chcú vytvoriť niečo nové a dobré. Ale otázka dobra je v 
tom, či bude človek po všetkých týchto reformách disponovať väčšími alebo menšími 
zdrojmi? Ak povieme, že drvivá väčšina občanov Slovenska bude mať zdroje menšie, 
bude disponovať menšími sumami, veď odvody a dane predstavujú v súhrne pre občana 
jeden blok, ktorý bude väčší, tak čo sa vyriešilo v prospech ľudí? Myslím si, že celá 
Miklošova politika sklzava k tomu, čo im bolo vlastné od roku 1998. Vždy časť záťaže 
štátu a neúspechu vládnej politiky prenášali na sociálne najslabších. Aj teraz budú 
nasledovať ďalšie a ďalšie opatrenia, ktoré zhoršia pozície sociálne odkázaným, 
robotníckym profesiám, strednému technickému stavu a administratíve. Vždy to tak 
robili. Tí ľudia sa nezmenili a z ničoho sa nepoučili. Robia to isté. Trošku inak to volajú, 
ale či to prejde cez parlament je otvorená otázka, lebo strany v parlamente sa opierajú o 
svojich voličov. Faktom je, že ich ako celok volilo len 25 percent občanov. Každý z nich 
sa opiera len o malú skupinu týchto ľudí. Tých 75 percent ľudí sa musí prispôsobovať 25 
percentnej skupine? Ešte naviac heterogénnej? Veľa razy podpora skupín záleží od toho, 
aká sociálna skladba v tom danom momente aj z tej frakcie podporuje práve ich. Nie je to 
ani demokratické a ani rozumné. Preto Slovensko musí počítať aj so sociálnymi a aj s 
ekonomickými problémami. Nevedia vládnuť na Slovensku tak, aby polepšili ľuďom, 
pričom štát šetrí tam, kde potom zbytočne míňa. 

* Koniec prechodných ustanovení umožní Slovákom pracovať v nemecky hovoriacich 
krajinách bez obmedzenia a pracovné agentúry už dnes bijú na poplach, že u nás nebude 
dostatok pracovníkov. Myslíte si, že budeme musieť onedlho na Slovensko dovážať 
pracovné sily? 

V. Mečiar: Nemyslím si, že otvorenie trhu nemecky hovoriacich krajín pre pracovné sily 
od nás povedie k veľkému odlivu ľudí. Sme totiž v situácii, keď takmer 300 tisíc ľudí už 
je v zahraničí. Keď tam prijímali tieto opatrenia, argumentovali tým, ako k nim príde 
lacný poľský zámočník a vytlačí ich ľudí z roboty. To sa nestane. Právo na pohyb 
pracovnej sily je zachované v rámci celej EÚ. Východisko pre Slovensko je vytvorenie 
podmienok na zamestnanie ľudí doma. Deficit medzi počtom pracovnej sily a počtom 
pracovných príležitostí je taký veľký, že mi vlastne mrháme a znehodnocujeme pracovnú 
silu u nás doma. To je veľmi zlá a od začiatku chybná stratégia tejto vlády. V prípade 
dovozu pracovnej sily, ten už existuje z Ukrajiny a aj z Rumunska. Podnikatelia, ktorí k 
nám prichádzajú rozvíjať svoje prevádzky a nevedia získať nezamestnaných zo 
Slovenska, tak verbujú ľudí z iných kultúr, či s iným správaním, čím sa zakladajú úplne 
iné problémy. Viď Francúzsko, viď Veľká Británia, či ďalšie západné štáty. A potom 
dostávajú spoločnosť do celkom iného obrazu. Preto základná otázka nie je obava z toho, 
že ľudia budú utekať do Nemecka, ale obava z toho, že táto vláda nekompetentnosťou až 
hlúposťou môže ďalšie tisíce ľudí donútiť hľadať si prácu mimo územia Slovenska, ak 
budú chcieť biologicky prežiť. 



* Pri voľbe generálneho prokurátora sa na Ústavný súd SR môže obrátiť zastupujúci 
prokurátor Tichý so žiadosťou, aby sa nemenili podmienky voľby počas jej trvania. 
Ústavný súd SR môže teda trvať na zvolení generálneho prokurátora v tajných voľbách, 
čo ste vy avizovali už na začiatku roka, že budú so zmenou v priebehu voľby problémy. 
Sulík v STV priznal, že premiérka ovplyvnila tajnú voľbu svojím vyjadrením, že odstúpi, 
ak bude zvolený Trnka. Sú to všetko dôvody pre ústavný súd? 

V. Mečiar: Rozlišujme právne a politické otázky. Nemôžem povedať, čo urobí 
zastupujúci generálny prokurátor. To nie je v mojej kompetencii. Pokiaľ šlo o 
demokratické podmienky voľby generálneho prokurátora, tak tie neboli naplnené. A to aj 
zo strany Ivety Radičovej, ale aj zo strany Richarda Sulíka. Nech sa z toho teraz 
nevyzúva. On predsa hovoril o zradcoch a o zrade, či o tom, že potrebujeme zradcov 
verejnej odhaľovať. 

* Takže rovnako aj Sulík vydieral? 

V. Mečiar: Vydieral. Ale pamätáme sa aj na KDH. Boli to Lipšicové ústa, ktoré hovorili 
o tom, že je tam korupcia a že od začiatku treba sledovať možnosti korupčného 
správania. To čo znamenalo? Kto mal sledovať poslancov, či sa správajú korupčne, alebo 
nie? 

* Policajní agenti? 

V. Mečiar: Čiže aká to bola zásada demokracie? Slobody? A nevyhrážania sa možnými 
dôsledkami? Voľba generálneho prokurátora tak ukazuje hlbokú demokratickú a morálnu 
krízu tejto vládnej koalície. Oni sú vnútorne myslením i cítením nastavení na tak nízky 
stupeň demokracie, že to ako ani porušenie demokratických pravidiel nevnímajú. V 
každom demokratickom štáte by museli ísť preč. 

* A ústavný súd by porušovanie týchto pravidiel uznať mohol? 

V. Mečiar: Tie argumenty pre ústavný súd, ktoré uvádza Robert Fico, nie sú dobré. On 
predsa v poslaneckom klube tiež rokoval o tom, ako sa pri voľbe zachovajú. To je však 
otázka zákona o poslaneckých kluboch. Je to normálny demokratický mechanizmus, že 
sa poslanci z klubu stretnú a rokujú o tom, čo a ako urobia. Pamätám si na prípad z 
Nemecka, keď hrozilo, že jeden, či dvaja poslanci môžu zhodiť vládu, tak sa celý 
poslanecký klub dohodol, že budú sedieť v jednej miestnosti všetci spolu a nik nepôjde 
hlasovať, aby nemohli vládu odvolať. A nemecký súd to uznal ako zákonné a správne 
konanie. Nenašli v takom konaní žiadnu prekážku. Čiže niečo je politická agenda, 
politický nátlak, porušovanie pravidiel demokracie, pričom nemusí to byť súčasne aj 
porušovaním litery zákona. 

* Zdravotné sestry sa búria a hovoria o neľudských podmienkach, v akých pracujú a žijú. 
Dokonca hrozí ich ostrý štrajk. Ak si k tomu prirátame fakt, že lekári odchádzajú do 
zahraničia, hrozí, že zdravotníctvo u nás skolabuje a nebude sa mať kto postarať o 
pacientov? 



V. Mečiar: Vo vnútri zdravotníctva existuje veľmi veľa problémov a neexistuje 
prierezová štúdia, ktorá by povedala, čo všetko v tom zdravotníctve od ambulancie až po 
ministra jestvuje. Aby pomenovala existujúce problémy. Pripomína mi to flekovanie u 
„šustra“. Máš dieru na topánke, tak ti tam dáme flek. Urobí sa ti druhá? Dáme ti ďalší 
flek. Ibaže po niekoľkých flekoch už to nie je topánka, ale vyzerá to ako niečo iné. Ak 
zdravotné sestry upozorňujú, že v tomto systéme je niečo zhnité, majú pravdu. Treba sa s 
nimi solidarzovať a podporiť ich. Ak za ich podporu sa podpísalo vyše 200 tisíc ľudí, to 
je obrovská sila. Nakoniec, vláda musí vziať do úvahy, že stačí 350 tisíc podpisov a môže 
byť referendum o niektorej zásadnej otázke. Ak túto silu nerešpektuje, tak táto sila jej 
môže veľmi ľahko zlomiť aj krk. Okrem zdravotných sestier je tu veľa protestov. 
Protestujú železničiari, autodopravcovia, odborári, ale všetky tie protesty majú jednu 
základnú chybu – nie sú navzájom koordinované a nemajú šéfa. 

* A odbory? 

V. Mečiar: Odbory nie sú tým jednotiacim lídrom, lebo vo vnútri odborov sú názory na 
tieto otázky pol na pol rozdielne. Preto ten postup zatiaľ nie je účinný vo vzťahu k vláde 
a vláde sa darí buď zosmiešňovať, alebo mediálne zhadzovať oprávnené požiadavky ľudí. 
Len si myslím, že dlho to možné nebude. Ak bieda naučila Dalibora hrať na husle, tak 
nakoniec tak či tak nás môže naučiť aj to, ako cez ulicu zmeníme vládu. A aj to sa dá a v 
demokratických štátoch je to bežné, že tento tlak a občiansky protest zvonku môže byť 
koordinovaný mimoriadne silný. A dotýkať sa aj nadpolovičnej väčšiny ľudí. 

* Ako sa pozeráte na skončené majstrovstvá sveta v hokeji a na zvládnutie týchto úloh 
vôbec v športe v našej spoločnosti? 

V. Mečiar: Organizačno – technická stránka bola dobrá. Rovnako nemám žiadnu výhradu 
k hráčom a nedovolím si ani mať preto, lebo sú to majstri svojho odboru. Sú ozaj 
svetovou špičkou. Lenže ak sa pýtate na postoj k športu na Slovensku vôbec, tak si 
dovolím veľmi zodpovedne povedať, že je v hlbokej, v hlbokej kríze. Ak počas mojej 
vlády bola poskytovaná istá suma na podporu športu a v roku 2011 je menšia ako v roku 
1998 pri všetkých inflačných trendoch, tak to znamená, že štát prejavuje hlboký 
nezáujem o šport. Všetko je to potom vlastne postavené na úrovni a zodpovednosti 
nadšencov, ktorí ťahajú jednotlivé odvetvia a peniaze. Nezabudol som ani na to, ako 
športové strediská likvidoval Ivan Mikloš cez privatizáciu a cez rôzne krachy, deficity a 
pod. Ako bol rozbitý Slovenský zväz telesnej výchovy, či ako sa menili peniaze z Tiposu. 
Čiže na to, aby sme dospeli k inému názoru, musíme povedať, že nemáme legislatívny 
rámec, vláda nemá komplexný program rozvoja športu, nemáme vyriešenú otázku 
rekreačného športu, nemáme vyriešenú otázku športových stredísk, vôbec otázku 
prípravy talentovanej mládeže, keď dnes nerozhodujú kritéria talentu, ale toho, či rodičia 
vôbec na to majú, aby zaplatili. A tak sa pri päť a pol miliónovom národe talenty strácajú. 
Nie sú doriešené otázky športových tried, športových škôl, otázky výkonostného športu a 
už vôbec nie je doriešená otázka reprezentácie, či je to už reprezentácia olympijská, alebo 
iných druhov športov. Na majstrovstvách rôznych disciplín sa vždy nájde niekto, kto 
donesie medailu a povieme si, že je to úspech. Ale je taký úspech výsledkom systému? 
Celej výchovy v športe? Alebo je to úspech niekoľkých nadšencov, ktorí zo seba 



vydávajú všetko, aby sa na nejakej úrovni športovej výkonnosti udržali? Takže celkový 
systém je mimoriadne zlý. Musí byť zmenený, napravený a ak sa zanedlho budú 
športovci zamýšľať nad tým, čo s týmto vlastne robiť, tak vidíme, že to východisko, či 
chceme či nie, je niekde v politickej oblasti. Nakoniec, vo voľbách v minulom roku ĽS-
HZDS mala jediná rozpracovaný komplex vzťahov v športe, aj konzultácie, ktoré k tomu 
prebehli. 

* V programe ste ponúkali dvojnásobok financií pre šport. 

V. Mečiar: Nič z toho sa nerealizuje. Ak sa dnes politici radi ukazujú na športových 
podujatiach, tak by bolo lepšie, keby časť svojho pracovného času venovali nielen 
prezentácii sa a úsmevom v pozadí športovcov, ale keby sa radšej venovali podstate – čo 
ďalej so športom na Slovensku? Systém, ktorý bol budovaný v roku 1993 až 1998 
zbúrali, nič nové nevytvorili. Niečo prežíva a je tam veľmi veľa nezdravého. Preto je z 
mojej strany oprávnený názor hovoriaci o hlbokej kríze a o neschopnosti vlády vôbec 
čokoľvek pre nápravu podniknúť. 

Predseda ĽS-HZDS Vladimír Mečiar dostal ponuku pracovať v poradnom výbore 
Inštitútu pre kultúrnu diplomaciu (ICD) v Berlíne. Ponuku na spoluprácu mu poslal 
zakladateľ a predseda ICD Mark Donfried ako odozvu na prednášku Vladimíra Mečiara. 

            Predseda ĽS-HZDS vystúpil v Berlíne ako hlavný rečník Medzinárodného 
sympózia o Kultúrnej diplomacii, ktoré organizoval ICD za prítomnosti politikov, 
diplomatov a sudcov najvyšších súdov z Fínska, Belgicka, Luxemburska, San Marína, 
Filipín, Slovinska, Etiópie, USA, Rumunska, či ďalších krajín, keďže sa ho zúčastnili aj 
pracovníci OSN zo Ženevy. 

            V panelových diskusiách sa účastníci zaoberali riešeniami globálnych 
medzinárodných vzťahov a kultúrnych štúdií, či konceptov moci a jej vplyvu na rozvoj 
spoločnosti. Vladimír Mečiar vo svojom príspevku hovoril o potrebách zachovania 
suverenity národov v časoch rozvíjania sa kultúrnej globalizácie, keď zdôrazňoval 
potrebu rovnováhy vplyvu globalizácie s národnou kultúrou. 

++++++++++++++++++++++++ 
  Nie je to tak davno, co sa hovorilo, aspon v nasich koncinach,  ze vsetko "sovietske" je 
to najlepsie na svete, hoci mnohi tomu neverili, ale boli aj taki, co tomu "verili" -  tak 
povediac -  na zaklade svojej prislusnosti k istej politickej strane!!! Dnes chvalabohu uz 
to tak nie je, a tak sa mozme pozerat na krajinu "sovietov", z vacsej casti dnesne Rusko, 
 trochu inak a niekedy -  ak treba -  i velmi kriticky! Neplati to vsak o tom, co si mozte 
precitat v tomto preposielanom mailiku o ruskych vedcoch, a ich - v kazdom ohlade - 
zaujimavom experimte:  O zazracnom posobeni znaku kriza a modlitby!!!     Veriaci, 
ale najma ti praktizujuci svoju vieru, vedia o tejto sile, ktora sa skryva v znaku kriza a v 
modlitbe, uz po starocia. Ved prave toto poznanie, neraz pomohlo mnohym 
veriacim prekonat vsetky uskalia a strasti pozemskeho zivota a v nich obstat so ctou a 
posilneni do novych zapasov. Aby sa vsak aj ti "menej  veriaci" alebo "so slabou vierou", 
dokazali nad tymto zazracnym posobenim znaku kriza a modlitby aspon trocha zamysliet, 



tak nech si precitaju o tom, k comu sa dopracovali dnesni ruski vedci!!!       Ostavam s 
pozdravom: 
Zázračné pôsobenie znaku kríža a modlitby 
 
*(Interfax, Moskva) -*  Vedci experimentálne dokázali zázračné pôsobenie 
znaku kríža a modlitby. 
"Zistili sme, že starý zvyk robiť znak kríža nad jedlom a pitím má hlboký 
mystický význam. Prakticky vzaté: jedlo je v okamihu doslova očistené. Je to 
veľký zázrak, ktorý sa deje dennodenne.", hovorí fyzička Angelina 
Malachovskaja pre denník Žizň. 
 
Malachovskaja robila štúdiu sily kríža s požehnaním ruskej ortodoxnej 
cirkvi. Uskutočnila veľké množstvo experimentov, ktoré boli opakovane 
overené predtým, ako boli publikované. 
 
"Objavila tiež unikátne bakteriálne vlastnosti vody po tom, ako nad ňou bola 
vyrieknutá modlitba a urobený kríž. Štúdia tiež objavila nové, doteraz 
nepoznané vlastnosti Božieho slova pri transformácii štruktúry vody, pričom 
značne vzrastá optická hustota v ultrafialovom spektrálnom pásme.", uvádza 
denník. 
 
Vedci overili dopad modlitby k Bohu a znaku kríža na patogénnej baktérii. 
Zobrali vodné vzorky z rôznych rezervoárov - studní, riek a jazier . Všetky 
vzorky obsahovali zlatého stafylokoka v kolónach. Ich počet však klesol 
sedem až tisícnásobne po vyrieknutí modlitby a urobení znaku kríža nad 
skúmanými vzorkami. 
 
Experiment bol nastavený tak, aby sa vopred vylúčil vplyv akejkoľvek 
mentálnej sugescie. Modlitbu vyriekli dvaja veriaci a dvaja neveriaci. Počet 
baktérií v rôznych prostrediach klesal  v oboch prípadoch porovnateľne. 
 
Vedci tiež dokázali užitočný vplyv modlitby a znaku kríža na ľudí. Všetci 
účastníci testu mali stabilizovaný a zlepšený krvný tlak - ľuďom s nízkym 
tlakom stúpol a opačne. 
 
Bolo tiež spozorované, že ak bol znak kríža urobený nepatričným spôsobom - 
náhle, drsne a pod, alebo urobený mimo obvyklého miesta, ktorým je stred 
čela - jeho pozitívne účinky boli oveľa slabšie, v niektorých prípadoch 
absentovali úplne.  

++++++++++++++++++++++++ 
Známi slovenskí novinári Tomáš Hudák (TV Markíza), Eugen Korda (SME), 
Martin Hanus (.týždeň), Dag Daniš (HN) či Gabriel Beer (Trend) stoja za novou 
iniciatívou Novinári za život. 
 No už ich aj vidím, ako sa na kolenách, s ružencom v ruke a s fotografiou 
zobrazujúcou vykonaný abort modlia pred nemocnicou na Zochovej alebo 
v Petržalke aj za asistencie celého štábu Tv Markíza a denníka Sme!  



Len kúsok od nich stoja bezradne pán M. Michalčík a J. Ray- Tutková a blednú 
závisťou, ako naozaj treba proti potratom a za Výhradu svedomia bojovať. 
Nuž, viera sa prejavuje v skutkoch a strom poznať podľa ovocia.  
NENECHAJTE SA OKLAMAŤ. 

++++++++++++++++++++++++ 
TAK TOTO JE FAKT SILA !!!! 

Ivan Mikloš a diamantová baňa v Juhoafrickej republike 

 
Keď sa pán Jozef Petrov pred 39-rokmi rozhodol, že zo zahraničného 
zájazdu sa nevráti do socialistického Československa, vtedy zaručene 
netušil, ako sa bude odvíjať ďalší osud vtedy len 19-ročného mladíka, 
ktorý sa postupne svojou vlastnou pracovitosťou a tvrdou vôľou dokázal 
vypracovať na špičkového drahokamového experta. Presadiť sa, a byť 
uznávaný v tejto najtvrdšej profesii bez akejkoľvek podpory, dokonca, 
ako sám tvrdí, "že bol jeden z mála nežidov v tejto internacionálnej 
drahokamovej branži", len dokazuje jeho vytrvalosť a schopnosti. 
Keď vo februári 1997 Luxemburské národné múzeum usporiadalo výstavu 
drahokamov, tak pána Petrova, vtedy už ako svetového špecialistu v 
tejto branži, oficiálne pozvali, aby návštevníkom vysvetľoval, ako 
napríklad môžu rozpoznať pravé drahokamy od falošných. Jeho osobe, 
dokonca s jeho fotografiou, priamo pri prednáške, venovali obsiahly 
článok francúzske noviny Le Républicain Lorrain z 9. februára 1997, či 
luxemburské noviny Luxemburger Wort z 7. februára 1997. Keďže patrí 
medzi zakladateľov novej technológie špeciálneho brúsenia drahokamov, 
dostáva aj ponuku od Smithsonian Institution, aby bol tri mesiace ich 
hosťom, či ponuku od časopisu JQ MAGAZINE. A takto by som mohol 
pokračovať. Čitateľom musí byť jasné, že pán Petrov nie je žiadny 
podvodník či hochštapler. Nie je ani žiadny parazit, darmožráč a 
tupohlavec, ako drvivá väčšina členov ponovembrových vlád a 
parlamentov. Preto tento úvod, ktorý je pre ďalšie pokračovanie 
príbehu mimoriadne dôležitý. 
Ako sa Jozef Petrov stretol s Ivanom Miklošom 
Niekedy v septembri či októbri 1990 sa pán Petrov s dvojčlennou 
delegáciou cez istú osobu stretol na Úrade vlády SR s Ivanom Miklošom 
a jeho kolegom Štefanom Veselovským, kde im ponúkol investovať (kúpiť) 
siedmu najväčšiu diamantovú baňu na svete Kimberley West v JAR. Ivan 
Mikloš pri tomto stretnutí dostal príslušnú dokumentáciu a projekty. 
Po ich preštudovaní pána Petrova a dvoch členov delegácie osobne 
poslal do Martimexu v Martine a Geologického prieskumu do Spišskej 
Novej Vsi. S vtedajším riaditeľom tohto druhého podniku Jánom Kobichom 
bol Ivan Mikloš vo veľmi blízkom vzťahu. O niekoľko mesiacov prišli do 
JAR štyria experti z Martimexu Martin a Geologického prieskumu zo 
Spišskej Novej Vsi. Pobudli tam desať dní, a všetky náklady im platil 
pán Petrov. Letenky, ubytovanie v hoteli, stravovanie a ďalšie výlohy 



s tým spojené. Dokonca dostali všetky originálne účty, ktoré im boli 
Slovenskou republikou opätovne preplatené, pričom ale pán Petrov si 
urobil kópie všetkých týchto účtov. Jednalo sa o Jána Ďurecha z 
Martina, ktorý je v zväzkoch ŠtB v Ústave pamäti národa evidovaný ako 
KTS, reg. č. 11589, krycie meno TURČAN, Miroslava Štrbu z Martina, 
ktorý je vo zväzkoch ŠtB v Ústave pamäti národa evidovaný ako KTS a 
agent, reg. č. 10080, krycie meno MARTIN, Eduarda Jablonského zo 
Žiliny a Jána Kobicha zo Spišskej Novej Vsi. Ich komplicom pri 
neskoršom podvode a okradnutí pána Petrova bol Ján Mikuláš z Martina, 
ktorý je vo zväzkoch ŠtB v Ústave pamäti národa evidovaný ako KTS, 
reg. č. 12982, krycie meno BELO a František Dlhopolček, toho času 
pracovník Ministerstva zahraničných vecí SR. Ich adresy a dátumy 
narodenia zatiaľ neuvádzam. 
Po odlete týchto štyroch slovenských expertov z JAR sa Ján Kobich 
začal tajne stretávať s Ivanom Miklošom, o čom pána Petrova 
niekoľkokrát informoval Eduard Jablonský. Aby som upresnil, tak Ján 
Kobich sa s ním tajne stretával v Bratislave. O nejaký čas pán Petrov 
dostal list podpísaný Miklošom a Kobichom, že na projekt a odkúpenie 
bane nemajú peniaze, že mu prajú pevné nervy, a zároveň mu oznamujú, 
že už nemôžu byť s ním v kontakte. 
Privlastnili si projekt pána Petrova, získali pôžičku, za ktorú kúpili baňu 
Napriek tomu vo februári 1991 títo experti z Martimexu a Geologického 
prieskumu prišli opätovne do JAR ohľadom projektu pána Petrova, kde 
Ján Ďurech, Miroslav Štrba a Eduard Jablonský s ním podpisujú zmluvu v 
prítomnosti jeho advokáta, čo môžem doložiť fotografickým dokumentom, 
kde pán Petrov má štatút reprezentanta a agenta pre Martimex s tým, že 
keď sa baňa predá, dostane 10%. To ale ešte netušil, že sa pripravuje 
podvod voči jeho osobe. S jeho prisvojeným projektom, v snahe okradnúť 
ho o jeho podiel, z pôžičiek od Svetovej banky a Medzinárodného 
menového fondu, takto SLOVENSKÁ VLÁDA cez štyroch nastrčených Nemcov 
diamantovú baňu oficiálne kúpila, a títo zaplatili prvých desať 
miliónov dolárov. Bolo by žiadúce, keby sa k týmto desiatim miliónom 
dolárov vyjadril aj bývalý exprezident Michal Kováč, ktorý do 18. mája 
1991 pôsobil ako minister financií SR. Pomocou detektívnych a 
spravodajských šetrení sa zistilo, že týchto "Nemcov", ktorí v 
skutočnosti robili "stenu", sprevádzali tri ženy. Dve z nich 
spolupracovali s bývalou ŠtB, ktoré aj túto kúpnu zmluvu podpísali, 
spolu s treťou ženou zastupujúcu slovenskú stranu. Týchto tzv. 
nemeckých kupcov zaistila jedna zo žien spolupracujúcich s bývalou ŠtB 
JUDr. Ivana Č. Z Prahy. Jedná sa o mimoriadne chytrú a nebezpečnú 
ženu, ktorá aj napriek tomu, že vekom sa blíži k päťdesiatke, stále je 
ešte atraktívna. Perfektne ovláda angličtinu, nemčinu a francúzštinu. 
Dokonca, keď pracovala pre český konzulát v Bonne, neváhala najať 
bodygarda, ktorý pracoval na dotyčnom konzuláte, a ten mal pána 
Petrova v Luxembursku fyzicky zlikvidovať pomocou pištole s tlmičom. 
Paradoxom je taktiež to, že šéf týchto "Nemcov", najatých JUDr. Ivanou 



Č. ako fingovaných kupcov pre slovenskú stranu, ktorá ju o to 
požiadala, v tom ča se neovládal angličtinu. 
Nebudem tu teraz rozoberať všetky snahy pána Petrova za posledných 
sedemnásť rokov, kde sa snaží domôcť pravdy a spravodlivosti. O tom 
niekedy inokedy. Keďže poškodený a okradnutý Slovenskou republikou je 
špičkovým svetovým odborníkom na diamanty, čo som už v úvode názorne 
zdokumentoval, opäť sa vrátim k odborným veciam a argumentom. 
V máji 2008 pán Petrov poslal z Ameriky cez internet stovkám Slovákov 
žijúcich doma a v zahraničí, ako aj cez poštu a fax otvorený list, 
súčasťou ktorého bolo aj 25 stránok príloh. Z najzávažnejších pasáží, 
ktoré som gramaticky upravil, vyberám: 
Chcem Vás upozorniť a dať Vám na vedomie, že Vy, slovenský národ, 
vlastníte už od júla 1991 v JAR siedmu najväčšiu diamantovú baňu sveta 
(ja osobne vlastním o tomto doklady a dôkazy). Táto diamantová baňa 
patrí slovenskému národu a nie malej hŕstke v tejto záležitosti 
zapletených kriminálnych korupčných slovenských štátnych činiteľov a 
politických činiteľov. Spýtajte sa Vášho premiéra, kde sú tie milióny 
a milióny dolárov, získané finančné podiely vyťažené z tej bane počas 
posledných 17-tich rokov od júla 1991? Vo Švajčiarsku???, na tom istom 
bankovom konte tunelovaním Braniska???, alebo, kde zmizli tie vyťažené 
diamantové milióny a milióny dolárov z tej diamantovej bane??? Preto 
si SDKÚ-DS ( S lovenský D emokraticko K omunistický Ú tvar- D 
emoralizovaných S lovákov), alebo KDH ( K omunistické D emoralizované 
H nutie) tak napchávali privátne vrecká pri tom tunelovaní Braniska??? 
Len pre Vaše lepšie porozumenie a následné vysvetlenie. Tá diamantová 
baňa na základe toho prospektu a dokumentov ktoré vlastním, mala 
produkovať za 100 ton rozdrveného kimberlitu, čo je vulkanická 
uschnutá láva, sa dalo vyťažiť 29,78 ct. S dobrými mašinami sa tam 
malo dať vyťažiť 6000 ton za deň, čo znamená x 30 ct, čo je 1800 ct 
diamantov za deň x 25 dní do mesiaca - to je 45000 ct za mesiac, a z 
toho malo byť 70% Gem kvality, čo je 31500 ct plus 30% Industriel 
kvality, čo znamená 13500 ct a počítané v tom čase (rok 1991) veľmi 
lacno počítaná priemerná veľkoobchodná banská cena za surové diamanty, 
tak prídete k záveru: 
31 500 ct mesačnej dobrej kvality x 300 dolárov za ct sa rovná: 9 450 
000 za mesiac 
13 500 ct mesačnej indust. kvality x 40 dolárov za ct sa rovná 540 000 za mesiac 
45 000 ct mesačnej produkcie - hrubý zárobok 9. 990 000 dolárov za 
mesiac. Keď toto vynásobíme dvanástimi mesiacmi, tak hrubý zárobok za 
jeden rok nám vyjde na 
119 880 000 dolárov. No a keď toto vynásobíme x 17 rokov, nie je to 
fantastická suma. A ZA 17 ROKOV TIE DIAMANTY ZDRAŽELI VIAC AKO 
DESAŤNÁSOBNE!!! Pričom tie chudobné černošské výplaty v tých 
Juhoafrických zlatých a diamantových baniach nestúpli ani o 5x, teda, 
kde sa podeli tie vyťažené milióny?! 
Milý slovenský národ, nemáte náhodou nárok v tej Vašej demokracii 



spýtať sa toho Vášho "bojovníka" proti organizovanému zločinu Ivana 
Mikloša, ako plní ten svoj imidž? Čo za to dostal, aké peniaze, keď 
toto nechce vyšetrovať? Kde zmizlo a mizne každý rok minimálne 119 880 
000 dolárov od roku 1991 až dodnes, pričom ešte nepočítam to 
desaťnásobné zdraženie surových diamantov z tej Juhoafrickej 
diamantovej bane Kimberley West, podľa starého mena Theron Mine? Keď 
už slovenskí vládni kriminálnici kúpili tú baňu z nakradnutých peňazí 
Vašej štátnej pokladne, za 40 miliónov dolárov, z peňazí ktoré patria 
slovenskému národu, tak kde je tá 17-ročná vyťažená produkcia a tie 
milióny a milióny dolárov? Prečo Ivan Mikloš protežuje tých štátnych 
kriminálnikov? Prečo nevyšetruje už od môjho prvého a s rešpektom voči 
nemu písaného 13-stránkového listu z 13. septembra 2006? Kto je tzv. 
tichý podielnik či podielnici tých ročných zmiznutých miliónov dolárov 
zisku z tej siedmej najväčšej diamantovej bane na svete, v niektorej 
banke v Londýne alebo vo Švajčiarsku, a potichučky mu (im) už 17 rokov 
rastie bankové konto? 
Slovo na záver 
Pán Petrov niekoľkokrát musel čeliť akciám vražedného - likvidačného 
komanda. Jeho písomné dokumenty vážiace 80 kg, nahrávky telefonických 
rozhovorov, filmové a fotografické dokumenty, čo postupne bude 
uverejňované, by mali poslúžiť aj k tomu, aby zločinecké a zlodejské 
zberby slovenskej národnosti z vysokej politiky a štátnych orgánov mu 
vrátili to, o čo ho okradli a naďalej okrádajú.   Vladimír Pavlík 
www.diamantovabana.sk 
http://www.youtube.com/watch?v=Pu47NTtcBeM&feature=player_embedded !!!!!! 
Čítajte viac: 
http://dolezite.sk/Ma_slovensky_narod_diamantovu_banu.html#ixzz1L5mAJKh1 
Dosť by pomohlo a to pre Náš všetkých ,ak by ste to rozposlali komu 
len môžte a kde sa len dá     Ďakujem za Nás všetkých 

++++++++++++++++++++++++ 
Tlačová správa 

 

Názov: Obrázky maľované na skle 

Termín: jún 2011 

Miesto: Gemersko – malohontské múzeum 

   

  Obrázky maľované na skle sa začali na naše územie šíriť z oblasti Talianska 

približne v 17. – 18. storočí, pričom zo začiatku našli uplatnenie najmä v prostredí 

šľachty, meštianstva a cirkvi. Keďže zobrazované námety mali prevažne náboženský 

charakter boli blízke i cíteniu dedinského človeka, a tak už koncom 18. storočia prenikli 

aj do ľudového prostredia. Tieto maľby sa medzi širšie vrstvy obyvateľstva masovejšie 



rozšírili v 20-tych rokoch 19. storočia prostredníctvom podomových obchodníkov, pútí 

a jarmokov. Šíreniu obrazov maľovaných na skle napomáhal aj dostatok tabuľového skla, 

ktoré vyrábali sklárske huty. Z toho dôvodu ich zhotovovali najmä jednotlivci, alebo 

rodiny, žijúce na dedinách v ich blízkosti. 

 Pri zhotovovaní samotnej maľby si maliar najprv z predlohy položenej na skle 

odkreslil kontúry hlavného výjavu, po ich uschnutí namaľoval detaily tvárí a plochu 

vyplnil farbami. Používali sa najmä práškové farby riedené vodou a ako spojivo vajcový 

žĺtok.  

 V prevažnej väčšine boli na obrazoch maľovaných na skle zobrazované 

náboženské motívy. Z toho dôvodu sa im pripisovala ochranná funkcia, a tak bývali 

umiestnené v kultovom kúte izby, často krát spolu s inými svätými obrazmi a malým 

oltárikom. 

 V zbierkovom fonde Gemersko – malohontského múzea sa nachádza 6 kusov 

obrázkov maľovaných na skle. Pochádzajú z okolia Rimavskej Soboty, zo začiatku 19. 

storočia, bohužiaľ, ich tvorcovia sú dnes už neznámy. Všetky obrázky sú umiestnené 

v jednoduchom drevenom ráme. Samotný maľovaný výjav je olemovaný kvetinovým 

ornamentom, čo je typické práve pre slovenský variant tohto druhu ľudového umenia. 

V rámci výjavov vychádzajúcich z náboženskej tematiky zachytávajú najmä postavy 

svätcov – Sv. Celestína, Sv. Vendelína, Sv. Veroniku, Pannu Máriu, neznámu Sväticu 

a Boží hrob.  

Keďže takmer dvesto rokov existencie zanechalo na maľbách svoje stopy, prešli v roku 

2009 komplexným procesom reštaurovania. 

++++++++++++++++++++++++ 
http://www.aktuality.sk/clanok/187682/komentar-zidobolsevik-lenin/ 

Komentár: Židoboľševik Lenin 

 Klebety sa potvrdili. Podľa najnovších zistení ruského Štátneho historického múzea 
mal vodca svetovej revolúcie Vladimír Iľjič Lenin skutočne židovský pôvod. 
Dôkazom je list, ktorý Stalinovi napísala Leninova sestra. Dúfala, že odhalenie 
Leninovho židovského pôvodu môže zastaviť antisemitské čistky v komunistickej 
strane.  

Lenin boľševikom určite bol – prvým a najvýznamnejším. A teraz sa zdá, že aj Židom. 
Vyznávači teórie o židoboľševickom spriahnutí majú sviatok. Tušia chutné sústo. Je však 



táto informácia skutočne dôležitá?  
 
Vidíte, za všetkým sú oni!“     

Sám Lenin asi nevedel, že jeho starý otec bol chudobný ukrajinský žid a prastarý otec 
Moses Blank sa narodil v ukrajinskom Žitomire, čo dokazuje jeho rodný list. Rozhodol sa 
konvertovať na kresťanstvo, aby jeho deti mohli študovať. V cárskom Rusku boli totiž 
kvóty na židovských univerzitných študentov. Leninovho starého otca pokrstili 
až v dospelom veku. Vyštudoval medicínu.      

Bezpochyby mnohí vodcovia ruskej proletárskej revolúcie mali židovský pôvod (Lev 
Trocký, pôvodne Bronstein, Lev Kamenev, rodený Rosenfeld či Grigorij Zinoviev, 
rodený Apfelbaum). Od židovskej viery sa však dištancovali a nepraktizovali náboženský 
judaizmus. Pre milovníkov tajomných teórií je odhalenie Leninovej genealógie ďalším 
dôkazom toho, že svetové židovstvo má ambíciu ovládať svet aj s použitím 
komunistických ideí.      

Antisemiti to majú vlastne zaujímavé. Nový deň im skoro každé ráno ponúkne čerstvé 
dôvody, prečo židov nenávidieť (a niekedy priamo volať po ich likvidácii). Kresťanskí 
fundamentalisti im dávajú za vinu Kristovo ukrižovanie. Ďalší vidia v každom úspešnom 
biznise židovskú sieť, ktorá ovláda globalizovaný kapitalizmus a finančné trhy. A 
dokonca aj „demokrati“, ktorým sa hnusí komunizmus a pokus o jeho nastolenie, majú 
vlastný dôvod odporu voči židom – však predsa oni zorganizovali revolúciu, ktorá kedysi 
dávno stála na začiatku aj našej totalitnej skúsenosti…  
 
Antisemitizmus je diagnózou     

Je tak ľahké nájsť si svojho „osobného“ žida, voči ktorému možno ventilovať nenávisť 
a frustráciu. Nakoniec je takmer jedno, či pôjde o ortodoxného rabína vykladajúceho 
tóru, aktuálneho izraelského premiéra alebo proletárskeho vodcu v povestnej čapici 
štartujúceho útok na Auroru. Niet času (a chuti) na rozlišovanie a rozmýšľanie. Terč je 
vždy známy - Žid, len sa mení jeho forma. Raz je podvodník, špekulant, vydriduch, 
fiškál, potom zase nepriateľ národa či zradca štátu.      

Antisemitizmus prestal byť len názorom, ale stal sa už diagnózou, dôkazom o vnútornom 
svete toho, ktorý za všetkým vidí zlého Žida. Je to zlosť na vlastnú neschopnosť ducha 
a sebanenávisť.  Košický intelektuál, disident, filozof a umelec Marcel Strýko, ktorý 
zomrel ako 40-ročný v roku 1994, v jednom zo svojich textov píše veľmi presne: “V 
skutočnosti tým terčom aj šípom je vlastná úbohosť antisemitu. Preto, hoci chce ničiť 
Žida, vypúšťa šíp a zraňuje seba, ničí svoje človečenstvo, ubližuje človeku. Vlastne dvom 
súčasne – Židovi aj sebe.“      



Iné anti- nemajú tento zlovestný charakter. Antikomunista je proti myšlienkam triedneho 
boja, nemá však chuť vraždiť všetkých prívržencov spravodlivejšieho sveta. Navyše 
komunistom sa každý slobodne stáva, nie je to nezáslužená predurčenosť na spôsob 
židovského otca.      

Leninov pôvod je v tomto zmysle úplne vedľajšou záležitosťou. Pre tých, ktorí si 
znečisťujú svoje vnútro nenávisťou, sa nič nezmenilo. A tí druhí sa ani náhodou nestanú 
členmi Leninovho funklubu. Nezávisle na Leninových židovských predkoch je jeho 
krvavá revolúcia neprijateľná. Blázni a fanatickí revolucionári, ktorí sa nehanbia 
likvidovať ľudské osudy, môžu byť kľudne aj potomkami Eskimáka a juhoafrickej 
príslušníčky kmeňa Zulu.           Zdroj: Ľubomír Jaško, Aktuality.sk, 

++++++++++++++++++++++++ 

Preposielam vám správu o hospodárení ceských bánk, ktoré sú v rukách 
zahranicných bánk. Podobné, ak nie horsie, je to aj na Slovensku. Z clánku 
vidiet, kolko cudzopasníkov sa prizivuje na nasom tele. Nie sú to len banky, 
k nim treba pripocítat rôzné zahranicné firmy, obchodné organizácie a 
vsakových spekulantov, ktorí dokonale vyuzívajú bezmocnost násho státu. Ked 
k tomu pripocítame nasích cigánov, vyjaví sa nám táto hrôza v plnej 
velkosti. 
Nás národ stone pod touto tarchou a nasa vláda predáva posledné striebro. 
Coskoro nebudeme uz nic vlastnit a tak sa staneme nádenníkmi vo vlastnom 
dome. Ludia musia chodit za prácou do sveta, ako kedysi za cisára pána, 
zveladovat cudzie majetky a pomali sa dívat, ako nasa zem chátra. 
Ozobracovanie nasích ludí sa stále zväcsuje, na Slovensku máme dumpingové 
platy a západné ceny, mladomanzelia sú nútení brat drahé hypotéky na kúpu 
bytov alebo stavbu domov, ktoré po krátkom case nedokázu splácat, dôchodci 
zijú na pokraji biedy. Nase nemocnice a skoly sa rozpadajú, odborníci 
utekajú na západ. 
Príjmy násho státu stále klesajú, stavba dialnic sa zastavuje, niet 
prostriedkov na opravu ciest a mostov a nasa armáda nie je uz schopná obrany 
státu. Takto príchádza nás stát na bubon. 
Je to na zaplakanie, aký osud nás národ má. Mali sme vojny a 50 rokov 
socializmu a teraz sme zajatcami pazravého kapitalizmu. Boj o nasu 
existenciu sa stále zostruje, strach prepadáva ludí z neistej budúcnosti. 
Zostáva nám uz len viera, za sa raz vsetko obráti k lepsiemu. 

++++++++++++++++++++++++ 

Z krajanskej tlace Svedsko 



Pohľad Európy na Slovákov - 
Slovania po roku 600 
Pokračovanie z minulého čísla 
Sága o Jomsvikingoch 
V povesti o Jomsvikingoch sa dozvedáme nielen o živote mužov, ich ideáloch a 
činoch. Ten, ktorý túto povesť napísal, vyjadruje svoj obdiv k týmto ľuďom aj 
zmierlivým postojom k dôležitosti významu sľubu daného pod vplyvom alkoholu: 
„Jomsvikingovia, ktorí vypili značné 
množstvo silného nápoja počas karu, nasľubovali príliš veľa, vzhľadom na svoju 
hrdosť.“ Teraz sa však opäť vrátime 
priamo do deja povesti a budeme pokračovať už v načatej Jomsvikingságe. 
„Po tom, ako muži vyjadrili svoju spokojnosť s dnešným karom, odišli odpočívať a 
Sigvald zaspal u svojej krásnej ženy Astrid, 
ktorá ho však po niekoľkých hodinách zobudila s otázkou, či si uvedomuje dôsledky 
sľubu, ktorý dal včera večer. „Želám si, aby 
splnenie tvojho sľubu neprebehlo tak, ako si iní priali, „povedala. „Po zamyslení je však 
opatrnosť krokom z núdze, čo mám 
robiť?“, spýtal sa Sigvald presvedčený o správnosti otázky. Kráľovná mu odpovedala: 
„Teraz neviem, ale zajtra, keď budete sedieť 
za stolom, pri ktorom pijete, možno niečo vymyslím. Určite sa vás bude kráľ spytovať, či 
si pamätáte na to, čo ste sľúbili a vtedy 
musíte odpovedať. ‚Pivo zmení ústa a pitie už spôsobilo veľa. Nikdy by som sa nezaviazal 
urobiť tak veľa, keby som sa tak veľa 
neopil. ‚ Potom sa musíš kráľa opýtať, s akou pomocou od neho môžeš rátať pre 
zabezpečenie veci. A ak pomoc neobdržíš, nemáš 
už čo od kráľa Svena očakávať. Pretvaruj sa tiež, že si mu úplne oddaný, aby si ho dostal 
do úzkych. Spýtaj sa ho tiež, koľko lodí 
a výbavy ti dá vzhľadom na to, že Håkon má mohutnú a vycvičenú armádu. Ja 
predpokladám tiež, že kráľ bude váhať poskytnúť 
ti ľudí, pretože je ťažko dopredu vidieť úspech tejto výpravy a ak áno, tak pomoc, ktorú ti 
poskytne, bude zanedbateľná, pretože 
s najväčšou pravdepodobnosťou vás všetkých chce obetovať na meči Håkona, pretože by 
určite s najväčšou radosťou videl, keby 
ste sa vyvraždili navzájom.“ 
V tejto časti povesti sa dostávame k základnej mocenskej intrige toho času na severe 
Európy. Dánsky kráľ Sven si nárokuje 
Anglicko, ale musí držať v šachu mocných Jomsvikingov a Nórov. Ak sa mu podarí ich 
oslabiť vo vzájomných vojnách, tak 
sa už nemá čoho obávať. Poľský kráľ Borislev (Mieško) má v posteli každého 
dotknutého svojho zástupcu a ich vzájomné 
spory mu umožňujú venovať sa myšlienke na ovládnutie budúceho Uhorska. Posteľná 
diplomacia poľského kráľa v podobe 
jeho dcéry Astrid a jej analýzy politického stavu po károvej hostine ukazuje aj nie 
nepodstatnú rolu žien v tom čase. Na 
severe Európy zatiaľ kresťanstvo a jeho cirkevná organizácia okolo roku tisíc ešte stále 
nič neznamená. Stôl, za ktorým chlapi 



pili, sa ešte stále volal stolom, pri ktorom sa v prvom rade pije a až o pár storočí neskôr 
sa začína volať stolom, za ktorým sa 
rokuje. 
„Po tom, ako sa vytriezvení muži znovu zhromaždili pri stole na pitie, sa kráľ opýtal 
Jomsvikingov, či si pamätajú na sľuby, 
ktoré včera večer dali. Sigvald sa pri odpovedi riadil radou svojej ženy a Sven mu 
ponúkol dvadsať lodí, čo však Sigvald 
považoval za príliš malý dar od tak mocného kráľa. Podráždený Sven sa potom opýtal 
Sigvalda, že čo považuje za primeraný 
dar a tento požiadal štyridsať vybavených lodi aj s posádkou. Kráľ s touto požiadavkou 
súhlasil a sľúbil, že lode budú k 
dispozícii vtedy, keď Sigvald odcestuje. Po skončení károvej hostiny požiadal Sigvald 
okamžite o prisľúbené lode, avšak kráľ 
trval na svojej odpovedi. Keď však Sigvald potvrdil, že sa chce okamžite vydať do 
Nórska - prv, ako ho predbehne správa o 
jeho ceste, vyhovel kráľ jeho žiadosti. 
Tofa, dcéra Strutharalda (sestra Sigvalda), vyzvala svojho muža Sigurda, aby dôsledne 
dodržiaval sľub, ktorý dal a statočne 
bojoval spolu so svojím bratom Buem. Takisto mu sľúbila, že mu bude verná počas jeho 
neprítomnosti až dovtedy, kým bude 
vedieť, že je pri živote. Tofa darovala zároveň svojmu švagrovi Buemu dvoch mužov, 
Hagvandiho a Aslakera Holmskaleho, 
ako spoločníkov na nastávajúcu výpravu, pretože ako povedala „lepší osoh z daru, ako zo 
zjedenej veci“. Bue vdáčne dar 
prijal a dal Aslakera svojmu priateľovi Wagnovi a ponechal si sám Hagvandiho. 
Po ukončenej návšteve odplávali Jomsvikingovia do Vinlandu (dnešné Poľsko) so 180 
loďami naloženými drahocennosťami, 
bojovníkmi, všetkými typmi zbrani, štítmi a drahými bojovnými oblekmi. Pripravovala sa 
vojna. Potom sa výprava 
vydala do Nórska. Sigvald, Bue a Wagn Akesson boli najváženejší vodcovia. Zatiaľ 
flotila v dobrom stave vyplávala a prišla 
na miesto Viken v Nórsku okolo polnoci. Odtiaľ nastavili kurz na mesto Tunsberg, kde 
stihli doraziť počas noci. S mečom 
a ohňom vyplienili mesto, ktoré, postavené z dreva, sa ľahko zapálilo. Všetok majetok sa 
vzal a obyvatelia mesta boli pobití 
bez milosti, tak ako deti, ktoré boli chlapcami. Potom odplávali Vikingovia do Jadru, kde 
pristáli a rozdelili vojsko na viac 
útvarov, ktoré sa rozptýlili na celom husto osídlenom území. Krajský pán Giermund, 
ktorý bol veľmi uznávaný Håkonom 
(jarlom Nórov), bol správcom v meste Jadre. Od okamihu príchodu Jomsvikingov bolo 
vykonávané nevyspytateľné násilie 
proti obyvateľom s ohňom a všetkými typmi zbraní. Obyvatelia, ktorí spali, boli zobudení 
ohňom, ktorý ničil ich domy, a 
3 
Kruhová strieborná brož z vikingských čias - 
nález z Gotlandu 



krikom divokých bojovníkov. Giermund a jeho najbližší boli tiež vyrušení týmto 
neopísateľným prebudením. Vyľakaný utiekol 
najprv na povalu, ale keď aj táto bola pod útokom, skočil na cestu, kde Wagn, ktorý sa 
nachádzal v jeho blízkosti, mečom 
uťal jeho ľavú ruku tak, že spolu so zápästím padla na zem. Napriek tomu sa mu podarilo 
utiecť do blízkeho lesa a počúvajúc 
rozoznal jazyk Jomsvikingov. Tiež sa dozvedel meno toho, kto ho zranil, pretože keď mu 
odťal ruku, niekto volal „ponáhľaj 
sa Wagn a vezmi prsteň z odťatej ruky“. Vikingovia zapaľovali dom za domom vtedy, ak 
sa oheň nerozšíril sám a kontrolovali, 
či niekto neunikol. Ak sa niekto pokúsil, bol rýchlo skosený a hodený do ohňa, takisto 
ženy a deti. Šesť dní blúdil Giermund 
v lesoch, kým našiel obydlia, kde bol prijatý a ošetrený. Dozvedel sa tiež, že Hakon bol 
práve na návšteve u svojho syna Erika 
na statku menom Skuga. Vydal sa za ním a prišiel práve vtedy, keď Hákon sedel za 
stolom na pitie. Håkon Jari prijal jeho 
pozdrav, ale ho nerozpoznal a nechcel veriť jeho strašnému rozprávaniu. Keď ešte 
povedal, že aj Dáni sa vylodili a že hľadajú 
Håkona Jaria, povedal nazlostené: Táto správa je vymyslená a celkom nepravdivá, 
pretože už dávno by Nórsko bolo vyplienené, 
keby boli všetky mne povedané správy pravdivé a ľudia si neprestanú vymýšľať, pokiaľ 
ja nenechám nosičov takýchto 
správ obesiť a toto sa teraz stane.“ Erík, syn Hákona Jaria, potvrdil, že nosič správy nie je 
žiadnym klamárom a spýtal sa, 
či Jari nepoznáva svojho župana, u ktorého boli často na návšteve a ktorý sa o nich vždy 
dobre postaral. Hákon požiadal 
Giermunda, aby prišiel bližšie a ked ešte raz povedal svoje meno a že prišiel z Jadru, 
rozpoznal Jari svojho župana a spýtal 
sa na mená vodcov, ktorí viedli nepriateľskú armádu. Giermund mu odpovedal, že 
najväčším vodcom je Sigvald, ale že aj 
Bue a Wagn Akesson sú vodcami a že ten posledný je ten, ktorý mu uťal ruku. Giermund 
ukázal svoju zmrzačenú ruku, ako 
aj iné rany, čo obdržal od Vikingov. A ako dôkaz svojej smutnej pravdy potvrdil, že je 
presvedčený o tom, že to boli práve 
Jomsvikingovia, ktorí všetko toto spôsobili. Håkon Jari bol veľmi znepokojený týmto 
útokom a povedal, že by radšej bojoval 
proti akýmkoľvek Vikingom na celej zemeguli, než týmto.Vzhľadom však na to, že 
núdza ho donútila, musí v sebaobrane 
siahnuť po zbrani, vediac, že dobré rady a silné spojenectvá budú nevyhnutné. Håkon 
potom odišiel odpočívať, ale v tú noc 
od nepokoja nezaspal. 
Na druhý deň zavčasu ráno poslal Jari posla ku svojmu synovi Svenovi v Tronheime s 
požiadavkou, aby urýchlene zhromaždil 
bojovníkov z celej svojej župy a vystrojil toľko lodí mužmi a výbavou, koľko sa len dá. 
Jari sa poradil so svojimi najbližšími, 



ktori ho sprevádzali na návštevách, akým spôsobom by mal v tomto rozpoložení konať, 
aby zabránil zničeniu celej krajiny 
krutými Jomsvikingami. Vtedy Håkonov priateľ Gudbrand Hvite, rozumný a bohatý muž, 
odporučil zažať signálne vatry a 
vyslať ohňové šípy. Takisto bolo treba odkázať každému mužovi, ktorý mal chuť a 
odvahu, aby bránil svoj majetok. Sám Jari 
sa urýchlene z hostiny vydal do Raumdalu, zoberúc so sebou všetkých mužov, ktorých 
mohol dostať. Tam zhromaždil bojovníkov 
z okolia severného a južného Möre. Svojho syna Erika poslal zhromaždiť ľudí z 
Ragalandu a Hardalandu a požiadal 
všetkých svojich priateľov, aby mu prišli pomôcť. Požiadal zároveň aj svojich 
nepriateľov, aby sa zúčastnili boja a sľúbil im, 
že všetko nedobré bude zabudnuté. Erik vycestoval z Raumdale a pozdĺž vodných ciest 
rozširoval výzvu svojho otca a oznamoval 
nebezpečenstvo, ktoré ohrozuje krajinu. Keď Erik prišiel do Hammarsundu, stretol 
náčelníka Torkela Midlungera, 
ktorého sprevádzalo šesť lodí. Toto bol tvrdý a divoký muž, žijúci v nezhode s Hakonom 
Jarlom, vraždiaci a lúpežiaci, ktorého 
sa Jari už dávno pokúšal odstrániť. 
Erik sa opýtal Torkela, či za týchto pochmúrnych okolností je Håkonovi ochotný pomôcť 
so svojimi loďami a bojovníkmi. Ak 
áno, je priateľstvo medzi nim a Håkonom uzavreté a predchádzajúce nezhody zabudnuté. 
Torkel súhlasil s podmienkou, že 
Erik bude garantom toho, že keď sa Torkel dostaví ku Håkonovi, tento nebude hľadať 
pomstu, alebo iným spôsobom znevažovať 
Torkela. Potom, ako toto Erik prisľúbil, odišli spoločne do Sundmöra na ostrove Halld, 
kde Håkan, jeho synovia, župani 
a celá armáda boli zhromaždení. Flotila, ktorá pozostávala z tristo lodi malých a veľkých, 
bola rozložená v Jorungavagfjärden 
a náčelníci sa radili s Jarlom o spoločnej obrane.“ 
V tejto časti povesti sa dozvedáme o spôsobe vládnutia v Nórsku, ktorý sa nijako nelíšil 
od modelu dánskeho, švédskeho 
alebo poľského. Králi boli volení vodcami kmeňov a ich funkciou bolo zabezpečiť 
riešenie spoločných záujmov. Vojna, či 
už útočná alebo obranná, vyžadovala koordináciu a otázky vojenské mal na starosti Jari, 
ktorého si kráľ vybral, alebo ktorý 
si ešte častejšie vybral kráľa. Počas mieru zvolený kráľ navštevoval (gästabud) svojich 
dôležitých náčelníkov a regionálnych 
správcov - županov (landshövdingov). Pre zachovanie kontinuity vládnutia a rozdelenia 
moci bol okrem kráľa mocenskou 
funkciou nazývanou Jarl- vojenský vodca, kráľom poverený ešte jeden dôveryhodný člen 
spoločenstva kmeňov - rodov. Táto 
funkcia sa časom stala dôležitým mostíkom na ceste za kráľovským titulom. Keď sa 
kmeňoví vodcovia nedohodli na tom, kto 
bude kráľom, stal sa Jarl automaticky najdôležitejšou osobou v krajine. Funkcia Jarla tiež 
zabezpečovala, že keď kráľ zomrel 



alebo bol zabitý, niekto mohol pokračovať vo vedení krajiny a zabezpečení kráľovho 
následníka. Keď napr. v 13. storočí vzniká 
Švédske kráľovstvo, je Birger Jarl jeho tvorcom. 
V povesti o Jomsvikingoch je práve Håkan Jarl, vojenský vodca Nórov, takouto dôležitou 
osobou. Bez kráľa mohla krajina 
v tom čase pokojne byť, ale bez Jarla krajina neexistovala. Jomsvikingovia - slovanskí 
Vikingovia, vichmgovia, vyčínatelia 
svojou bojovnosťou a krutosťou nezaostávali za nikým známym v tom čase. Naopak, boli 
všade známi ako najlepší bojovníci 
a sú vo vojenskej histórii považovaní za elitnú vojenskú spoločnosť. Ten, ktorý túto 
povesť zdokumentoval, mal nepochybne 
poznatky o slovanských bohoch, pretože keď si Håkan Jarl necháva poradiť, tak je 
zdôraznené, že kráľov priateľ je muž 
menom Gudbrand (Boží oheň) Hvite. Jeden z najdôležitejších bohov severných Slovanov 
je Svantevit (svätý biely Boh). Keď 
pretlmočíme meno tohto poradcu do slovanského jazyka, tak vidíme, že sa volá Svätý 
biely boží oheň. Tiež vidíme, že jedno 
z najpoužívanejších mien v celej Škandinávii je dodnes Svante, čo je priamo slovanské 
pomenovanie pre svätého. 
(pokračovanie povesti v ďalšom čísle)                A.F. Zvrškovec 

++++++++++++++++++++++++ 
http://www.extraplus.sk/content/view/1320 
Mimovládne pole poorané 
Zle predstieraná nestrannosť údajne nezávislých organizácií tretieho sektora 

Ľudovít Števko 

Po roku 1990 začali rásť ako huby po daždi nevládne organizácie alebo tzv. tretí 
sektor, ktorý niekedy v roku 2002 dostal presnejšie pomenovanie - mimovládne 
neziskové organizácie. 

Už vtedy počet stálych zamestnancov v mimovládkach dosiahol podľa sociologičky 
Heleny Wolekovej, súčasnej predstaviteľky nadácie SOCIA, číslo 18 627. Dnes sa 
činnosťou v tisícoch týchto organizácií zapodievajú ďalšie desaťtisíce ľudí, ktoré 
dostávajú na svoju činnosť mnohomiliónové sumy z rozličných, zväčša zahraničných 
zdrojov. 

Previazanosť so stranami i vládou 
Podľa charakteristiky, ktorú si môže nájsť každý pomocou internetového vyhľadávača, 
„mimovládne organizácie sú organizácie s právnou subjektivitou vytvorené súkromnými 
osobami alebo organizáciami, ktoré sa nepodieľajú na vláde a ani vo vláde nemajú 
svojich zástupcov. V prípadoch, keď sa štát podieľal na ich založení, ich mimovládny 
charakter je daný tým, že štát (vrátane orgánov územnej samosprávy) a ani jeho 
predstavitelia nemajú nijaký vplyv na riadenie organizácie alebo iné ovplyvňovanie jej 
činnosti". Mimovládne organizácie predstavujú široký diapazón občianskych záujmov a 
obsahujú množinu charitatívnych, humanitárnych, environmentálnych, profesných, 



ľudskoprávnych aj náboženských či politických združení. Podľa Metodiky John Hopkins 
Comparative Nonprofit Sector Project však do neziskového sektora nepatria náboženské 
spoločnosti, cirkev a politické strany vzhľadom na ich odlišný charakter a účel. 

Pri bližšom pohľade na neobyčajne širokú mozaiku slovenských neziskových organizácií 
zisťujeme, že sociálne, zdravotné, výchovno-vzdelávacie a kultúrne služby tzv. tretieho 
sektora pokrývajú iba jednu tretinu ich činnosti. Spomínaná šéfka nadácie SOCIA 
konštatuje, že na rozdiel od nás, v krajinách Európskej únie predstavuje táto základná 
náplň práce neziskoviek dve tretiny činnosti. Naše mimovládne organizácie sa teda 
zaoberajú väčšmi životným prostredím, otázkami demokracie, ľudských a občianskych 
práv i politikou. 

Politiku, pravdaže, nemožno z nášho občianskeho života vylúčiť, veď nás ňou 
každodenne zaplavujú médiá, ale nie je v demokratickom systéme v norme, ak si 
mimovládne organizácie popri svojom názve uvádzajú prívlastok „nezávislé" a pritom 
svojimi výstupmi, ovplyvnenými aj personálnym obsadením, vykonávajú praktickú 
politiku a sledujú ciele istých politických strán. Možno hovoriť o nezávislosti týchto 
mimovládnych organizácií, ak majú v správnych a dozorných radách ministrov, 
poslancov a členov vládnych strán? Evidentná politická prepojenosť politikov a vysokých 
štátnych úradníkov pravicovo-liberálneho zoskupenia s mnohými tzv. nezávislými a k 
tomu všetkému vraj mimovládnymi organizáciami sa nedá odškriepiť, tak ako sa nedá 
poprieť a ani sa nepopiera ich závislosť od zahraničných donorov a sponzorov. 
Previazanosť s politickými stranami a vládou má aj nepriame formy, vyplývajúce z 
príbuzenstva riaditeľov a programových manažérov mimovládok s konkrétnymi 
vládnymi či straníckymi činiteľmi, ako aj z bývalej účasti týchto politikov pri zakladaní 
mimovládnych organizácií, a najmä ich účasti vo vrcholných orgánoch. 

Premiérka - Sorosova pravá ruka 
Za príkladmi spomínanej previazanosti netreba chodiť ďaleko. Samotná premiérka 
súčasnej vlády Iveta Radičová (SDKÚ-DS) ešte donedávna stála na čele správnej rady 
jednej z najvýznamnejších mimovládnych organizácií - Nadácie otvorenej spoločnosti 
(Open Society Foundation), pričom prezidentom tejto spoločnosti bol v rokoch 1993 - 
2000 aj vicepremiér slovenskej vlády Rudolf Chmel (Most-Híd). Nadácia so sídlom na 
Slovensku, ktorá je súčasťou celosvetovej siete amerického finančného špekulanta, 
miliardára Georgea Sorosa, disponuje majetkom v hodnote približne 3 milióny eur. 
Administratívnu, finančnú a technickú pomoc slovenskej organizácii poskytujú Open 
Society Institut v New Yorku a Open Society Institut v Budapešti. Medzi jej 
najdôležitejších súčasných donorov patrí OSI, súkromný neziskový fond pôsobiaci vo 
Švajčiarsku a USA, Ch. S. Mott Foundation, Flint, MI, USA, Trust for Civil Society in 
Central and Eastern Europe, Washington D. C., USA a Svetová banka. Druhou, často 
slovenskými médiami citovanou mimovládnou organizáciou je Transparency 
International Slovakia (TIS), ktorú donedávna viedla Emília Sičáková-Beblavá, manželka 
bývalého štátneho tajomníka ministerstva práce v Dzurindovej vláde Miroslava 
Beblavého. Dnes je Beblavý poslancom NR SR za SDKÚ-DS a jeho manželka 
programovou riaditeľkou TIS. Medzi hlavnými donormi projektov TIS figurujú: 
European Commision - DG for Justice, Freedom and Security - 63 826 eur, Open Society 



Institut - 80 000 eur, Siemens 125 632 USD a iné. Na margo proklamovanej 
transparentnosti predstaviteľky TIS iba poznámka: Keď pani Sičákovej-Beblavej v roku 
2005 novinári položili otázku, za koľko kúpili rodinný dom, odpovedala, že sa nepamätá 
a nedovolila svoj dom odfotografovať. Zamestnancom TIS je Ivan Rončák, ktorý sa vo 
voľbách na prezidentský úrad angažoval v prospech Františka Mikloška (KDH) 
propagačným volebným blogom Mikloško bude môj prezident. V prezidentskej volebnej 
kampani sa zúčastnil celý rad mimovládnych organizácií podpisovou akciou Volíme 
Ivetu Radičovú (SDKÚ-DS). Jednou z organizátoriek tejto akcie bola Šarlota Pufflerová 
(známa od roku 1998, keď sa výrazne angažovala v antimečiarovskom politickom 
„odboji"), výkonná riaditeľka mimovládnej organizácie Občan a demokracia, (dnes 
Občan, demokracia a zodpovednosť). Túto organizáciu vytrvalo podporuje Nadácia 
otvorenej spoločnosti - Open Society Foundation, v ktorej - ako sme už spomenuli - 
prezidentská kandidátka Iveta Radičová pôsobila ako predsedníčka správnej rady. 

Koaličná rada v cudzích službách 
Medzi mediálne preferované tváre tretieho sektora patrí aj Zuzana Wienková, šéfka 
Aliancie Fair-play. Bola organizátorkou niekoľkých pouličných protestných 
demonštrácií, ktoré mali poukazovať na prešľapy polície a niekdajšieho ministra vnútra 
Róberta Kaliňáka, a niekdajšieho ministra spravodlivosti Štefana Harabina. V prípade 
policajného vyšetrovania kauzy Hedvigy Malinovej bola iniciátorkou petície Výzvy na 
prešetrenie údajného napadnutia vysokoškoláčky maďarskej národnosti, ktorá sa skončila 
neúspechom, a v inscenácii proti Harabinovi a Ficovi neváhala použiť pôsobivé rekvizity 
ako rakvu s nápisom Pochovávanie slovenskej spravodlivosti, ktorú niesla na pleciach 
Lipšicova mládež z KDH. Na novinársku otázku, z čoho je Aliancia Fair-play 
financovaná, Wienková odpovedala: „Máme dva veľké granty - jeden pochádza z 
amerických súkromných peňazí - z The Trust for Civil Society in Central and Eastern 
Europe. Druhý grant sme získali z Budapešti z Open Society Institute, čo je súčasť 
Sorosovho ,networku‘." 

Politickou odnožou Občianskej konzervatívnej strany, ktorá má zastúpenie v parlamente, 
je mimovládna organizácia Konzervatívny inštitút M. R. Štefánika, konzervatívne 
orientovaný think-thank. Hovoriť o nezávislosti tejto nadácie by bolo výsmechom 
zdravého rozumu. Jej prezidentom je Peter Zajac, predseda OKS, a riaditeľom Ondrej 
Dostál, podpredseda OKS (momentálne obidvaja poslanci zvolení do NR SR na 
kandidátke Most-Híd). Medzi jej významnejších donorov patria Nadácia Pontis, 
Veľvyslanectvo USA, Trust for Civil Society in Central and Eastern Europe a partnermi 
periodiká Trend, Týždeň Štefana Hríba, agentúra SITA a webový portál Aktuálne sk. 

Mimovládnym zoskupením, v ktorom má hlavné zastúpenie súčasná vláda, je Slovenská 
spoločnosť pre zahraničnú politiku, založená v auguste 1993 ako otvorené nestranícke 
diskusné fórum o medzinárodných otázkach a zahraničnej politike. Slovo nestranícke 
priam bije do očí, keďže predsedom jej správnej rady je predseda SDKÚ-DS Mikuláš 
Dzurinda, minister zahraničných vecí (ex offo), a medzi členmi rady sú členovia Radi 
čovej kabinetu Rudolf Chmel (Most-Híd), Ján Figeľ (KDH), poslanec NR SR za Most-
Híd František Šebej (OKS) a poslankyňa SDKÚ-DS Magda Vášáryová. Dalo by sa 
povedať, že v tomto „nestraníckom diskusnom fóre" má zastúpenie Koaličná rada, s 



výnimkou novej strany SaS. Partnermi Dzurindovej spoločnosti sú najmä German 
Marshall Fund of the U. S., Karpatská nadácia, Informačná kancelária Európskeho 
parlamentu v SR, Nadácia Friedricha Eberta, Nadácia Konrada Adenauera a Nadácia pre 
podporu občianskych aktivít. 

Ďalšou nadáciou s prepojením na vládu Ivety Radičovej, podpredsedníčky SDKÚ, je 
M.E.S.A. 10 - centrum pre ekonomické a sociálne analýzy, a podľa poslania uvedeného v 
noticke - „ekonomický think-thank, nezávislá, mimovládna a nezisková organizácia". 
Spoločnosť M.E.S.A. 10 v roku 1992 založili Pavol Hofman, Jozef Kučerák, František 
Šebej, Mikuláš Dzurinda, Ján Langoš, Anton Vavro, Ivan Mikloš, Gabriel Palacka, Pavol 
Kinčeš a Anton Dančo. Medzi deviatimi členmi tejto mimovládnej organizácie sú v 
súčasnosti vysokí štátni úradníci: Milan Ježovica, štátny tajomník ministerstva 
zahraničných vecí, Ivan Mikloš, podpredseda vlády a minister financií, Viktor 
Nižňanský, vedúci Úradu vlády SR, a Jana Červenáková, vedúca služobného úradu 
ministerstva financií. „Nezis kovka" M.E.S.A. 10 má svoju komerčnú (ziskovú) dcérsku 
spoločnosť M.E.S.A. 10 Consulting Group, s. r. o., zaoberajúcu sa spracúvaním 
ekonomických štúdií a analýz. 

Deficit demokracie a morálky 
Medzi mimovládne organizácie, majúce v erbe nezávislosť, patrí Inštitút pre dobre 
spravovanú spoločnosť - Slovak Governance Institut (SGI), ktorý má pod názvom 
uvedené: „SGI je nestranícka, nezisková, mimovládna organizácia. Neviaže sa na nijakú 
ideológiu ani politickú stranu." Pravda, ak nikomu neprekáža, že symbolmi „apolitickosti 
a nestraníckosti" sú dvaja členovia správnej rady, riadiacej túto mimovládku - minister 
vnútra Daniel Lipšic a ministerka spravodlivosti Lucia Žitňanská. Jedným z členov 
správnej rady inštitútu bol aj súčasný minister školstva Eugen Jurzyca, vo voľbách 2010 
kandidujúci za SDKÚ-DS, ktorá ho nominovala aj do ministerského kresla. V správnej 
rade SGI s ním svojho času sedeli i Miroslav Beblavý, László Szigeti, Martin Šimečka, 
Vladimír Tvarožka či Zuzana Wienková, ktorá dnes nezávislo dohliada na to, či pán 
minister vykonáva svoju funkciu fair-play. Aktivity SGI financujú Sorosova Nadácia 
otvorenej spoločnosti, OSF Bratislava, britské i americké veľvyslanectvo na Slovensku, 
INEKO - Inštitút pre ekonomické a sociálne reformy i Svetová banka. 

Dalo by sa pokračovať ďalšími „nepolitickými a nezávislými nadáciami", napríklad 
Stálou konferenciou občianskeho inštitútu (SKOI), kde je predsedom Peter Osuský, 
podpredseda OKS a poslanec parlamentu za Most-Híd, podpredsedom Peter Tatár (Most-
Híd) a členom predsedníctva ďalší podpredseda OKS František Šebej. Členom 
predsedníctva je aj známy komentátor denníka SME a zároveň moderátor politicko-
spoločenskej diskusnej relácie verejnoprávneho Slovenského rozhlasu Juraj Hrabko. O 
priaznivcoch tejto „nezávislej" mimovládky je pomaly únavné už aj písať. Len pre 
poriadok - SKOI podporujú: Open Society Foundation (OSF), National Endowment for 
Democracy (NED), The German Marshall Fund (GMF), US Agency for International 
Development (USAID), US Investigations services (USIS) a Freedom House (FH). 

Najlepším príkladom zle predstieranej nestrannosti a apolitickosti slovenských 
mimovládnych organizácií je Inštitút pre verejné otázky (IVO) pod vedením prezidenta 



Grigorija Mesežnikova, emigranta z bývalého Sovietskeho zväzu a niekdajšieho 
pracovníka Ústavu marxizmu-leninizmu Univerzity Komenského v Bratislave. Túto 
„občiansky" najaktívnejšiu a najmedializovanejšiu organizáciu tvorí pravicovo-liberálna 
posádka politológov a analytikov, ktorá si prisvojila úlohu arbitra demokracie v 
slovenskej spoločnosti. To, že je názorovou platformou súčasnej koalície, je zrejmé z 
každého medializovaného vyjadrenia predstaviteľov tohto inštitútu. Sotva sa kabinet 
Ivety Radičovej ujal moci, analytici IVO okamžite oznámkovali kvalitu demokracie 
vyššou známkou oproti známke, ktorou hodnotili predchádzajúcu vládu Roberta Fica. 
Nedávno sa inštitút ozval znova. Podľa Mesežnikova dnes neprichádza „k tyranii 
väčšiny" ako za minulej vlády a politicky účelový plán koalície zmeniť tajnú voľbu 
prokurátora na verejnú nie je podľa IVO ohrozením demokracie. 

Uvádzať ďalšie tzv. neziskové organizácie tretieho sektora, ktoré iba s prižmúrením 
oboch očí možno považovať za mimovládne a nezávislé, by si vyžadovalo oveľa väčší 
priestor. Osobitnou kapitolou by bola genéza ich vzniku, ich previazanosť s politickými 
stranami dnešnej vládnej koalície a ich finančné krytie. Na záver iba konštatovanie: 
Politiku možno robiť aj takto, ale nemožno hovoriť súčasne aj o demokracii. A už vôbec 
nie o morálke. 

http://www.tyden.cz/rubriky/nazory/glosar/rvacka-o-fau-necas-proti-
kalouskovi_202846.html 

++++++++++++++++++++++++ 
Trpaslíci utópie - Poznámky k procesu čechoslovakizácie 

(Doplnená verzia) 
Ing. Ján LITECKÝ ŠVEDA 

Kľúčové slová: kultúra, utópia, genocída, mlčanie, konzervativizmus 
Poznámka prvá je takrečeno definitorická, v ktorej sa pokúsime ukázať kľúčový 

pojem tejto prednášky v rôznych definíciách, prípadne objasniť základné noetické 
východiská. 

Samotný pojem národa sa väčšinou definuje ako etnické spoločenstvo, ktoré si je 
vedomé svojej odlišnosti a ktoré má spoločný jazyk, v relevantnom historickom čase aj 
územie, kultúru a teda tradície a inštitúcie a dajú sa u neho vybadať príbuzné povahové 
rysy. Náš naciológ Štefan Polakovič hovorí, že „z pôvodného biologického spojenia 
vznikali putá duchovné. Ľudskou činnosťou, ktorá je vždy prejavom ducha, vzniká 
v istom množstve počas storočí svojská kultúra, svojská tradícia a vedomie dejinnej 
kontinuity. Vplyvom týchto duchovných síl národ sa stáva takto predovšetkým 
duchovným organizmom, v ktorom sa môžu niekedy úplne stratiť pôvodné hmotné 
spolupríčiny, rasová príbuznosť a spoločná geografická vlasť.“ To písal v roku 1939 
(sic!). V roku 1997 ešte dodáva: „Národnosť človeka je nezničiteľná, lebo vpaľuje 
ľudskej duši znak rázu duchovného. Nemožno sa jej zriecť bez zničenia morálky ľudskej 
osoby. Odrodilec bol vždy označený za podliaka, a to už v ranom období našej európskej 
civilizácie.“ A uvediem ešte jednu definíciu, dôležitú z pohľadu našej témy. Je z diela 
ruského profesora, emigranta pred boľševikmi, P. N. Miljukova: „Národnosť, jej vznik 
a vývoj.“ „... národnosť je zjav sociálny; súc produktom živého styku a spoločnej činnosti 
určitej ľudskej skupiny, existuje len potiaľ, pokiaľ pokračuje styk. Prejavuje sa vtedy, ak 



styk dosahuje určité trvanie a intenzitu. Národnosť teda existuje len v procese. Nie je 
večná ani nehybná. Naopak, stále sa mení; skladá sa, rozvíja sa a môže sa aj rozpadnúť.“ 
Národné bolo dávno predtým, než sa zjavili moderné národy. V určitom historickom 
bode je vznik národa nevyhnutný dôsledok ľudskej existencie v spoločenstve. V základe 
je schopnosť apriórne nedefinovanej jednoty, ktorá vzniká v procese osídlenia 
a kultivácie. Táto väzba nie je samozrejmá ako rodina, no nie je ani ľubovoľne 
stvoriteľná. Musí mať reálnu väzbu na skutočnosť – na sídlo, reč, priestor. V raných 
dobách sa národ emocionálne ukotvuje mýtmi, ktoré potom nesie so sebou ako dedičstvo 
predkov až po súčasnosť. Tieto väzby sa časom kultivujú a postupne v styku s ďalšími 
takýmito skupinami dostávajú politickú formu. Idea národa už v sebe obsahuje nielen 
imperatív prežitia jedinca, ale sebavedomého politického subjektu. Táto cesta je 
samozrejme dlhá a plná protirečení. Každý národ má svojskú a jedinečnú cestu k sebe, 
nazývanú aj tradícia. V tom tkvie jeho jedinečnosť a neopakovateľnosť. A v tradícii 
máme takmer všetko – aj svojich hlupákov, aj svojich mudrcov. Čerpať z tradície 
znamená, že sa vieme lepšie vyhnúť nám blízkej hlúposti a naopak, čerpať z múdrosti 
nám vlastnej, v súzvuku so svojimi predkami, pretože nie všetko sa dá analyticky 
a technokraticky presne definovať. Národ nie je len „každodenný plebiscit“, (hoci aj ten 
k tomu patrí), ale je súčasťou vyššej syntézy. Prirodzene, že poznáme aj jeho úpadkové 
formy. Najmä vtedy, keď sa toto slovo stane len heslom bez pochopenia jeho histórie 
a významu, ktoré zneužívajú politickí manipulátori na svoje ciele. 

Národ je výsledkom dlhého procesu, ktorý sa spätne nedá ovplyvniť. Taktiež 
v blízkom časovom horizonte sa štruktúra národa a základné kamene jeho identity nedajú 
zmeniť, akokoľvek by sme sa snažili. Na druhej strane – národ je neustály proces 
ukotvovania a reagovania na konkrétnu situáciu, no nejaké aspoň trochu viditeľnejšie 
zmeny charakteru sa dajú čakať až za viac generácií. Každý národ má svoju formu – tzn. 
každý má svoju formu dobra, aj svoju formu zla. Jeho minulosť je tu na poučenie a nie 
nato, aby sa s jej pomocou rozkladala súčasná identita. Národ treba brať v jeho súčasnej 
danosti a v totalite jeho historickej existencie. Je zbytočné sa teraz zaoberať jeho 
možnými – želanými či neželanými – budúcimi vlastnosťami, to prenechajme 
jasnovidcom, ktorých sú plné bulvárne noviny. 

Treba si však uvedomiť, že súčasná anonymita a mobilita, ktorej sa ani my 
nemôžeme plne vyhnúť, prináša zvýšené riziko odcudzenia a vykorenenosti. Toto riziko 
však znáša hlavne jednotlivec. Reklama nás učí, že všetko treba nové – tak prečo nie aj 
identitu? K tomu pristupuje ďalší problém, že v súčasnosti verejnú diskusiu prakticky 
celej Európy ovládli liberálno-pokrokoví ľavičiari. Táto ideologická  nadvláda 
ľavičiarstva, žiaľ, neznamená len iný názor, či presadzovanie záujmov určitej skupiny. 
Títo vystupujú v súčasnosti ako svetaspasiteľný klérus s nárokom na absolútnu pravdu 
a teda aj moc. Národy, ktoré vznikali prirodzenou cestou a nie na ich rysovacom stole, 
považujú stále za niečo podvratné a nekompatibilné so súčasným svetom konzumu, 
ekonomizmu a relativizácie morálky. A hlavne, nezapadajú im do ich nárokov na 
celosvetovú dominanciu. Toto je v súčasnosti najväčšie nebezpečenstvo pre slobodu 
Európanov, ako ju už pradávno definoval Tukydides.  

Človek ako tvor nedokonalý a nestabilný, ktorý len slabo zvláda svoje chúťky a 
predsudky, pre prežitie a elimináciu prirodzených nedokonalostí potrebuje spoločenstvo. 
Rovnako ako pre zakotvenie a východiskový bod svojej tvorivej činnosti. Takéto 
spoločenstvo sa historicky vyvinulo ako národ. Takisto pre svoju slobodu a právnu 



reguláciu potrebuje štát. Ten je v súčasnosti jediným možným realizátorom ideí 
a možností, ktoré so sebou prináša národné bytie a národná kultúra. Naopak, neuznávať 
právo na štát znamená neuznávať právo národa na existenciu. Navyše pre vystresovaného 
anonymizovaného súčasníka ešte stále môže byť myšlienka národa útočiskom a aspoň 
malou duchovnou kotvou, ktorá dáva farbu často bezmyšlienkovitému fungovaniu 
človeka v súkolí moderného sveta. Prečo by sme mu ju mali brať? Potrebujeme už len 
rýchlych potkanov v bludisku? 

Nemecký filozof Bernard Willms dôrazne pripomína, že každý národ má právo 
byť národom a žiť v konkrétnom štáte, ktorý považuje za svoj. Odoprieť toto právo 
znamená návrat do despotického stredoveku, akokoľvek by sa to skrývalo za ten 
najpokrokovejší slovník. 
 

KULTÚRA 
 

Toto je poznámka o obsahu. Keď hovoríme o národe, hovoríme prirodzene 
o kultúre, ako aj o identite a o jej spôsoboch. Ak necháme bokom identitu ako pojem 
formálnej logiky, identita pre nás znamená bezzvyškové, neodcudzené zakotvenie 
v skutočnosti. Toto zakotvenie o. i. znamená, že okrem vedomej činnosti aj naše 
nevedomé, vitálne determinanty ovplyvňujú okolité prostredie, ktoré opäť spätne formuje 
naše štruktúry vedomia podľa možností uplatnenia našich úmyslov. A skutočnosť má 
nevyčerpateľné množstvo vlastností a farieb, treba ich len vidieť a vedieť prijať do 
svojho jazyka. A potom z nich stavať alebo o nich spievať. Toto je doména umelcov 
a skutočných tvorcov, že nemusia prázdno fantazírovať, ale ako vraví Baudelaire, 
imagináciou vnímajú intímne a skryté vzťahy vecí, spojitosti a analógie. 

Každý národ má mierne odlišný spôsob či už politizovania, či filozofovania, no 
práve umenie je oblasť, kde sa najlepšie uplatní a demonštruje identita každého národa 
a jeho tvorivé možnosti. Z opačnej strany by sme mohli povedať, že národ je len 
akcidentálne pomenovanie jednej tvorivej identity. 
 

Malá kunsthistorická odbočka. 
 

Konkrétnymi prejavmi a štýlom slovenského výtvarného umenia sa zo zaujatím 
zapodieval Jozef Cincík. Dodnes sú neprekonané jeho úvahy z 30. rokov, kde sa snažil 
nahmatať nerv tohto rýdzo slovenského. Nielenže boli zaujímavé a odborne na výške, 
nenájdeme v nich ani náznak plochého politizovania, ktoré si nevedia odpustiť dokonca 
ani súčasní umenovedci. Na ilustráciu jeho prirodzeného štýlu posledná veta z úvahy 
o Martinovi Benkovi z roku 1935: „Čerstvá, dynamicky zvlnená čiara ladne kĺže sa pred 
zrakom, usmerňovaná mužnou syntézou maliarskou vyrastá zo slovenskej doliny 
a dosahuje úroveň európsku.“ 

Ale aj naši modernisti, ktorí tak zanietene chytali vietor módnych smerov, predsa 
len vedeli, alebo aspoň tušili, čo dáva nezameniteľnú farbu ich dielam. Známe je 
vyjadrenie Mikuláša Galandu: „Maľbu, ktorá má byť slovenská, chápem takto: má byť 
duchom slovenská. Namaľovať slovenský folklór nie je ešte slovenský obraz. Slovenské 
ovzdušie je melancholické, spevné, trochu hranaté, a toto pretvoriť do výtvarníckej reči je 
úlohou slovenského umelca.“ 



No vrátim sa k samotnej identite. Tá sa nedá zmeniť, ani sa nedá z nej vyklamať. 
Nanajvýš zaprieť. Ale entita, ku ktorej sa zapieranie vzťahuje, tu zostáva. Zapieranie ju 
iba podčiarkuje. Samozrejme, že najmä v súčasnosti, kde tón udávajú zglajchšaltovaní 
žurnalisti, nájdeme dosť ľudí, ktorí popierajú svoje korene, takisto ako nájdeme ľudí, 
ktorí zaprú aj svoju pokrvnú rodinu. Vo väčšine im ľudia ich osobnú voľbu nezazlievajú, 
ale každý ich v podstate ľutuje. Pripomeniem staré Grécko, kde po treste smrti bol druhý 
najťažší trest vyobcovanie, to znamená, nemožnosť byť medzi svojimi sa pociťovalo ako 
niečo popierajúce dobrý život. Národ, obec ako pojem kultúrny a etický bol vždy 
protipólom materialistického chápania dejín. Či komunistického, či konzumistického. 

Pri našom zdôrazňovania pojmu národ vždy musí byť na prvom mieste jeho 
kultúrny obsah a umožnenie originálnej tvorivosti. Dalo by sa povedať, že je to jeho 
metafyzické oprávnenie. Veď aj z tej antislovenskej nenávisti „našich“ médií ako slama z 
topánok trčí meštiakova a mankurtova nenávisť voči umelcom a kultúre. A voči tomu, čo 
napísal Stanislav Mečiar ešte v roku 1938: „Základným predpokladom je to, že celý tento 
priestor duchovne ovládneme a vtlačíme mu pečať nášho jestvovania, našej národnej 
individuality.“ A už len zacitujem Štefana Polakoviča: „Národ nie je národom bez 
vlastnej duchovnosti, bez vlastnej kultúry.“ „Národy ... svojimi kultúrami predstavujú 
duchovné bohatstvo ľudstva. I ten najmenší národ prispieva do spoločnej duchovnej 
pokladnice.“ Oswald Spengler vo svojom vizionárskom diele „Roky rozhodnutia“ hovorí, 
že skutočné národy sú idey. Už ich samotné existovanie zakladá svojský spôsob 
usporiadanosti, ktorý tak nenávidí luza, ktorá je proti akejkoľvek forme. Tak ako proti 
všetkým výhonkom vyššej kultúry ako slušnosť, vkus, zmysel pre tradíciu. A už v roku 
1933 vystríha Nemcov pred moderným nacionalizmom, čo ľud nahrádza masou, ktorá je 
revolučná a skrz-naskrz mestská. 
 

POLITIKA 
 

Pre dnešok naposledy zacitujem Štefana Polakoviča, ktorý napísal: „Národy sú 
hĺbkou, politické spoločnosti sú povrchom.“ Myslím si, že toto je veľmi dobrý príklad 
pre typický romantizujúci pohľad slovenského intelektuála na skutočnosť, ktorý politické 
a priori zľahčuje a dovolím si s ním trochu polemizovať. Samozrejme, že národ, identita 
a kultúra sú nosné hodnoty, ale bez ich politického ukotvenia sa ľahko môžu vytratiť 
z tváre zeme. Keď zostane pre nás politika špinavé slovo, ani tú „čistú“ kultúru už 
nebudeme môcť onedlho robiť. Pretože nielen trávnice či Brunovského grafiky dávajú 
tvár našej kultúre, ale aj schopnosť primeranej politiky spadá pod komplexný pojem 
kultúra. Treba mať na pamäti to, čo povedal Bernard Willms, že fakticita a identita 
národa je v jeho histórii. A história je v podstate históriou politických síl. Ak by niektorý 
národ chcel rezignovať na politiku, tá tu bude aj bez neho a zákonite na jeho úkor. Všetky 
antagonizmy, či morálne či ekonomické, vyúsťujú nakoniec vždy do antagonizmov 
politických. 

Každý národ na to, aby realizoval svoju tvorivú potenciu v procese histórie 
a zároveň na to, aby prežil a odolával politickým silám okolia, potrebuje štát. A keďže 
história nie je sentimentálna, existencia štátu nutne predpokladá aj premyslenú politiku. 
Tak vnútornú, ako aj vonkajšiu. A napriek tomu, že sme malý štátik, okrem pohybov 
susedov stále musíme pozorovať aj tektonické pohyby tých najväčších mocenských 
„krýh“. Keď sa tie dajú do pohybu, škodám sa určite nevyhneme, ale ide o to, aké budú 



veľké. Použijem prirovnanie z nedávnych dvoch veľkých prírodných katastrof. 
Pripravených Japoncov zemetrasenie veľmi poškodilo, no nijako vážnejšie nenarušilo 
štruktúru fungovania štátu ani ich morálku, no nepripravených Haiťanov takmer zmietlo 
z povrchu zemského. Každá konkrétna politika musí byť nástrojom tak sebarealizácie, 
ako aj prežitia národného spoločenstva aj v tých najhorších časoch.  

Národný štát je nielen jediné možné riešenie uplatnenia kultúrnej tvorivosti, aj 
v praktických oblastiach má špecifické poslania a možnosti, ktoré sa len ťažko dajú 
spoľahlivo riešiť v iných politických formáciách. Napríklad sociálna otázka, ešte viac to 
platí pre samotnú demokraciu, ktorá môže existovať a fungovať len v prehľadnom 
komunikujúcom spoločenstve. Ako vraví významný právny a politický mysliteľ Carl 
Schmitt: „K demokracii patrí nutne homogenita“. A rozoberá to hlbšie: „Možnosť 
správneho poznania a porozumenia, a teda aj oprávnenia spoluprehovárať a vynášať 
verdikty sú tu totiž dané len existenciálnou participáciou a účasťou.“ S tým súvisí tak 
morálna, ako aj kultúrna súdržnosť spoločenstva a spôsob delegovania moci, pretože 
v nijakom štáte sa nedá dlhodobo vládnuť len mocensky. Účasť musí byť založená na 
dobrovoľnosti, a tá vždy spočíva na nejakej jednotiacej myšlienke. Bez takejto myšlienky 
je každá autorita na vratkých nohách.  Jednotiaca myšlienka, alebo ako ju nazýva Carl 
Schmitt „obsah reprezentácie“, môžu byť rôzne skutočnosti duchovného rázu, no nikdy 
nie konzum, ako je to momentálne u nás. Dá  sa dokonca povedať, že v zmysle kultúrno-
budovateľskom ako by sme ani nemali vlastný štát.  

Ale ak nemáme na očiach ružové okuliare, čo je pri akýchkoľvek politických 
úvahách priam smrteľný hriech, táto situácia nás až tak veľmi neprekvapuje. Súčasné 
mocenské rozloženie politických síl je výsledkom novembra 1989 a všetci už dávno 
vieme, že sa jednalo o inscenáciu tajných služieb. Táto inscenácia osamostatnenie 
Slovenska nielenže nepredpokladala, ale už dávno pred rokom 1989 sa tvrdo pracovalo 
na tom, ako mu zabrániť. Aj preto tak skoro „vzniklo“ KDH. To, že sme sa predsa len 
osamostatnili, vyvolalo veľkú nevôľu inscenátorov. A keďže miliardy a médiá stále majú 
k dispozícii takmer výlučne oni, aj to tu tak vyzerá. V tejto súvislosti má veľkú 
výpovednú hodnotu citát Zbigniewa Brzezinského: „Politický vplyv, to dnes nie sú hlasy, 
ale peniaze na volebnú kampaň.“ Žijeme ako v obliehanej krajine, kde nepriateľ je už 
dokonca dávno vnútri hradieb a každú noc zrúca, čo stihneme za deň postaviť. V politike 
sa pohybujú čudní zbohatlíci hlavne z eštebáckeho prostredia, alebo synkovia najväčších 
zločincov z 50. rokov, ktorí nám určujú, čo je demokracia a v záujme inscenátorského 
českého nacionalizmu nám neustále vysvetľujú, že myšlienka národa je prežitok a 
nezmysel. Teda okrem českého, samozrejme. Práve im zásadne chýba  tá schmittovská 
existenciálna účasť. Keď prostý človek vyčíta takýmto politikom, že načo sa hrabú do 
funkcií v štáte, ktorý nechceli, vtedy nejde len o otázku vkusu a morálky. Títo ľudia 
veľmi dobre, hoci často iba intuitívne chápu, že týmto kádrom nezáleží bytostne na 
výsledkoch ich politiky. A tá podľa toho aj vyzerá. Preto aj tá dlhotrvajúca nevyčírenosť 
pojmov v diskusii o národe a kultúre, pretože je takýmto spôsobom sabotovaná. Už len 
to, že niektoré veci, ktoré už mali byť dávno za nami, si ešte takto potrebujeme 
vyjasňovať, svedčí o našej situácii.  

Útok na slovenskú identitu sa vedie z dvoch hlavných strán – zo strany českého 
nacionalizmu (o tom viac neskôr) a zo strany ľavičiarskych „multikultúrnych“ 
intelektuálov. Podotýkam, že nie ľavicových, čo je dosť veľký rozdiel. Z vyznávačov 
leninského internacionalizmu sa po zrútení železnej opony stali nadšení globalisti 



a svetoobčania. Tým zaručene nedôjde, že čím obsiahlejšia a celoplošnejšia je snaha 
o udeľovanie „všeobecných“ ľudských práv každému, bez výnimky, tým viac a zákonite 
sa redukujú politické práva vlastným občanom. Nečudo, veď keď módny náter čo len 
trochu popraská a poopadáva, odrazu sa nám začnú pod ním objavovať naši starí známi 
slovenskí provinční sluhovia a ešte provinčnejší českí nacionalisti. A boľševickí 
dogmatici, ktorí si sociálne spolužitie nevedia predstaviť ináč ako triedny boj alebo 
diktatúru aparátčikov. Horšie je však to, že títo naši plagiátori módnych názorov majú 
silnú podporu zvonku. Už spomínaná nadvláda ľavičiarskych intelektuálov aj s ich 
nečistým slovníkom – tak morálne ako aj intelektuálne – dodáva stále bohatú muníciu pre 
výplody našej neokominterny. Spomeniem tu stručne jednu vec, ktorá má pre nás dosť 
veľký význam. Na jednej strane účelovo rozkladajú tradičnú morálku jej relativizovaním, 
aby potom mohli nastoliť svoje „pokrokové“ vízie morálky, ktorú berú až kalvínsky 
prísne. Jeden z jej aspektov je jej presadzovanie ako abstraktnej, humanitaristickej, úplne 
jednotnej etiky ako „pokroku“ od etiky jednotlivca k všeobjímajúcej etike sveta. 
Skutočnej politickej praxi však tento názor vôbec nezodpovedá, pretože realistická etika 
má viac úrovní a kruhov, ktorých zámena má často fatálne dôsledky. Štátna politika sa 
nedá robiť podľa mierky súkromnej morálky, často intuitívnej. Etos vzájomnosti, 
očakávanie reciprocity, prípadne aj súcit je iný medzi jednotlivcami a medzi skupinami. 
Môžeme povedať, že jednotná morálka je len zjednodušená a prehnaná metafora, ako 
nejaký abstraktný umelecký smer.  Keď si to politicky rozoberieme do dôsledkov, tento 
prehnaný moralizmus „bez výnimky“ slúži vždy najsilnejším a najbezohľadnejším, či už 
ho hlásajú vedome či nevedome. Už dávnejšie povedal Proudhon, že každý, kto používa 
veľké slová, ako napríklad ľudstvo, vždy chce podvádzať. Ako malý príklad 
nezmyselného zmiešavania etických úrovní tu uvediem mediálny boj z čias 
osamostatňovania sa Slovenska. Medzi veľmi často opakované „argumenty“ patrili 
nezmysly, ako to poškodí osobné priateľstvá medzi Čechmi a Slovákmi. Už len chýbalo, 
aby začali hlásať celoplošné rozvody miešaných manželstiev. Samozrejme, že nijaký 
normálny človek nikdy nemal a ani nebude mať najmenší problém byť s nejakým 
konkrétnym Čechom priateľ až za hrob napriek tomu, že na politickej rovine mu nespustí 
ani milimeter. Podobne sa čudujem takým politikom, ktorí niektoré kroky cudzích 
predstaviteľov označia ako „zrada“. Pričom ide iba o absolútne logické a legitímne kroky 
kvôli obrane záujmov ich obce. Nuž, máme sa toho ešte dosť čo učiť. Ináč naši ľavičiari 
zďaleka nie sú prví, ktorí hlásajú podobné tézy. Aj v upadajúcich Aténach, po porážke 
v Peloponézskej vojne, hlásal kynik Diogenes že je „svetoobčan“, pretože zviazanosť 
s pragmatickou morálkou obce pociťoval ako nedokonalú. A keď sme už v Aténach, nedá 
mi pripomenúť, že ani tá slávna „československá demokracia“ za 2 500 rokov až tak 
veľmi nepokročila. Pokiaľ v Aténach bola len pre jeden druh občanov a určite nie pre 
metoikov či ženy, tak aj v tzv. demokratickom Československu bola len pre Čechov, no 
určite nie pre Slovákov či Nemcov. Čo ale ináč presne zodpovedá tézam Carla Schmitta. 

Na záver tejto politickej kapitolky už len toľko. Veľmi dlho nás učili pozerať sa 
na svet zospodu, z pozície pária. A tak sa priemerný človek „zariadil“ a naučil sa s tým 
žiť. V takomto prostredí potom aj silnejšie typy majú problém prekonať tieto zvyky. 
Každé úsilie je spojené s veľkou námahou, ako keby museli vyťahovať nohy z ťažkého 
lepkavého bahna. Ale netreba vešať hlavy, slovenských vlastencov je dosť – stačí si 
spomenúť na búrlivé časy osamostatňovania, keď na slovenské manifestácie chodili 
desaťtisíce neorganizovaných nadšencov a na celebrovanie večného sluhovstva pod 



českým levom napriek obrovskej reklame masmédií neprišlo ani toľko ľudí, aby zaplnili 
aspoň jeden väčší autobus. Ten pomer zostal zhruba doteraz, ale aj vlastníctvo médií je 
v rovnakých rukách. Uvedomenie si reálnej existencie vlastného štátu a že je nás veľa by 
nás nikdy nemalo učičíkať – politický boj sa vedie každý deň. Treba si uvedomiť skôr to 
druhé – že stále ešte nemáme masmédiá. Určite nám na ceste k vyspelému politickému 
národu ešte dosť chýba, ale zatiaľ by sme si mali uvedomiť aspoň to, že nikdy nesmieme 
v politickom boji poľaviť. Napríklad aj preto, lebo argumenty a pravda sú len podružné 
pomôcky v politickom boji, ktorý je vždy na ostrí noža. A hlavne, ako povedal Oswald 
Spengler, skutočnosť je dôležitejšia ako pravda. Aby sme už konečne nestrácali všetky 
sily len na obranu a upevňovanie štátu a kultúry, ale aby sme konečne mohli začať 
budovať. Už samotné toto podujatie treba považovať za signál dobrým smerom. 
 

ČESKOSLOVENSKO 
 

Táto poznámka je o intelektuálnej nepoctivosti a jednom tabu. Na úvod si treba 
povedať, ako sa zvyklo definovať Československo: mal to byť spoločný štát dvoch 
národov, kde aj väčší aj menší bude mať zaručené rovnaké práva a rovnaké možnosti, 
a obidvaja budú vzorne spolupracovať a dopĺňať sa. Nič vám to nepripomína? Nuž, jedna 
podobná utópia práve skončila svoju púť dejinami – idea komunizmu, kde tiež mali byť 
všetci rovní, dokonca beztriedne, každý mal dostať všetko podľa svojich potrieb a mali sa 
odstrániť všetky protiklady. Toto sú typické predstavy ľudí, ktorí si vymyslia zdanlivo 
bezchybnú konštrukciu, len nikdy pritom neberú do úvahy konkrétneho človeka a jeho 
prirodzené vlastnosti. Tak ako ani prirodzený beh sveta. Dokonca, keď niekto tieto utópie 
celkom oprávnene logicky odmieta, ešte mu vyčítajú, že sa s nimi nechce pohybovať na 
tejto rovine tuposti, alebo ho považujú priamo za zločinca, pretože on nechce „dobro“, 
ktoré oni práve nezmyselne skonštruovali na papieri. Že ideu „spoločného“ štátu 
podporovali a podporujú Česi, nie je nič mimoriadne, pretože u nich ide jednoznačne 
o chytráctvo v záujme ďalšieho vykorisťovania, a čo je ešte horšie, biologického 
pohltenia. Zaujímavé však je, že sa ich dosť nájde aj medzi Slovákmi. Doteraz, pričom 
treba povedať, že tak ako nikdy neexistoval komunizmus, tak nikdy neexistovalo ani 
Československo. Za tých pár desaťročí to už vieme veľmi dobre, vždy to boli len veľké 
Čechy. Pokúsim sa tu naznačiť aspoň niektoré dôvody tejto anomálie. Dotknem sa pritom 
aj jedného tabu, ktoré sa neustále obchádza. 

Nie je nijakým tajomstvom, že najvyššie percento podporovateľov myšlienky 
Československa bolo vždy medzi našimi evanjelikmi. Opakujem – tu chceme vravieť 
o intelektuálnej poctivosti, takže tu nemôžeme brať ohľad na tzv. politickú korektnosť, 
ktorá dnes predstavuje vrchol pokrytectva.  A hneď na úvod musím jasne povedať, že tu 
ide iba o hľadanie určitých vnútorných súvislostí, aby nám prípadne pomohli pri ďalšom 
hľadaní a o žiadne výčitky. Hádam tu netreba vyrátavať všetkých mimoriadne zaslúžilých 
evanjelikov o Slovensko – od Štúra až po dnešok, ktorých je veru dosť. Môžeme to brať 
ako zamyslenie nad jednou štatistickou výchylkou. Zamyslenie, ktoré nás má posunúť 
ďalej a nie vnášať svár. V tejto sledovanej súvislosti je relevantné, že aj medzi 
zakladateľmi komunizmu na Slovensku boli okrem cudzincov hlavne protestanti 
(Clementis, Poničan, Okáli, ... Novomeský mal dokonca študovať za kňaza.) Veľmi často 
sa za hlavnú príčinu zvýšeného výskytu čechoslovakistov medzi evanjelikmi považuje to, 
že dlho bola pre nich čeština liturgickým jazykom a teda ťažko sa vedia od nej odlúčiť. 



Lenže tu je problém – pokiaľ v súvislosti s čechoslovakizmom by sa to mohlo 
akceptovať, v súvislosti so zvýšenou náchylnosťou ku komunistickým myšlienkam to 
však nemá žiadny význam, takže hľadajme ďalej. Tu musíme nájsť príčiny vo väčších 
hĺbkach a v iných hodnotách, ako je len reč. 

Nuž a rozdiel, ktorý je medzi evanjelikmi a katolíkmi najviac na očiach, je ich 
vzťah k Starému zákonu a z neho vyplývajúcemu chiliazmu. Pokiaľ pre katolíkov je 
Starý zákon takmer odložená „sankčná“ kniha samozrejmých základov a dokonca ani jej 
rozširovanie medzi ľud nebolo žiadúce, pre evanjelikov sa židovský Starý zákon stal 
rovnako dôležitým ako novozákonné evanjelium. Nietzsche, ktorý bol syn 
protestantského pastora, napísal: „Kresťanstvo vzišlo zo židovstva a z ničoho iného, ale 
vrástlo do rímskeho sveta a prinieslo ovocie, ktoré je židovské aj rímske. Toto ukrižované 
kresťanstvo našlo v katolicizme svoju formu, kde rímsky prvok prevládol: 
a v protestantizme inú, kde prevláda židovský prvok; to však nie preto, že Germáni, 
nositelia protestantského zmýšľania, sú príbuznejší židom, ale že sú vzdialenejší 
Rimanom ako katolícke obyvateľstvo južnej Európy.“ Pokiaľ katolicizmus je zásadne 
skeptický voči iluzórnej pýche ľudskej racionálnej syntézy a stále berie ohľad na ľudskú 
slabosť, ktorej sa prirodzene ani sám nemôže vyhnúť, protestantizmus stojí na trochu 
iných základoch. Martin Luther nespadol len tak z neba, on bol na konci reťazca, ktorý 
začal už v ranom stredoveku. Vtedy sa začali objavovať rôzne biblicko – moralizátorské, 
manichejské a mysticko-panteistické sekty a hnutia. Valdenskí, albigenskí, neskôr 
husiti... Tuná nie je priestor na podrobný rozbor týchto duchovných prúdov, no treba 
spomenúť, čo ich najviac charakterizovalo: vždy to boli hnutia antihierarchické 
a s veľkým dôrazom na prežívanú duchovnosť a prísnosť biblie. (Na druhej strane, asi aj 
preto je medzi nimi viac literátov, ako by vychádzalo podľa štatistiky.) A je tu ešte jeden 
rozdiel medzi starým Izraelom a antickým svetom, ktorý sa v rôznej miere preniesol do 
protestantizmu a katolicizmu, a ktorý je pre nás dôležitý: zásadne rozdielny pohľad na 
históriu a budúcnosť. Pokiaľ v antike bol zaužívaný pohľad na dejiny ako na cyklický 
postupný úpadok od „Zlatého veku“, situovaného do ďalekej minulosti a dôraz sa kládol 
na zvládanie súčasnosti, v histórii Starého zákona bola stredobodom mesianistická nádej 
do budúcnosti. Tento starozákonný chiliazmus sa do katolicizmu, silne ovplyvneného 
antickým novoplatonizmom, preniesol v oveľa menšej miere, resp. jeho vplyv na 
súčasnosť a myslenie nebol taký zásadný a všeurčujúci. A ešte pre istotu – to, že môžeme 
vystopovať pôvod niektorých utopických ideí už v Starom zákone, taktiež nič nehovorí 
proti nemu, naopak, skôr podtrhuje jeho komplexnosť a všeobsiahlosť. Jeho zameranie na 
budúcnosť je zároveň svedectvo ťažkého položenia židovského národa v tých časoch. Ale 
zároveň je to poukázanie na jednu prastarú, stále prítomnú duchovnú potenciu v prežívaní 
náboženských ideí a ich vplyv na sekulárne oblasti v Európe. Samotný utopizmus a 
neopodstatnenosť konkrétnych naivných myšlienok, ktoré sme tu spomínali, sa ani 
neoplatí veľmi rozoberať. Úplne stačí povedať to, čo povedal Aristoteles vo svojej 
Politike: „Z klamného dobra raz nutne vzíde pravé zlo.“ 

Na druhej strane vieme, že vzhľadom na politickú úroveň našich predstaviteľov 
a rozloženie vplyvných peňazí tu ešte budú tieto výmysly chvíľu otravovať. Tu sa 
ukazuje nečakane avantgardná funkcia bulváru, špeciálne bulvárnych televízií, ktoré hrdo 
prebrali štafetu čechoslováctva. Televízia ako virtuálne médium je priam ideálna na 
prezentáciu takéhoto virtuálneho projektu. A treba uznať, že celé je to aj mimoriadne 
štýlové. Takto sa idea „spoločného štátu“ konečne dostala na čestné miesto, ktoré jej 



vždy patrilo, hneď vedľa teľaťa s dvomi hlavami, Onura so Šeherezádou a rozkladajúcich 
sa mŕtvol mafiánov.  
 

ČECHIZÁCIA 
 

Posledná poznámka je o presnosti. A mlčaní. Pri písaní mojich poznámok som 
predpokladal, že zásadné historické a politické fakty o čechoslovakizácii určite kvalitne 
predstavia ostatní prednášatelia, tak som si na záver nechal iba spresnenie pojmu s pár 
bočnými poznámkami. S obľubou citujem Konfuciove slová, že keď sa pomotajú slová, 
tak potom sa pomotajú pojmy, až sa z toho nakoniec domotá aj skutočnosť. Zaužívaný 
pojem „čechoslovakizmus“ na popísanie určitých historických procesov je síce správny 
a historicky korektný, v nami sledovanej súvislosti ho však považujem len za taktický 
pojem, aby sa ukryla podstata procesu, ktorý tu prebiehal od roku 1918 a ktorý treba 
presne pomenovať ako „čechizácia“. „Čechoslovakizmus“ sa dá použiť nanajvýš na 
popísanie prechodného stavu.  

Ako jeden z najlepších dôkazov toho, že v tomto politickom priestore nikdy nešlo 
o Československo, ale vždy len o veľké Čechy a o čechizáciu, slúži proces „rozdelenia 
Československa“ v roku 1992 a Vladimír Mečiar. Ten sa nikdy netajil tým, že bol za 
spoločný štát, ale zdôrazňoval a tým smerom viedol aj rokovania, že za spravodlivý 
spoločný štát. Ani forma preňho nebola dôležitá. (Nehovorím teraz o ďalších členoch 
vyjednávacej komisie, z ktorých poniektorí chceli aj trochu viac.) Keď po dlhších 
politických oťukávaniach realistickejší českí politici zistili, že to myslí vážne, o takýto 
štát rýchle stratili záujem. Veľmi dobre si uvedomovali iluzórnosť akýchkoľvek snáh 
o spravodlivosť a rovnosť a teda reálne predpokladali neprestajné dohadovania 
a permanentnú krízu. Takýto štát môže fungovať len v represívnom či totalitnom režime, 
ktorý ale práve končil. Pretože nikdy nemôžeme predpokladať, ako sa bude uberať 
politický vývoj vo svete, takýto nestabilný štát pri veľkých politických zlomoch je vždy 
potenciálne nebezpečenstvo pre svojich obyvateľov. Voči svojim občanom sa takto 
zachovali maximálne seriózne. A keď si pritom odmyslíme tie ukradnuté miliardy, tak aj 
voči nám. Nakoniec, tento umelý štátik fatálne nezlyhal len v r. 1938, čo vtedy mohlo 
Slovensko dokonca stáť existenciu, ale aj privatizácia po roku 1989 mohla vyzerať trochu 
ináč, keby nebola prekrytá štátoprávnymi hádkami, ale robila sa v osobitnom 
kompaktnom celku.  

Teraz jeden osobný zážitok, ako príklad toho, ako berú tzv. Československo 
samotní Česi, pokiaľ nie je vyložené české. Na vojenčine v roku 1976 v Žatci sme v 
„kultúrno-osvetovej“ miestnosti pozerali futbal. Boli majstrovstvá Európy a naše 
mužstvo, zložené takmer zo samých Slovákov, hralo vynikajúce zápasy s vtedy slávnymi 
Holanďanmi a potom s Nemcami o titul. Keď dali naši gól, slovenskí vojaci sa 
prirodzene tešili a kričali. Českí chlapci, ktorí fandili Holanďanom a Nemcom, však boli 
zozelenalí od zlosti, až to nakoniec vyústilo do sácania a pokrikovania na nás, aby sme 
boli ticho. Nenávisť vo vzduchu sa dala krájať. A to sme fandili, prosím, 
Československu. K ostrej bitke napokon nedošlo len preto, lebo sily boli prakticky 
vyrovnané a pozeral to tam s nami aj nejaký dôstojník. Podotýkam, že to neboli nijakí 
vyberaní českí nacionalisti, to bola typická štatistická vzorka, aká sa vtedy našla 
v každých kasárňach po celej republike. Teraz nás to už nemusí veľmi trápiť, no horšie 
je, že takto sa dodnes správajú aj niektorí Slováci, ktorí vyznávajú Československo, no 



druhú časť tejto entity doslova nenávidia. Nehovoriac už o slovenskom znaku, z ktorého 
je im na vracanie. A to, prosím, tento znak bol aj súčasťou „československého“ znaku, 
dokonca tam bol umiestnený, ako nás poučujú, na čestnom mieste. Ak by sa vám to zdalo 
nelogické, nepomôžete si, pretože toto nemá s logikou nič spoločné, to sú živočíšne stavy 
nenávisti, vyvolané dlhodobým prísnym vymývaním mozgov. Prísnym až po popravisko. 
Jednoduchšie to môžeme nazvať aj český nacionalizmus. Tam logika ani argumenty 
nepomáhajú, rovnako ako pri Pavlovovom psovi. Moje osobné skúsenosti sú dokonca 
také, že väčšina našich slovensky hovoriacich českých nacionalistov dobre pozná českú 
kultúru (presnejšie – pozná iba českú kultúru), no živého Čecha v živote nestretli. Nikdy 
nezabudnem, ako sa mi s červenými očami dušoval jeden majiteľ klubu, že on v živote 
nepozve hrať žiadnu slovenskú kapelu, pretože on je za „Československo“. Keď si 
v Bratislave pár fanatikov vymyslí pomník „československej štátnosti“, žeby tam mohlo 
byť niečo slovenské, to sa im ani neprisnije. A vlastne majú pravdu. 

Takéto prejavy – a je ich veru dosť – nie sú nijakou záhadou, tu netreba nijakú 
psychoanalýzu či hĺbkové pátranie v záhyboch ľudskej duše. Je to výsledok dlhoročnej 
a premyslenej českej politiky. Od samého začiatku, od roku 1918 Česi uskutočňovali 
plánovitú asimiláciu slovenského národa a otvorene o tom hovorili. To nie je nijaká 
paranoia, ani konšpiračné teórie, o tom verejne hovorili ich najvyšší predstavitelia. A aby 
si k tomu dopriali aj prepych čistého svedomia, nezakryto nás zosmiešňovali 
a degradovali na zaostalých tupcov, aby takto svojej nečestnosti a veľmi často aj 
otvorenému zlodejstvu dali priam charitatívny charakter. A ešte nás učili, že je neslušné 
vôbec o tom rozprávať, čo veľa našich politikov vzorne dodržiava dodnes. No 
schovávanie hlavy do piesku ešte nikdy nikomu nepomohlo. Už je najvyšší čas začať 
o tom rozprávať, a úplne nepokryte. Aj o slovenskej Katyni rokov 1945 a 1948, keď sa 
slovenská inteligencia masovo zatvárala, vyháňala a vraždila. Svojim mlčaním môžeme 
iba opäť pomôcť privolať podobné výčiny na svetlo dejín. A keďže rozprávať treba 
presne, po roku 1948 už môžeme tieto výčiny pokojne nazvať genocídou. Vtedy totiž 
OSN prijalo zákon, kde sa definuje genocída. Ale nielen preto. Používať tento termín na 
medzivojnovú dobu nepokladám za celkom vhodné, pretože v tých časoch bolo takéto 
konanie všeobecne akceptované európskou verejnosťou, odchovanou na koloniálnych 
snahách veľmocí. A každý trpaslík sa im iba chcel priblížiť. Vtedy ešte neexistoval 
pochybný pojem politickej korektnosti, každý hovoril prirodzene o svojich záujmoch. 
Citlivosť a ohľaduplnosť k niektorým témam je vecou postupnej a pomalej kultivácie 
verejného priestoru. Preto dnes už takéto konanie musí byť otvorene pomenované a 
odsúdené, tak ako povedzme holokaust. A aby sme mohli takýmto snahám vzdorovať, 
nesmieme si robiť o nich žiadne ilúzie. Predovšetkým si treba uvedomiť silu českého 
nacionalizmu. Veď už to, ako v svojej kotline odolávajú stáročia nemeckej presile je 
obdivuhodné. Maďari napríklad, aj so svojimi operetnými spôsobmi, sa im zďaleka 
nevyrovnajú, hoci aj na nich si musíme dať dobrý pozor. Ale oni nemajú za sebou také 
masové vraždenie a vyháňanie svojich spoluobčanov (v tomto prípade sudetských 
Nemcov) z nacionalistickej nenávisti, ktoré išlo naprieč všetkým vrstvám českej 
spoločnosti. Že o tom nehovoria Česi, resp. veľmi málo, tomu rozumiem. Ale prečo 
o tom nehovoríme my? Najmä keď začnú oni alebo ich slovenská piata kolóna 
z taktických príčin hovoriť o slovenských previneniach, ktoré neboli ani zďaleka také 
veľké. V politike sú všetky ohľady falošné a hlavne škodlivé, najmä na niekoho, ktorý sa 
stále ešte nedokázal vzdať všetkých plánov na podmanenie Slovenska. V tejto súvislosti 



treba pripomenúť, že Benešova Československá strana národne socialistická nielen 
názvom silne pripomínala nemecký národný socializmus, ako o tom píše aj rakúsky 
konzervatívny autor Erik von Kuehnelt-Leddihn. Veď aj známe Memorandum 
o Slovensku zo 7. VII. 1946 je vyložene nacistický dokument o plánovanej genocíde. 
Nuž a po Benešovi nastúpili komunisti, ktorí síce o českom nacionalizme veľmi 
nehovorili, ale o to viac popravovali slovenských buržoáznych nacionalistov. A neskôr 
z otvorenej genocídy spravili genocídu plazivú. Jeden z tých, ktorí ju iniciatívne riadili 
z najvyššieho miesta, bol napríklad fanatický český nacionalista soudruh Antonín 
Novotný. 

Na záver ešte spravím malý oblúk naspäť ku kultúre. Slovenská a česká kultúra sa 
môžu navzájom prirodzene obohacovať, ale výlučne len v tom prípade, ak zostanú 
samostatné a svojské. Aby takéto zostali, o to sa musia postarať výrazne aj politici. 
Predovšetkým naši, pretože Česi sa tak ľahko nevzdajú svojich snáh o pohltenie 
Slovenska. Musia to byť reálni politici, ktorým netreba neustále pripomínať Benešovu 
hrozivú vetu: „Naša poloha je nemeniteľná, takže aj naša politika je nemeniteľná.“ Takí, 
ktorí dobre vedia, že ak by tu mala byť nejaká nadštandardnosť, tak len nadštandardnosť 
v opatrnosti. A určite by mali vedieť to, čo vie každý zdravý sedliak, že spolupráca vždy, 
spoločné nikdy. Slovenská republika totiž nevznikla vďaka ČSR ako predstupňu – ona 
obidvakrát vznikla napriek ČSR. Stačí spomenúť tzv. Homolov puč, no a udalosti spred 
roka 1993 máme všetci ešte v čerstvej pamäti. Takže otázka nestojí tak, či chceme mať 
Slovensko alebo Československo – otázka stojí, či chceme mať Slovensko alebo iba 
Čechy. Už samotné toto podujatie treba považovať za signál dobrým smerom.   

Na záver už len toľko: vedomie povinnosti zachovať národ musíme mať všetci 
spoločne – predovšetkým voči našim otcom a deťom, ale aj voči umelecky 
a aristokraticky založeným Európanom a ostatným obyvateľom zemegule, ktorých tiež 
nechceme ochudobniť o jednu osobitnú tvár sveta.  
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Očné vyšetrenie. 
  Kliknite  na dolnú adresu - 
  link a otestujte  sa. Nie je to žiadna sranda, 
  ale normálne, vážne vyšetrenie  
  Ked častejsie pouzivate počítač,  alebo ste šofér tak sa to zíde.... 
http://www.farbocit.sk/index.php?option=com_content&view=article&id=66&It 

++++++++++++++++++++++++ 
Rvačka o FAÚ. Nečas proti Kalouskovi 

O FAÚ, což zní jako indiánský bojový pokřik, ale je to Finančně analytický úřad, se 
zřejmě strhne rvačka. Tento útvar disponuje nesmírně cennými informacemi o 



finančních tocích a má obří pravomoci. Spadá pod ministerstvo financí = pod 
Miroslava Kalouska. A právě to v ODS a Věcech veřejných vyvolává strach. 

Podle informací Lidových novin premiér Petr Nečas chystá změnu. Prosazuje, aby mocný 
FAÚ (finanční rozvědka) byl vyňat z ministerstva financí a převeden přímo pod 
premiérův úřad. Ředitele FAÚ by pak jmenovala a odvolávala vláda. Dnes to dělá ministr 
financí sám. 

Důvod změny: FAÚ se zapletl do kauzy ProMoPro, popsal podivné finanční toky peněz, 
jež této firmě poslal úřad vlády a ty pak putovaly na podezřelá konta. Kalousek tehdy 
svolal tiskovku a ředitel FAÚ Milan Cícer na ní předvedl "pavouka" celé peněžní 
transakce. Aby to mohl udělat, musel ho ministr financí zbavit mlčenlivosti! V kauze 
ProMoPro nejvíc tone Saša Vondra, místopředseda ODS a Nečasův blízký 
spolupracovník. Zveřejnění oněch údajů bylo vysoce nestandardní, nemá u nás obdoby. 
Nikdy se nic podobného nestalo. Bylo to, jako by ředitel tajné služby BIS vystoupil na 
tiskovce a tam dopodrobna začal popisovat živé, probíhající vyšetřování agentů 
kontrarozvědky. 

Potrefena není jen ODS. FAÚ údajně vyšetřuje i krajně podezřelé finance poslance a 
donátora Věcí veřejných Michala Babáka. A kdoví koho všeho ještě cifršpioni sledují; 
činnost útvaru je tajná a NIKÝM NEKONTROLOVANÁ. Právě nekontrolovanost je 
podstatná. 

Premiér Nečas a jeho ODS si obří moci FAÚ všimli až tehdy, když se jich nepříjemně 
dotkla. Podobně se zachovala vévéčka. Do té doby nikým a nijak nekontrolovaná 
"finanční rozvědka" politikům nevadila. 

Nečasovo řešení je polovičaté a pouze mocenské. Kalousek se mu zdá nebezpečný, moc 
toho ví, má nesmírně cenný zdroj informací, tak mu ho chce prostě vzít a strčit pod vládu. 
O nějaké kontrole, minimálně poslanecké, ale mnohem lépe nezávislé, občanské, ani 
slovo. Nejde tedy o obecný zájem, náš zájem, ale jen o zájem politických stran. Mají 
strach pouze samy o sebe. 

Samo sebou, že FAÚ má být vyňat z ministerstva financí. Stejně měla být ÚZSI, česká 
civilní rozvědná služba, dávno vyňata z ministerstva vnitra. Ale naprosto klíčové je co 
nejdřív začít FAÚ kontrolovat. Nezávisle kontrolovat, ne tak, že to zas bude provozovat 
pár nedůvěryhodných poslanců, jak to probíhá u tajných služeb, Národního 
bezpečnostního úřadu a policejních odposlechů. 

++++++++++++++++++++++++ 

Pravda o (ne)kvalite potravin v CR 

NAJDE SA U NAS ODBORNIK, KTORY NAPISE PRAVDU O SLOVENSKYCH 
POTRAVINACH? V RAMCI JEDNOTNEHO TRHU EU, JE TO NAKONIEC JEDNO 



Keby to u nás bolo len tak zlé ako v Čechách tak by sme mohli byť radi. 

NNNEEECCCHHHCCCIII   VVVÁÁÁMMM   BBBRRRÁÁÁTTT   IIILLLUUUZZZEEE ,,,       aaallleee      ...    ...    ...          
PPPOOOKKKUUUDDD   SSSEEE   VVVŠŠŠAAAKKK   PPPOOODDDÍÍÍVVVÁÁÁMMM   NNNAAA   KKKVVVAAALLLIIITTTUUU   PPPOOOTTTRRRAAAVVVIIINNN,,,    NNNĚĚĚKKKDDDYYY   SSSIII   ŘŘŘÍÍÍKKKÁÁÁMMM,,,   ŽŽŽEEE   

BBBYYYCCCHHH   CCCHHHTTTĚĚĚLLL   DDDÁÁÁTTT   OOOCCCHHHUUUTTTNNNAAATTT   SSSVVVÝÝÝMMM   DDDĚĚĚTTTEEEMMM   TTTOOO,,,                                                                                                                                                                        
CCCOOO   SSSEEE   TTTUUU   PPPŘŘŘEEEDDD   TTTĚĚĚMMMIII   DDDVVVAAACCCEEETTTIII   LLLÉÉÉTTTYYY   JJJEEEDDDLLLOOO...   

 
Nabídka potravin, které jsou teď v obchodech, je skutečně rozmanitá. Na straně druhé se 

za touto "rozmanitostí" skrývají jen různé barevné obaly a krabičky, které obsahují 
prakticky totéž. Mnoho potravin, které bychom si dovedli sami vyrobit, se vozí přes půl  

Evropy a zátěž exhalacemi a znečisťováním životního prostředí je větší, než  jejich 
samotná užitná hodnota a vliv na zdraví. 

 
* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * *  * * * * * * * * * * * * * * * *  

DDDOOO   RRROOOKKKUUU   111999999444   PPPLLLAAATTTIIILLLYYY   VVV      ČČČEEESSSKKKOOOSSSLLLOOOVVVEEENNNSSSKKKUUU   JJJEEEŠŠŠTTTĚĚĚ   ZZZ   DDDOOOBBB   MMMIIINNNUUULLLÉÉÉHHHOOO   
RRREEEŽŽŽIIIMMMUUU   ZZZÁÁÁKKKOOONNNNNNÉÉÉ   NNNOOORRRMMMYYY,,,   KKKTTTEEERRRÉÉÉ   NNNEEEDDDOOOVVVOOOLLLOOOVVVAAALLLYYY,,,      AAABBBYYY   KKKLLLOOOBBBÁÁÁSSSYYY   

OOOBBBSSSAAAHHHOOOVVVAAALLLYYY   MMMOOOUUUKKKUUU,,,    AAABBBYYY   JJJOOOGGGUUURRRTTTYYY   OOOBBBSSSAAAHHHOOOVVVAAALLLYYY   ŠŠŠKKKRRROOOBBB   AAATTTDDD...   AAATTTDDD...   
TTTYYYTTTOOO   NNNOOORRRMMMYYY   BBBYYYLLLYYY   ZZZRRRUUUŠŠŠEEENNNYYY    AAA   VVV   ČČČEEESSSKKKUUU   ZZZAAAČČČAAALLLAAA   DDDOOOSSSLLLOOOVVVAAA   DDDŽŽŽUUUNNNGGGLLLEEE ...  

 
* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * *  

 
POTRAVINY JSOU DNES SAMÁ    N Á H R A Ž K A .  

 
Kravský tuk  je nahrazován tukem rostlinným  (sójovým).  

 
Mléko, které je nápadně podobné emulzi na chlazení obráběcích nožů, se nesrazí, nejde z 

něj udělat domácí jogurt. Ale stojí 8,90 Kč. NNNooo   ---   nnneeekkkuuupppttteee   tttooo   !!!!!!!!!      
 

Jogurty nejsou jogurty, je to jogurtová hatlapatla, do které je narván škrob nebo želatina, 
aby toho bylo víc. Jsou v tom usmrceny  mikroorganismy. Ale stojí to 4,90 Kč. NNNooo   ---   

nnneeekkkuuupppttteee   tttooo   !!!!!!!!!      
 

Sýry  nejsou sýry, ale náhražky, v nichž je mléčná bílkovina nahrazena bílkovinou 
rostlinnou (sója) anebo škroby.  

 
 Zmrzliny či šlehačka, ty se též nepotkaly s mlékem, dělá se to všechno z umělých 
náhražek. I v dražších zmrzlinách, které jsou deklarovány, jako mléčné  či dokonce 

smetanové, je pouze odstředěné mléko a zmrzlina je "zkvalitněna" tukem rostlinným.  
 

Kvalita některých másel není nic oslnivého, jsou nastavována vodou  !!! 
 

Většina  čokolád, prodávaných v našich obchodech, nejsou čokolády, ale čokoládové 
imitace  plné levných náhražek. Mezi tyto náhražky patří karabový prášek, který se 

vyrábí  ze svatojánského chleba, jímž se ve Středozemí krmí ovce a velbloudi. 
 



České párky jsou dnes z většiny plněny sójou, moukou nebo drůbežím separátem - co je 
to drůbeží separát ?.  Z kuřete se vyjmou prsa a stehna, která se prodají zvlášť. Zbytek - 

tedy kůže, kostra, hlavy i se zobáky, krky, pařáty a vnitřnosti se rozmixují, přecedí, 
obarví na červeno a přidávají se do párků a klobás, v případě párků do 40 Kč za 1kg tvoří  

se sójou, chemikáliemi, céčky atd. jejich hlavní složku. Kdo kupujete dražší párky a 
nemáte-li je přímo z nějaké malé  porážky, nejásejte. Tyto molitanové masokostní 

moučky se dnes přidávají  i do  dražších párků. Jak jsme však byli ubezpečeni 
Informačním centrem bezpečnosti  potravin, z tvrdého strojního oddělování při výrobě 

separátu ( SOM - strojově  oddělené maso ) se získá velmi jemná masová pasta složená z 
částic menších než 1 mm, takže nehrozí žádná újma na zdraví -                              akorát, 

že to žereme !!! 
Pro zajímavost - separáty se vyráběly i dříve, sušily se a používaly se jako  krmivo pro 
dobytek. Toto se vyrábí i  dnes. Aby tento světle bledý šurvajs získal pěknou červenou 

barvu, narve se tam chemie. Pro potlačení pachů ze separátu samozřejmě existují různé 
chemické sajrajty. 

 
 Náhražkové prefabrikáty dnes pronikají i do takových výrobků, které vypadají navenek 

jako  salámy či šunka.   
 

 Různé bůčky a slanina  jsou dnes vyráběny zejména z přerostlých polských prasat,  
která mají jinou strukturu masa, než prasata česká, která jsou více masitá a jejich bůčky 
obsahují více masa. Na polských bůčcích, které se k nám jako přebytky dováží je samé 

sádlo, ale nekupte to. Je to bílý a bílé maso je přece dietní !  
 

Hovězí maso, které obchodníci kupují od jatek jako maso z krav za pár korun, je 
prodáváno jako kvalitní maso z mladých býčků. 

 
Ani milovníci ryb nemusí být ušetřeni podvodu. Máte rádi kraba?                                                             
Může se vám stát, že to maso deklarované jako krabí, je z tresek.  

 
 Do chleba se dnes přidávají pomleté zbytky starého chleba a pečiva, které se předtím 

neprodalo. Stroje tyto zbytky - které se dříve dávaly prasatům nebo se  prodávaly za nižší 
cenu jako krmný chleba pro domácí užitkové zvířectvo - semelou  a směs je dále 

upravována. Přidají se speciální směsi s enzymy, pak se míchá  těsto atd. atd.  a na 
druhém konci vyjede upečený chleba. Nevadí, že obsahuje sezam nebo mák a nebo lněné 
semínko - krásné ohnisko civi- lizačních chorob a alergií. Neustále se snižuje  podíl žitné 

mouky z dřívějších 45% -  na 20%. 
 

 U rohlíků se neustále snižuje  hmotnost, ale i obsah tuku, (který zajišťoval křupavost), 
až na polovinu. Z rohlíků se stává gumová hmota, která druhý den ztvrdne a chleba je bez 

chuti. 
 

Kečupy a hořčice - nejsou hořčice, je to voda s moukou nebo se škrobem, ve které  je 
s bídou 10% skutečného kečupu nebo skutečné hořčice. Dnes už se na některých  

"kečupech" vyskytuje na druhé straně malý název "kečupová " či "rajčatová omáčka."  
Tyto blivajzy se  v regálech tváří jako kečupy, ale viděly rajčata leda  tak z rychlíku.  



 
Maso, zejména dovezené, je "nastavováno" vodou, která je do něho  injekčně 

vpravována. Do některých masných výrobků je pro změnu zase injekčně  vpravována 
levná sójová  bílkovina. Konzervy obsahují blíže nespecifikovanou hmotu, která nemá s 

kousky dobrého masa, které jsme nacházeli v socialistických konzervách, nic společného.  
 

Landšmít,  který se dřív vyráběl z masa a dal se  nakrájený opéct nad ohněm, je dnes 
nedefinovatelný prejt z kůží a šlach slepený obarveným škrobem, který se vám buď po 

napíchnutí na klacek rozpadne nebo nad ohněm rozteče. 
 

Lečo s klobásou  již dávno není  ta dobrá zelenina s klobásou, ale to lečo vypadá, jako by 
už jednou prošlo  žaludkem a ta "klobása" je sójová. 

 
 Hovězí a vepřové maso ve vlastní šťávě   nezřídka obsahuje i polovinu rozmixovaných 

kuřecích kostí a kůží, které se dříve  mlely v kafilérkách  na masokostní moučky pro 
zvířata. Ty "kvalitnější" konzervy  obsahují kůže, takže když tato pochoutka na talíři 

zchladne, lze ji úspěšně  použít jako lepidlo.  
 

Paštiky a pomazánky  jsou nastavovány škrobem, moukou a drůbežími separáty.  
 

PPP   RRR   OOO   ŠŠŠ   LLL   ÉÉÉ            MMMAAASSSOOO    
ze  supermarketů je očišťováno octovou vodou, nakládáno do marinád   

a podáváno jako specialita k letnímu grilování.   
 

Různé saláty  jsou zakonzervovány tak, aby vydržely, ale skutečnou majonézu viděly 
leda tak              z rychlíku.  

 
Dorty a dezerty   jsou vyráběny z náhražek, stejně jako různé oplatky  a tyčinky.  

 
Sirupy  nejsou vyráběny z ovoce, ale jedná se o vodu z cukrem, ve které je ovocná 

příchuť. 
 

Z českého piva  se povětšinou staly „europatoky“ univerzální chuti vyrobené v systému 
CKT/HGB, který "přeskakuje" klasické zrání a dokvašování v ležáckém sudu. 

Univerzální jsou následky požití těchto chemikálií - rektální zvracení čili sračka.  Skalní 
pivaři dnes přecházejí na 11° pivo, které má aspoň trochu úroveň dřívější  desítky.  

 
Některá  šumivá vína  se nedělají tradičním zráním, ale vyrábí se jako sifón. Víno, které 
má úroveň vín krabicových, se nasytí CO2 a prodává se v  regále jako "šampáňo." Vzadu 
na vinětě se lidé s dobrým zrakem mohou dočíst, že se jedná o perlivé víno." A dalo by se 

pokračovat.  
 

Pokud si někdo myslí, že když si koupí dražší výrobek, či dokonce výrobek značkový, že 
je zaručena vyšší kvalita, je na omylu. I značkové výrobky, prodávané v rámci celé 

Evropy,                       jsou v Česku vyráběné z náhražkových surovin.  
 



Zmrzlina MAGNUM, která stojí stejně v Česku i Španělsku, se v EU vyrábí          z  
mléka, v Česku z levnějších rostlinných tuků.Takových a různých dalších šmejdů žereme 

stále více a více, ale nezoufejme, bude hůř - podíl výrobků se stále vyšším obsahem 
náhražek bude růst.  

 
Takové chuťovky, jako např. "dietní" DDDRRRŮŮŮBBBEEEŽŽŽÍÍÍ   HHHAAAMMMBBBUUURRRGGGRRRYYY, které se skládají  z 

poloviny z  drůbežího separátu a z druhé poloviny z vepřových kůží, jsou jen 
začátkem  dalších inovací. Složení výrobků, které se uvádí  na jejich obalech, bude psáno  

stále menšími a menšími písmeny, aby si ho už nemohli  přečíst  ani ti, co mají  zrak v 
pořádku.  

 
ČČČEEEKKKAAAJJJÍÍÍ   NNNÁÁÁSSS   DDDOOOBBBYYY,,,   KKKDDDYYY   BBBUUUDDDEEEMMMEEE   DDDOOOSSSLLLOOOVVVAAA   """ŽŽŽRRRÁÁÁTTT"""   TTTAAAKKKOOOVVVÉÉÉ   PPPOOOTTTRRRAAAVVVIIINNNYYY,,,      

JJJAAAKKKÉÉÉ   ZZZNNNÁÁÁMMMEEE   ZZZ   FFFRRRAAANNNCCCOOOUUUZZZSSSKKKÉÉÉHHHOOO   FFFIIILLLMMMUUU   KKKŘŘŘIIIDDDÝÝÝLLLKKKOOO   NNNEEEBBBOOO   SSSTTTEEEHHHÝÝÝNNNKKKOOO,,,   
PPPŘŘŘIIIČČČEEEMMMŽŽŽ   AAAUUUTTTOOOŘŘŘIII   SSSEEE   BBBUUUDDDOOOUUU      IIINNNSSSPPPIIIRRROOOVVVAAATTT   ČČČEEESSSKKKÝÝÝMMM   FFFIIILLLMMMEEEMMM    

„„„NNNÁÁÁVVVŠŠŠTTTĚĚĚVVVNNNÍÍÍCCCIII“““,,,    KKKTTTEEEŘŘŘÍÍÍ   JJJEEEDDDLLLIII    AAAMMMAAARRROOOUUUNNNYYY...      
 

Zatím jíme potraviny, které vypadají jako tradiční,                                                                                       
ovšem jejich náplň je "božská" - JJJEEENNN   BBBŮŮŮHHH   VVVÍÍÍ,,,    CCCOOO   VVV   TTTOOOMMM   JJJEEE   !!!!!!!!! 

 
Samozřejmě, že se dají koupit i dobré potraviny. Párky, které obsahují maso, jogurty bez 
želatin a škrobů, křupavé rohlíky, co vydrží do příštího dne, kečupy z rajčat apod.  Je to 

však luxus !!!  
 

AAANNNOOO,,,   TTTOOO   CCCOOO   BBBYYYLLLOOO   ZZZAAA   SSSOOOCCCIIIAAALLLIIISSSMMMUUU   SSSTTTAAANNNDDDAAARRRDDDEEEMMM   AAA   NNNOOORRRMMMOOOUUU   ---   JJJEEE   DDDNNNEEESSS   
LLLUUUXXXUUUSSSEEEMMM...      

   
Stát bohužel dělá v dnešní době na lidech určitou formu podvodu, týkající se jejich 

spotřebního koše, potažmo životní úrovně.  U potravin se sice vychází z jejich hmotnosti, 
nikoliv však kvality.  

 
V Německu si takový bordel výrobci dělat nedovolí. I levné výrobky tam mají svoji 

úroveň, např.nejlevnější špekáček za 1,45 euro obsahuje 70% masa, v Česku  za stejnou 
cenu koupíte "špekáček," který obsahuje pouze 27% masa.                                                                           

 
ČČČEEESSSKKKOOO   SSSEEE   VVV      PPPOOOSSSLLLEEEDDDNNNÍÍÍCCCHHH   LLLEEETTTEEECCCHHH   SSSTTTAAALLLOOO                                                                                                                                                                                   

PPPOOOPPPEEELLLNNNIIICCCÍÍÍ   či    OOODDDPPPAAADDDKKKOOOVVVÝÝÝMMM   KKKOOOŠŠŠEEEMMM   EEEVVVRRROOOPPPYYY ...    
 

JJJUUUDDDRRR...    JJJAAARRROOOSSSLLLAAAVVV   JJJAAANNNEEEČČČEEEKKK   
 advokát, rozhodce při Hospodářské a Agrární komoře ČR  

správce konkurzní podstaty  u Obchodního oddělení Městského soudu v Praze  
člen Syndikátu novinářů 

++++++++++++++++++++++++ 
Posielam ďalej s malou opravou: nie smokoveckej, ale smokovskej (sťaby dôvetok v 
jazykovom okienku Karola Poláka).  
Trochu je to odbočenie od témy, ale nedá mi: Pred vari 2 r. bol na Klenovskej rontouke 
akýsi moderátor, ktorý mal ohlásiť výsledky Klenovského syrca. A vyhlási, v niekoľkých 



opakovaniach, (veď akože inak, keď nemá o čom trepať, tak opakuje to isté a čo 
najrýchlejším prepletaním jazyka, až som sa bál, že sa mu zapletie do "klenoveckého" 
vrkôšika) "Klenovecký syrec"!!! Keby sa aspoň pozrel pod pódium, na ktorom 
vystupoval, videl by tam nápis "Klenovská" (rontouka) a teda ani jeho syrec nemôže byť 
"klenovecký"!!! 
     Ale ten preposlaný článok je perfektný! (Žiaľ, je to tak.)                 PD 
PS: Tak sa dakedy hovorievalo: všetko je na h.., len včely sú na med, lenže ešte aj ten 
med je na h... 

    Posielam ďalej všetkým známym, ...aj neznámym, všetkým čo vedia, kto je Paľo 
Barabáš a kam patria spomínané zemepisné názvy v texte, ale aj tým, ktorým nehovoria 

nič.... 
 

 MYŠLIENKA JE URČITE HLBŠIA, AKO PODAKTORÝMI PLYTKÉ, 
POKRYTECKY VYSLOVENÉ FÚÚÚJ, PRI ASI 6. VETE... 

  Po nakrúcaní na Širokej veži som navštívil chatára na Zbojníckej chate. Oheň z 
petrolejovej lampy presvetľoval poháre s červeným vínom a prebúdzal dávne spomienky 
od spoločných vynášok večernou dolinou až po jarné lyžovačky na Svišťáku. O polnoci 
sa na rad dostali vážne témy.  Od kalamity a vízie nových Tatier sme prešli až k zmenám 
v spoločnosti. Po jej kritike si chatár vzdychne: "Veď už ani tie hovná nie sú, ako bývali." 

 
  Na môj udivený pohľad naštvato odpovedá: "Keď sa vonku latrína naplnila, posypal 

som jej obsah biologickým prípravkom, ktorý za dva mesiace tú kopu rozložil. Posledné 
roky však to isté množstvo trvá dva razy toľko!!!" Pamätám si, ako sme spolu tieto 

záchody stavali. Jeden turisti používali a druhý bol zamknutý, lebo sa jeho obsah práve 
rozkladal. Po naplnení sa ich úloha vymenila. 

 
  Chatár pokračuje: "Pamätáš na chlieb zo Smokoveckej pekárne? Ten vydržal mäkký len 

pár dní. Otvorené mlieko skyslo za deň. A dnes?" Pomaly mi začína dochádzať, kam 
mieri. Potravinársky biznis so svojimi rozvinutými technológiami spracovania a 

konzervovania nás prepcháva podozrivými E-čkami, aby si zabezpečil čo najvyššiu 
trvanlivosť výrobku.  A E-čka si taktiež prerazia cestu do každodenného produktu nášho 

ľudského tela. Pri týchto úvahách som podvedome prestal žuť večne mäkkú bábovku, 
ktorú som na chatu priniesol z hypermarketu Lidl, rozmýšľajúc nad tým, či vôbec nejaké 

vedecké ; laboratória vo svete systematickejšie skúmajú to, na čo prišiel chatár. Pri 
debate ako reaguje náš organizmus na túto pomalšie rozkladajúcu sa zmes toxínov v 

našom tele už idem radšej spať! 
 

  Ráno prší. Schádzam dolinou, teším sa do Smokoveckej pekárne. Kúpim si na raňajky 
tie tradičné rožky, ktoré sme kedysi dávno vy nášali na Zbojníčku. Na môj údiv pekáreň 

zrušili. Ľudia vraj radšej kupujú trvácnejšie pečivo z hypermarketov... 
 

  Možno by bolo dobré, aby si každý postavil vlastnú latrínu. Aby sa sem tam do nej 
pozrel a zamyslel sa nad tým, prečo tie jeho produkty už nie sú také, ako bývali... 

                                                                               Paľo Barabáš  
++++++++++++++++++++++++ 



Malý chlapec sa spýtal mamy: 

„Prečo plačeš?" 

„Pretože som žena," povedala mu. 

„Nerozumiem!" povedal syn. 

Jeho mama ho len objala a povedala: 

„A nikdy ani neporozumieš." 

Neskôr sa chlapec opýtal svojho otca: 

„Prečo sa mi zdá, že mama plače bez dôvodu?" 

„Všetky ženy plačú bez dôvodu," bolo všetko, čo mohol otec odpovedať. 

 

Malý chlapec vyrástol a stal sa mužom, avšak stále nerozumejúc, prečo ženy plačú. 
Nakoniec zavolal Bohu a keď sa dovolal, spýtal sa: 
„Bože, prečo sa ženy rozplačú tak ľahko??" 
Boh odpovedal: 
„Keď som urobil ženu, musela byt výnimočná. 

Urobil som jej PLECIA dosť silné na to, aby uniesla váhu sveta,  
ale natoľko  jemné, aby poskytovali pohodlie. 

Dal som jej vnútornú SILU, aby vydržala pôrod dieťaťa a odmietnutie, 
ktoré veľa ráz okúsi od svojich detí. 

Dal som jej TVRDOSŤ, ktorá jej pomôže stále pokračovať, 
keď sa všetci ostatní vzdávajú a starať sa o svoju rodinu napriek 
chorobám a únave, bez sťažovania sa. 

Dal som jej CIT milovať svoje deti za všetkých okolností, dokonca aj vtedy, 
ak ju jej dieťa hlboko ranilo. 

Dal som jej SILU prijať svojho manžela napriek jeho chybám 
a sformoval som ju z jeho rebra, aby chránila jeho srdce. 

Dal som jej MÚDROSŤ, aby vedela, že dobrý manžel nikdy neraní svoju ženu, 
ale niekedy skúša jej silu a rozhodnosť stáť vedľa neho bez výhrad. 

A nakoniec som jej dal SLZU, ktorú vyroní, ktorá je výlučne jej, 
aby ju použila kedykoľvek ju bude potrebovať, aby to zvládla. 
 

Na tú slzu má naozaj právo, nik nevydrží bez slova toľko ako žena! 
 
Krása ženy nie je v šatách, ktoré nosí, v postave, ktorú má, ani v spôsobe akým 
si češe vlasy. 
Krása ženy musí byť v jej očiach, pretože tie sú bránou k jej srdcu, miestu, kde 
sídli láska. 

++++++++++++++++++++++++ 
Dufam ze to nie je HOAX 
Vážne upozornenie - oriešky 
#  Pozor na   oriešky   



#   Okrem nižšie uvedeneho odporučam nekupovat potraviny z Činy a USA   , ktore su 
# geneticky modifikovane (ZDA) a/alebo inak kontaminovane (Čina).  
# Priatelia, tuto správu posiela pravnička, redaktorka Barbara Rous, zamestnana v 
# Bruseli.  
# Vyhýbajte sa všetkým:    
# -     orieškom a arašidom - dovoz: Brazilia, Čina, Egypt    
# -       pistaciam ( Irán)  
# -     sušenemu ovociu   ,    
# -     pistaciam, orieškom ( Turecko) .  
# Existuje veľké nebezpečenstvo, že obsahujú aflatoxiny spôsobujúce rakovinu 
# pečene (už i v malom množstve).  
# Nekupujte wasabi peas - Japonsko - lebo obsahuje dva velmi  jedovaté aditivy, 
# ktore su vo vačšine krajin EU zakázané (aj v Belgicku, hoci ich predavaju v 
# predajniach Sushi factory - sama som sa o tom presvedčila minulý týždeň !!!)    
# Len toľko, mimochodom o vykone dozore nad europskou legislatívou!  
# Toto som vybrala z dokumentov, ktorymi sa momentalne zaoberam, takže to nie je 
# sprava typu >JPP<.   >  
# Prepošli čo najväčšiemu počtu svojich známych!  
# S pozdravom  
# Mgr. Michala Borovská    
# Odbor politiky a regionálneho rozvoja turizmu  
# Ministerstvo hospodárstva SR 

++++++++++++++++++++++++ 
>>   Stretnú sa v mori tri žraloky, a všetky vyzerajú veľmi biedne Prvý 
>>  hovorí: 
>>   kamaráti, to mi ani neuveríte, ako mne bolo zle. 
>>   Zožral som ruského policajta a tri dni som nemohol nič jest, tak mi 
>>   bolo ťažko na žalúdku od tých vyznamenaní, ktorými bol ovešaný. 
>>   Druhy: to je nič. Ja som trafil na francúzskeho a ten bol taký 
>>   navoňaný, že som týždeň na jedlo ani nepomyslel... 
>>   A tretí na to: A ja som zas dostal taký úpal... 
>>   Prvý a druhý (takmer jednohlasne): Upal, ako to ?? 
>>   Tretí: No, zožral som slovenského poslanca a ten vám bol taký dutý, že 
>>   sa mi dva týždne nepodarilo ponoriť ! 

++++++++++++++++++++++++ 
                           Přečti pořádně hlavně konec !!!  a nepodváděj  !! 
A hlavně si přečti konec, to nemá chybu, jsi na správném místě! 
Učitel filozofie jednoho dne přisel, do třídy.  
Když se studenti usadili, vzal ze šupliku nádobu a naplnil ji až po povrch kameny. 
Potom se zeptal studentů, zda si mysli, že je nádoba plná?  
Studenti s nim souhlasili, že je. 
Potom profesor vzal krabičku s kamínky a vysypal je do nádoby s kameny, zatřásl 
nádobou a samozřejmě, že kamínky popadaly mezi kameny. 
Profesor se zeptal znovu. Je teď nádoba plná? Studenti se pousmáli a souhlasili, že je. 
Ale profesor vzal krabičku s velmi jemným piskem a vysypal ho do nádoby. 
Samozřejmě písek vyplnil i ty nejmenší mezírky mezi kameny. 



Ted už byla nádoba opravdu plná. 
 
Potom profesor řekl: Touto ukázkou jsem chtěl znázornit, že život je jako tato nádoba. 
 
Kameny znázorňují důležité věci ve vašem životě. Jako jsou vaše rodina, partner, zdraví, 
děti...,všechno, co je tak důležité.  
Kdyby jste to ztratili, bylo by to velmi zničující.  
 
Kamínky znázorňuji ostatní, méně důležité věci. Například vaše zaměstnáni, dům, auto... 
 
A písek je všechno ostatní. Drobnosti. Když dáte písek do nádoby jako první, nezůstane 
vám žádné místo pro kameny. 
 
To stejné platí v životě. Když budete ztrácet čas a energii na drobnosti, materiální věci, 
nikdy nebudete mít čas na věci, které jsou skutečně důležité.Věnujte pozornost 
rozhodujícím věcem ve vašem  životě. 
Hrajte si se svými dětmi, vezměte svého partnera tancovat... 
 
Vždy bude čas jit do práce, uklidit dům, uvařit oběd, nakoupit… 
 
Dejte si záležet na kamenech (věci, na kterých vám skutečně záleží). Určete si své cile. 
To ostatní jsou jen kamínky a písek.  
 
Hodně štěstí, doufám, že se vám to podaří. 
 
Ať tvoje ruce mají vždy co dělat,  
ať máš v peněžence vždy pár korun,  
a ať vždy slunce sviti na tvé okno,  
ať po každém dešti určitě následuje duha,  
ať máš vždy nablízku přátelskou ruku.  
 
To není celé!!! 
Pak přistoupil student a ptá se profesora. Myslíte, že nádoba už je plná? 
Profesor připustil, že ano. Student vzal půllitr piva a vlil ho do nádoby. 
Pivo vsáklo do pisku.  
 
Ponaučení? Na pivo se vždycky místo najde!!! 

++++++++++++++++++++++++ 

Vedeli ste, že: 
- Najkratšia vojna sa odohrala v roku 1896. Zanzibar sa vzdal Británii 
   po 38 minútach. 
- Matka Adolfa Hitlera vážne uvažovala o potrate, ale jej doktor jej 
   to vyhovoril. 
- Slovenčina je úradným jazykom aj vo Vojvodine (územie na severe Srbska). 
- Najdlhší film, Liečba Nespavosti (1987), trvá 87 hodín. 



- Samček koníka morského privádza na svet mláďatá, nie samička. 
- Počas druhej svetovej vojny trénovali Američania netopiere  
   na zhadzovanie bômb. 
- Najznámejšie slovo na planéte je OK, druhé je Coca-cola. 
- Eskimáci používajú chladničku na to aby im nezamrzli potraviny. 
- Priemerný slon vyprodukuje za deň priemerne 25kg exkrementov. 
- Vlajka Líbye ako jediná na svete pozostáva z jednej farby (zelenej). 
- Na výrobu 500 mililitrov medu musia včely obletieť cca 5 miliónov kvetín. 
- Oko pštrosa je väčšie ako jeho mozog. 
- Na Mount Evereste nie je možné uvariť vajíčko na tvrdo. 
- U nás sa pred II. svetovou vojnou jazdilo vľavo. 
- Žiaci základných škôl v Nórsku nedostávajú známky. 
- Názov populárnej čokolády Milka je vlastne skratka ?   
  Tvorcovia názvu vtipne spojili dve nemecké slová  
  Milch (mlieko) a Kakao (kakao) - tak vzniklo slovo Milka. 
- Keď sa pokúsite mať pri kýchnutí otvorené oči, môže vám ich vytlačiť z hlavy. 
- Golfová loptička má 360 bodiek 
- V roku 1995 sa potopila japonská loď, z dôvodu že na ňu z výšky 30 000 stôp  
   padla žijúca krava, ktorá omylom vypadla z ruského nákladného lietadla. 
- Jediné jedlo ktoré šváby nezjedia je uhorka. 
- Najdlhší záchvat štikútania trval podľa Guinessovej knihy rekordov 68 rokov 
- Na svete je 23 % škôd na kopírkach spôsobených tým, že ľudia na nich 
   sedia a snažia sa okopírovať vlastné zadky. 
- Zapalovač bol vynájdený predtým ako boli vynájdené zápalky. 
- Ak by bola Barbie skutočná žena, jej miery by boli 39-23-33 a   bola 
   by vysoká 215 cm. 
- Ženy žmurkajú 2x viac ako muži. 
- V Číne spotrebujú ročne 45 miliárd drevených paličiek na jedenie. 
   Musia kvôli tomu vyrúbať 25 miliónov stromov. 
- Grécka hymna má 158 sloh, slovenská iba 4. 
- Vo Švajčiarsku je trestné, keď hlasno zavriete dvere od auta. 
- Leňochod chodí rýchlosťou 3cm za minútu. Ak sa ponáhľa. 
- Delfíny spia s jedným okom otvoreným. 
- Americkí rodičia strávia komunikáciou so svojimi deťmi denne v 
   priemere 3 minúty. 
- Prvým výrobkom s čiarovým kódom bola žuvačka Wrigley's. 
- Pred rokom 1800 sa topánky nevyrábali špeciálne na ľavú a   pravú 
   nohu, boli rovnaké. 
- Na Aljaške je dovolené zastreliť medveďa. Je tam však kriminálnym 
   zločinom, keď zobudíte medveďa fotografovaním. 
- Najkratšia rieka na svete, Roe River, má len 60 metrov. 
- Žirafy si dokážu čistiť uši vlastným jazykom. 
- Eskimáci majú stovky slov pre ľad, ale ani jedno pre ahoj. 
- Bežný človek je bez problémov schopný chytiť krokodílovi tlamu  
   a nedovoliť mu ju otvoriť. Naopak, je prakticky nemožné mu ju držať 
   otvorenú. Krokodíl je schopný prehryznúť hrubý kmeň stromu. 



- Austrália vyhrala v ľadovom hokeji nad Novým Zélandom v roku 1987 58:0. 
- Armáda Monaka má menej členov ako národný orchester. 
- Američania podajú denne viac ako 70.000 žalôb. 
- American Airlines usporili 40 000 dolárov v 1987 po tom, čo odobrali 
  jednu olivu z každého šalátu, ktorý bol podávaný v prvej triede. 
- Vedeli ste, že nie je dokázané či bol Neil Armstrong na Mesiaci?  
   Na záberoch vlajka viala, čo nie je možné, lebo na Mesiaci nie je vietor. 
- Najdlhšie žonglovanie s loptou trvalo 19 hodín a 30 minút. 
- Najdlhší železničný tunel je dlhý 58 kilometrov. 
- Najstarší žiak základnej školy mal 84 rokov. 
- Niektoré dážďovky zjedia samy seba keď nevedia nájsť potravu. 
- Najdlhšia limuzína na svete má 28 kolies, 30.5 metra a vezie i malý bazén. 
- Priemerná dĺžka života vážky je 24 hodín. 
- Leonardo da Vinci vedel súčasne jednou rukou kresliť a druhou písať. 
- Tráviace šťavy krokodíla dokážu rozložiť i oceľový klinec. 
- Autá ako Škoda Fabia, Renault Clio, Opel Corsa, Ford Ka, Nissan 
   Micra alebo Toyota Yaris sú veľké ako srdce veľryby. 
- Golf je jediným športom, ktorý hrali aj na mesiaci. 
- Priemerná ceruzka je schopná nakresliť čiaru dlhú 50km. 
- V Japonsku zamestnávajú ľudí, ktorých prácou je vtláčať cestujúcich 
   do vozňov metra. 
- Ráno je človek približne o 1cm vyšší než večer v dôsledku znižovania 
   medzi stavcových platničiek váhou tela v priebehu dňa. 
- Na každom kontinente je mesto, ktoré sa volá Rím. 
- Mucha žije iba 14 dní. 
- Na zlízanie zmrzliny je potrebné v priemere 142,18 liznutí! 

++++++++++++++++++++++++ 
    Citáty chytrých právniček 

Jejich autorky nejsou nijak zaostalé. Jsou to  právničky! Tyto otázky a odpovědi 
totiž skutečně padaly vesměs v soudní síni. Z úst soudkyň a obhájkyň:  

  
  1.    "Je to pravda, pane doktore, že pokud někdo zemře ve spánku, neví o 

tom až do rána?"  
  
  2.  "Váš nejmladší syn, ten dvacetiletý, kolik je mu let?"  
  
  3.  "Byl jste přítomen, když byl pořízen váš snímek?"  
  
  4.  "Byl jste sám, či o samotě?"  
  
  5.  "Byl jste to vy, nebo váš mladší bratr, kdo byl zabit ve  

 válce?"  
  
  6.  "Zabil vás?"  
  



  7.  "Jak daleko od sebe byla vozidla v okamžiku nárazu?"  
  
  8.  "Chápu to tak, že jste tam zůstal až do svého odchodu?"  
  
  9.  "Kolikrát jste spáchal sebevraždu?"  
  
10.  Otázka: "Takže datum početí vašeho dítěte bylo pátého          

srpna?"  
       Odpověď: "Ano."  
       Otázka: "A co jste v tu dobu dělala?"  
  
11.  Otázka: "Takže ona měla tři děti?"  

       Odpověď: "Ano"  

       Otázka: "Kolik mezi nimi bylo chlapců?"  
       Odpověď: "Žádný."  

       Otázka: "Byla mezi nimi nějaká děvčata?"  

  
12.  Otázka: "Takže ty schody vedly dolu do sklepa?"  

       Odpověď: "Ano"  

       Otázka: "A ty schody vedly také nahoru?"  
  
13.  Otázka: "Vy jste podnikl poměrně dalekou svatební   

 cestu, že?"  
       Odpověď: "Ano, jel jsem do Ameriky, paní soudkyně."  
       Otázka: "A vzal jste s sebou svou novou ženu?"  
  
14.  Otázka: "Jak bylo ukončeno vaše první manželství?"  

Odpověď: "Smrtí."  
Otázka: "A čí smrtí došlo k ukončení manželství?"  

  
 
 
15.  Otázka: "Můžete tu osobu popsat?"  

Odpověď: "Byl střední výšky a měl plnovous."  
Otázka: "A šlo o muže či ženu?"  

 
16.  Otázka: "Doktore, kolik pitev jste vykonal na mrtvých?"  

Odpověď: "Všechny mnou vykonané pitvy byly vykonány  na 
mrtvých."  

  



17.  Otázka: "Jste kvalifikován k podávání vzorku moči?"  
Odpověď: "Odmalička."  

  
18.  Otázka: "Doktore, než jste započal pitvu, zkontroloval   jste 

tep?"  

Odpověď: "Ne"  

Otázka: "zkontroloval jste krevní tlak?"  
Odpověď: "Ne"  
Otázka: "zkusil jste nalézt známku dechu?"  
Odpověď: "Ne"  
Otázka: "Takže, je možné, že při započetí pitvy byla pacientka stále 
naživu?"  
Odpověď: "Ne"  
Otázka: "Jak si můžete být tak jist?"  
Odpověď: "Protože její mozek ležel ve sklenici na mém  stole."  
Otázka: "Nicméně, je i přesto možné, že byla stále  naživu?"  
Odpověď: "Je možné, že byla stále na živu a vydělávala si jako 
právnička." 

 ++++++++++++++++++++++++ 
 


